
Homicides of Adults in Ross County, Ohio, 1798-1900PRIVATE 






ROS
Class of death:   

Class of crime:   

Relationship:    

Motive:  


Intoxication?:  

Day of week:


Holiday?:


Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):


VICTIM(s):



Cause of death:  


Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  


Term of court:  


Court proceedings:  

Legal records:  
Newspapers:
Other sources:  
Census:  
Genealogy:  

Suspect:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


1798




Chillicothe, ROS

HIST

CT


NOTE:  could be the same murderer as in 1818.  Would make him 23 yrs. old in 1798

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  yes, victim

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
Thomas Thompson

VICTIM(s):
Indian


Weapon:  Victim of TT:  [club]  handspike.  Skull frac.  d. that night.  


Circumstances:  "Thomas Thompson, proprietor of a saloon, had a quarrel with an intoxicated Indian on the street.  The savage (red) was on horseback and Thompson struck him with a handspike, felling him to the ground and badly fracturing his skull."


Inquest:  


Indictment?  none


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Evans, Lyle S., A Standard History of Ross County, Ohio, 2 v.  (1917; reprinted, Baltimore:  Gateway Press, 1987). v. 1:  245-6.


"SAVAGE SURGICAL TREATMENT


   In 1798 there was such a local Indian scare that nearly all the women and children in Chillicothe were confined in Abrams' Big House for safekeeping.  It appears that Thomas Thompson, proprietor of a saloon, had a quarrel with an intoxicated Indian on the street.  The savage (red) was on horseback and Thompson struck him with a handspike, felling him to the ground and badly fracturing his skull.  He was immediately taken to Camp Bull, about a mile north of the town, where the Indians were quartered under the command of a Cherokee chief called Captain Johnny.  Doctors Tiffin and McAdow were sent for, and upon examination, found trepanning was necessary.  Taking out their instruments, they at once set about the operation.  The Indians who were watching the work of the doctors, soon became very angry, and with an expressive Ugh! said, 'One white man kill Indian, two come to scalp him.'  Captain Johnny tried to explain what was being done, and to quiet them, but it was contrary to their experience and observation that scalping tended to save life, and they continued to reiterate:  'One white man kill Indian, and two come to scalp him,' and each repetition increased their excitement.  The old chief, finding they were getting beyond his control, went to the doctors and advised them to leave, telling them that he could not prevent their murder, if there should be an outbreak.  The doctors did not stay upon ceremony, but gathering up their instruments, they took the Indian trail for town, and no doubt felt much more comfortable when they were beyond the reach of the scalping knives of the savages.


   The Indian died during the night, and so terribly enraged were the rest of the band, that they demanded Thompson should be delivered up to them, and threatened the destruction of every man, woman and child in Chillicothe, if their demand was not complied with.  Some of the citizens advised his surrender; but the majority, though they must have looked upon him as a murderer, could not bring themselves to consent to the barbarities of an Indian execution.


WHITES GATHER AT ABRAMS'


   "Abrams' big house," being the largest in town, was used as a place of safety for the women and children the rest of the night, and the streets were patrolled by armed men, in constant expectation of an attack.  The Indians were more numerous than the whites, and who can say that the tragedy of Wyoming might not have been re-enacted, had not their rage been restrained.  Negotiations with the Indians resulted, finally, in pacifying them.  Presents were made to the friends of the murdered Indian, and a promise given them to punish Thompson according to the laws of the United States.  Thompson was arrested, and after being held in confinement for a time, was allowed to escape.  When this was known, the Indians, according to their custom, felt called upon to avenge the murder, and a brother of the Indian who had been killed, known as Jack Hot, and another relative, killed two young men on Jonathan's Creek, and escaped to Canada.  This information was given by the Indians to the Rev. James B. Finley, who was a missionary among them."

Carter, Clarence Edwin Shaw, ed., The Territorial Papers of the United States, v. 3:  The Territory Northwest of the River Ohio, 1787-1803 (Washington, D. C.:  U. S. Government Printing Office, 1934), 508.  HOM IN OHIO:


"June 6th [1798]:  A Commission was granted to the Honorable John Cleves Symmes one of the Judges of the Territory to hold a Court Oyer & Terminer in the County of Adams for the trial of a certain Thomas Thomson for killing an Indian."  [NOTE:  Ross County was then a part of Adams County.]

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Thomas Thompson

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

saloon keeper

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1798




Jonathan's Creek, ROS

HIST

Class:   probable

Crime:   HOM:  2 adults

Rela:    NONDOM

Motive:  REVENGE

Intox?:  [no]

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
Jack Hot [brother of the Indian killed by Thomas Thompson] and another relative

VICTIM(s):
2 young men on Jonathan's Creek


Weapon:  unknown


Circumstances:  "Thomas Thompson, proprietor of a saloon, had a quarrel with an intoxicated Indian on the street.  The savage (red) was on horseback and Thompson struck him with a handspike, felling him to the ground and badly fracturing his skull."  // Jack Hot & another relative sought revenge against the whites.


Inquest:  


Indictment?  none


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Evans, Lyle S., A Standard History of Ross County, Ohio, 2 v.  (1917; reprinted, Baltimore:  Gateway Press, 1987). v. 1:  245-6.


"SAVAGE SURGICAL TREATMENT


   In 1798 there was such a local Indian scare that nearly all the women and children in Chillicothe were confined in Abrams' Big House for safekeeping.  It appears that Thomas Thompson, proprietor of a saloon, had a quarrel with an intoxicated Indian on the street.  The savage (red) was on horseback and Thompson struck him with a handspike, felling him to the ground and badly fracturing his skull.  He was immediately taken to Camp Bull, about a mile north of the town, where the Indians were quartered under the command of a Cherokee chief called Captain Johnny.  Doctors Tiffin and McAdow were sent for, and upon examination, found trepanning was necessary.  Taking out their instruments, they at once set about the operation.  The Indians who were watching the work of the doctors, soon became very angry, and with an expressive Ugh! said, 'One white man kill Indian, two come to scalp him.'  Captain Johnny tried to explain what was being done, and to quiet them, but it was contrary to their experience and observation that scalping tended to save life, and they continued to reiterate:  'One white man kill Indian, and two come to scalp him,' and each repetition increased their excitement.  The old chief, finding they were getting beyond his control, went to the doctors and advised them to leave, telling them that he could not prevent their murder, if there should be an outbreak.  The doctors did not stay upon ceremony, but gathering up their instruments, they took the Indian trail for town, and no doubt felt much more comfortable when they were beyond the reach of the scalping knives of the savages.


   The Indian died during the night, and so terribly enraged were the rest of the band, that they demanded Thompson should be delivered up to them, and threatened the destruction of every man, woman and child in Chillicothe, if their demand was not complied with.  Some of the citizens advised his surrender; but the majority, though they must have looked upon him as a murderer, could not bring themselves to consent to the barbarities of an Indian execution.


WHITES GATHER AT ABRAMS'


   "Abrams' big house," being the largest in town, was used as a place of safety for the women and children the rest of the night, and the streets were patrolled by armed men, in constant expectation of an attack.  The Indians were more numerous than the whites, and who can say that the tragedy of Wyoming might not have been re-enacted, had not their rage been restrained.  Negotiations with the Indians resulted, finally, in pacifying them.  Presents were made to the friends of the murdered Indian, and a promise given them to punish Thompson according to the laws of the United States.  Thompson was arrested, and after being held in confinement for a time, was allowed to escape.  When this was known, the Indians, according to their custom, felt called upon to avenge the murder, and a brother of the Indian who had been killed, known as Jack Hot, and another relative, killed two young men on Jonathan's Creek, and escaped to Canada.  This information was given by the Indians to the Rev. James B. Finley, who was a missionary among them."

Carter, Clarence Edwin, ed., The Territorial Papers of the United States, v. 3:  The Territory Northwest of the River Ohio, 1787-1803 (Washington, D. C.:  U. S. Government Printing Office, 1934), 508.  HOM IN OHIO:


"June 6th [1798]:  A Commission was granted to the Honorable John Cleves Symmes one of the Judges of the Territory to hold a Court Oyer & Terminer in the County of Adams for the trial of a certain Thomas Thomson for killing an Indian."  [NOTE:  Ross County was then a part of Adams County.]

Newspaper:
Census:  

1800C & 1810C:  nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Jack Hot

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult
young man

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Jonathan's Creek

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult
young man

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Jonathan's Creek

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1801, May 18




Scioto Twp., Chillicothe, ROS

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    TAVERN / STREET CUSTOMER by CUSTOMER
Motive:  QUARREL

Intox?:  [possibly both]

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
evening, just after dark

Days to death:  0


SUSPECT(s):
John Bowman

VICTIM(s):
John Betz


Weapon:  knife.  Stabbed seven times.


Circumstances:   in a fight that began in a tavern on Water Street and was taken outside to the bank of the Scioto River at the end of Water Street, Bowman pulled a knife and stabbed Betz several times.  [Bowman] & others who had been working on the roads went to the tavern at the end of their work day.  Betz and others who had not been working on the roads came in soon after and a dispute started b/w the two men.  Bowman set Betz's hair on fire with a candle.  Betz pushed Bowman down and suggested that they take the dispute outside.  The crowd interfered, but Bowman then challenged Betz & they did go outside.  Ed. describes Bowman as a "rash and unreflecting man."


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  7/1801


Court proceedings:  initially fG M-1, but at retrial fG MANSL.  Branded with an M in the palm of his hand.

Legal records:  

Carter, Clarence Edwin, ed., The Territorial Papers of the United States, v. 3:  The Territory Northwest of the River Ohio, 1787-1803 (Washington, D. C.:  U. S. Government Printing Office, 1934), 529.  HOM IN OHIO:  Sept. 1, 1801:  the Governor "issued a Commission of Oyer and Terminer to Joseph Gilman and Return Jonathan Meigs Junior Judges, of the Territory for the trial of Bowman of Ross County, accused of murder, and a writ of si non omnes to the same, and a venire to the Sheriff of Ross."

Newspaper:

WSHG, 6/3/1801 (W):  HOM:  acct of incident in Chillicothe on M evening, 5/18/1801, in which John Bates and John Bowman fought at a tavern, & Bates was killed.


"A melancholy accident took place at Chilicothe on Monday evening, the 18th ult.  A Mr. John Bates and John Bowman met at a tavern, where they had some differences--Bates proposed going out and deciding the quarrel by themselves, to which Bowman agreed--They went out, and Bowman stabbed Bates with his knife in seven different places, of which he expired in a few minutes.  A jury of inquest set on the body next morning, and brought in a verdict of 'Wilful murder by the hands of John Bowman,' who is lodged in jail."


SGCA, 5/21/1801 (Th):  HOM:  ditto, John Bates/Betz & John Bowman.  Bowman arrested for murder.  "On Monday evening last, just after dark, a very melancholly and distressing scene took place in this town.  A number of persons who had been working on the roads, assembled at a house on Water street to take some refreshment.  A short time after they had met, Mr. John Bates, with other citizens who had not been working on the roads came in.  Immediately after an altercation took place between Bates and John Bowman--Bates knocked or pushed Bowman nearly down; the company separated them.  Soon after they met, Bates proposed to Bowman to walk out, by themselves, some distance from the company and decide the quarrel, to which Bowman agreed.  They left the house, went to the edge of the bank near the lower end of Water-street, separate from the company, when they engaged.  Having fought some time, they separated, and both made towards the house they had left--but horrid to relate! the former, unable to reach the house, seated himself on a stump; the persons from the house ran to his assistance, but too late to afford him relief!  He expired!  On immediately examining his body, it was found he had been stabbed in seven different places; one in the pit of his stomach, which, from the depth of the wound, was supposed to have been the fatal stroke.  The unfortunate Bowman was immediately taken into custody, and on search being made, a knife was found on the ground, covered with fresh blood, near the spot where they fought.  Bowman was committed to goal, under a strong guard.--On Tuesday morning, a jury of inquest sat on the remains of the deceased; who, after a minute examination of a number of witnesses, brought in their verdict, wilful murder, by the hands of John Bowman.


  This rash and unreflecting man was late from Berkeley County, Virginia, has a wife and family.  The deceased, a young man sometime since a resident here, and much respected by all who knew him.  We forbear any comments, as the case of the unfortunate Bowman will shortly be decided on by a jury of his country.


   The remains of the deceased was decently interred on Tuesday evening, attended by a very large assembly of relations and friends."


SGCA, 5/28/1801 (Th):  HOM:  ditto, John Bates/Betz & John Bowman.  More on the murder.  
"An unintentional error took place in the statement of the affray between Bates and Bowman, as related in our last.  It appears by the declarations of several of the witnesses, that previous to Bates pushing down Bowman, he (Bowman) set Bates' hair on fire with a candle, which he resented, and challedged [sic] him out to fight, but the company interfered;--the quarrel still continuing, Bowman challenged Bates--they went out and fought, and the fatal consequences followed which have been already stated."


SCGA, 7/23/1801 (Th):  HOM:  trial of John Bates/Betez postponed due to illness of Judge Meigs.  "A court of oyer and terminer, for the trial of John Bowman, charg'd with the murder of John Betez, was opened here on Tuesday last, but in consequence of the indisposition of judge Meigs, the court adjourned until this day, 10 o'clock."


SCGA, 7/30/1801 (Th):  HOM:  note on trial of John Bowman for murder of John Betz.  "Thursday last commenced the trial of John Bowman, charged with the murder of John Betz, which continued until Monday evening following, when the jury retired, and on Tuesday morning brought in their verdict 'GUILTY.'


   Yesterday a motion was made to the court to grant a new trial, and this day the court after mature deliberation acceded; it is to commence to-morrow."


SCGA, 8/6/1801 (Th):  HOM:  account of the trial of John Bowman for murder of John Betz.  "On Friday last, the trial of John Bowman, who was indicted for the murder of John Betz, came on before the Honorable Judge Gilman and Judge Meigs.  The Attorney-General appeared on behalf of the prosecution;--A White, 3d., Michael Baldwin and Wiliam Creighton, Esq's, on behalf of the prisoner, who made a masterly, eloquent, lengthy and ingenious defence.  The trial lasted two days:--The Jury left the bar on Saturday evening, and in about four hours return'd with a verdict of 'Manslaughter,' on which verdict the Court pass'd judgment on Monday.--The sentence of the court was immediately executed by the sheriff and the prisoner discharge'd."


WSHG, 8/12/1801 (W):  HOM:  trial of John Bowman for murder of John Betz before Judge Jos Gilman & R J Megs.  fNG.  The trial of John Bowman, charged with the murder of John Betz, came on at Chilicothe on Thursday the 23d ult. before the honorable Joseph Gilman, and R. J. Megs, esqs. which continued until Monday evening following, when the jury retired, and on Tuesday morning returned with a verdict of 'GUILTY.'


   On Wednesday a motion was made by the counsel for the prisoner for a new trial, which the court, after taking it into consideration until the next day, granted.  The new trial came on on Friday, and the jury brought in a verdict of 'MANSLAUGHTER.'"

Census:  

Betz & Bowman:  nothing

Genealogy:
Betz:  describes his "many relations" & friends in Chillicothe, but nothing in the records on them.

Accused 1:  

John Bowman

Ethnicity:

nb Prot

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:


Marital Status:  
m

Children:

yes, several

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:

Berkeley Co., VA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Betz

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1803, May 20




Old Chillicothe, ROS

P

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  GENOCIDE / POLITICAL

Intox?:  [no]

Day of week:
F

Holiday?:
no

Time of day:
afternoon

Days to death:  0


SUSPECT(s):
unk person (probably an Indian)

VICTIM(s):
Capt. Thomas Herod


Weapon:  two gunshots to head.  [musket]  Tomahawked & scalped.  d. soon after.


Circumstances:  TH shot while working in his field.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  
Newspaper:

SGCA, 5/21/1803 (Sat):  HOM:  note on the Indian attack of Capt. Herod near Old Chillicothe.  
"ALARM!  This morning, about three o'clock, an express arrived in town from Old Chillicothe, with information, that yesterday [5/20, F] afternoon Capt. Herod, while at work in his field, had been shot and scalped by the Indians, and who was not dead at the time he was discovered by his family, but was able to relate some of the circumstances & died soon after, having had two balls through his head.  A body of upwards 40 Shawnees from Sandusky, had been for several days lurking between Westfall and that settlement and who, immediately after the murder, went to the prairie, drove the horses over the creek, took as many as they wanted and made off.  On the alarm being given, the citizens of this town immediately turned out a company of volunteers, who left this about day-light.  The alarm through the country being general, we hope to give a good account of them in our next."


SGCA, 5/28/1803 (Sat):  HOM:  note regarding the murder of Capt. Herod.  Mentions Mr. Ferguson, Mr. Williams, and Mr. Wolff, living a short distance from Old Chillicothe.  "In our last we stated some of the circumstances of an alarm which took place in this town, on the morning of publication, in consequence of the murder of Capt. Herod, supposed to have been perpetrated by Indians;--As is reasonable to be expected, from the confused and various accounts from the scene of action at that moment in circulation, we might in some parts, be incorrect.  That Capt. Herod was found shot, scalp'd and tomahawk'd, is a fact, but by whom is not yet ascertained:--that a party of Indians had been previously seen in that neighborhood, was premature.  The party who went from this town in pursuit of the depredators, scour'd the country for a considerable distance, in which they met with several Indian encampments, but the Indians appeared to have no knowledge of the event at Old Chillicothe, and when informed of it, expressed their disapprobation of the act--that they were disposed for peace--and that if Herod was killed by an Indian, they would endeavor to find him out and deliver him up.  Some of the party were out until yesterday, with a view of informing such Indians as they might meet with, the real statement of the above transaction.

Census:  


TH:  nothing

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Capt. Thomas Herod

Ethnicity:

nb Prot

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

farmer

Town:


Old Chillicothe

Birthplace:

militia captain

Religion:




Organizations:



1803, May 28




Old Chillicothe, ROS

P

Class:   probable

Crime:   HOM:  1 adult

Rela:    NONDOM

Motive:  REVENGE / VIGILANTE / GENOCIDE

Intox?:  [no]

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
daytime

Days to death:  0


SUSPECT(s):
David Wolf

VICTIM(s):
Wawilaway


Weapon:  gun [musket].  Shot in the back.


Circumstances:  revenge for the killing of Herrod, though Wawilaway knew nothing of it.


Inquest:  


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Newspaper:

SGCA, 5/28/1803 (Sat):  HOM:  note regarding the murder of Capt. Herod.  Mentions Mr. Ferguson, Mr. Williams, and Mr. Wolff, living a short distance from Old Chillicothe.  An unfortunate occurrence, however, took place on Monday evening [5/23], following:--A Mr. Wolff living a short distance from Old Chillicothe, apprehending that some disagreeable consequences might ensue from the death of Capt. Herod, took with him Mr Williams, Mr. Ferguson and two lads, for the purpose of driving up his cattle from the Prairie; they had not been long on the search, when they discovered an Indian coming towards them--they soon met--after some conversation, Wolff introduced the subject of the murder of Capt. Herod:  the Indian appeared alarm'd and was moving off; some suspicions arising with Wolff and Williams that he was intent on mischief, agreed to fire on him; they rode up, Wolff shot and the Indian fell, but instantly rising he shot in turn at Williams and he fell, the ball passing through his body.  Wolff and the Indian clinch'd, each having a knife; fortunately for Wolff, one of the lads coming to his assistance the Indian retreated about 200 yars, where he was found dead the next day.  Williams died the same night, but Wolff, though severely wounded in the thigh by a stab with a knife, will recover.

  

 Notwithstanding the latter unfortunate transaction, we feel confident, that after a fair and just representation is made to the tribes that the first transation, in all probability, originated from private quarrel and the latter consequently following, together with the exertions making by the executive, in forwarding an express to the chiefs of the tribes, giving them accurate information of circumstances, &c. that a reconciliation will be effected, and that all danger of hostilities will vanish.  Already the fears of the inhabitants, near the old town are so far removed, that they are returning to their fields and prosecuting their usual labors."


SGCA, 1/2/1804 (M):  account of forgiveness for David Wolf, who killed Wawilaway.  [READ THIS ACCOUNT]

Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

David Wolf

Ethnicity:

nb Prot

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[farmer]

Town:


Old Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Wawilaway

Ethnicity:

[Shawnee]

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1803, May 28




Old Chillicothe, ROS

P

Class:   probable

Crime:   HOM:  1 adult

Rela:    NONDOM

Motive:  SELF-DEFENSE

Intox?:  [no]

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
daytime

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Wawilaway

VICTIM(s):
___ Williams


Weapon:  gun [musket].


Circumstances:  assailant was killed in revenge for the killing of Herrod, though Wawilaway knew nothing of it.  Wawiloway, mortally wounded in the back, shot dead one of Wolf's [his murderer's] two companions.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  deceased

Legal records:  
Newspaper:

SGCA, 5/28/1803 (Sat):  HOM:  note regarding the murder of Capt. Herod.  Mentions Mr. Ferguson, Mr. Williams, and Mr. Wolff, living a short distance from Old Chillicothe.  An unfortunate occurrence, however, took place on Monday evening [5/23], following:--A Mr. Wolff living a short distance from Old Chillicothe, apprehending that some disagreeable consequences might ensue from the death of Capt. Herod, took with him Mr Williams, Mr. Ferguson and two lads, for the purpose of driving up his cattle from the Prairie; they had not been long on the search, when they discovered an Indian coming towards them--they soon met--after some conversation, Wolff introduced the subject of the murder of Capt. Herod:  the Indian appeared alarm'd and was moving off; some suspicions arising with Wolff and Williams that he was intent on mischief, agreed to fire on him; they rode up, Wolff shot and the Indian fell, but instantly rising he shot in turn at Williams and he fell, the ball passing through his body.  Wolff and the Indian clinch'd, each having a knife; fortunately for Wolff, one of the lads coming to his assistance the Indian retreated about 200 yars, where he was found dead the next day.  Williams died the same night, but Wolff, though severely wounded in the thigh by a stab with a knife, will recover.

 

Notwithstanding the latter unfortunate transaction, we feel confident, that after a fair and just representation is made to the tribes that the first transation, in all probability, originated from private quarrel and the latter consequently following, together with the exertions making by the executive, in forwarding an express to the chiefs of the tribes, giving them accurate information of circumstances, &c. that a reconciliation will be effected, and that all danger of hostilities will vanish.  Already the fears of the inhabitants, near the old town are so far removed, that they are returning to their fields and prosecuting their usual labors."


SGCA, 1/2/1804 (M):  account of forgiveness for David Wolf, who killed Wawilaway.  [READ THIS ACCOUNT]

Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Wawilaway

Ethnicity:

[Shawnee]

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___ Williams

Ethnicity:

[Welsh]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[farmer]

Town:


Old Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1803, May 20 & 23




Old Chillicothe, ROS


AFTERMATH of homicide


SGCA, 6/4/1803 (Sat):  HOM / INDIANS:  letter from Isaac Zane, interpreter, at head of Mad River to Elias Langham & Duncan M'Arthur in Chillicothe about the Wiandot nation of Indians, includes a letter from the Wiandot chiefs.  Another letter from the Wiandot and Miami chiefs is taken to Gov. Edward Tiffin by James M'Pherson, & a letter in answer mentions Capt. Herod.


[long letters from the chiefs, seeking preservation of peace, upholding the law, preserving friendship]


  From several Wiandot chiefs:  "It would be bad people alone that should or would violate our friendship; but we must take care that the innocent must not suffer for the guilty."


  From the governor, Edward Tiffin to the Wiandot & Miami chiefs:  "On the 20th of alst month, an Indian, of what nation I know not, attacked Capt. Herod, on the north fork of Paint creek, near the old town, and, in a cruel manner, shot him, tomahawked and scalped him, without any provocation whatever.  We were much distressed on this occasion, fearing that it might provoke some of our inconsiderate people to revenge his death upon an innocent person of your people.


   Our fears were too well founded; for on Monday following, as two or three of our men were riding through a Prairie, near the old town, they discovered an Indian, and, in an ungenerous manner, put him to death.  From the description we have of him, we fear it is Waw Willaway, a Shawney, though of this we are not quite certain.  Before he fell he killed one of our white men and wounded another.


   Friends & Brothers,


   We mean not to let the Indian's death pass unnoticed; as soon as the wounded man who killed him is in a situation from his wounds, he will be delivered up to the laws of his country.


   Friends & Brothers,


   We have now lost two men, and you have lost one, and although the Indians were the first agtressors, yet we do not mean that the harmony which has heretofore subsisted between your nations and our government, shall be further interrupted, on our part, we hae confidence in hyour declarations, that you will exert yourselves to find out the Indian who murdered captain Herod, and deliver him up that he may be dealt with according to law,as well as the white man who murdered the Indian, as examples to deter the inconsiderate both of our people and ours, from committing acts of hostility which may endanger the peace and happiness of both sides.


   We receive your Belt, in tetimonyh of hyour continued friendship;, and request you to accept in sincere wishes that the Great Spirit may direct your people and ours, to the cultivation of peace and friendship twoards each other.


   EDWARD TIFFIN, Governor, and commander in chief of the State of Ohio."

SGCA, 6/25/1803 (Sat):  HOM / INDIANS:  speech from the Shawnee & Wyandott nations to Gov. Edward Tiffin, mentions Capt. Herod.  Also ET's answer to them.


[Speech at the Ottawa Town, 6/13/1803, from the Shawnee nation and the Wynadott assembled in council, to be delivered to the Gov. of Ohio at Chillicothe]


. . . it must be some of the Cherokee nation, as there was one of that nation who shold have been heard to say, that before he went to his country, he would certainlyh revenge the death of his friend who was killed at the falls of Oio, and taht it would be some reutable person who would fall a victim to his revenge. 


. . . this is now the third Shawnee that has fallen innocently victims to your people's rage:--before our last brother was killed, two of our nation were killed, some where down the river Ohio, without any provocation whatever.  Had we not wished to keep peacfe with you, we certainly wouldhave revenged their death.


   Friends & Brothers,


   We will endeavour to appease the deceased's friends, especially his real brother, who is at present much distressed, on this account; his loss is great to our nation--he was a good man and a friend to the white people, particularly of the United States--had many protections from different commanding officers as a true token of this good behaviour to them, and manyh other proofs of his good conduct.  We hope to hear from you soon, and that you may send such things to the deeased's friends which, with our aid, we may be able to dry up their tears, although at present, all the relations are much distressed.  After we have finished our fields, we will go to the red hunt, as well as our brother the Wyandott.  We hope you will exert yourself in telling your people, that we expect the same good usuage as before, and no relfection made of what is past."

1803, Dec. 27




Pee Pee, ROS

P
NOTE:  not classified as household roommate by roommate, since it appears they were simply sharing a room at a tavern – probably no long-term co-residence 

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  unk

Day of week:
T

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
Edward Stalcupp

VICTIM(s):
Asa Mounts


Weapon:  [hand]gun


Circumstances:   an argument in their room [at a tavern?]

Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  


Court proceedings:  fG.  DEATH.  Hanged 8/3/1804.

Legal records:  
Newspaper:

SCGA, 1/2/1804 (M):  HOM:  Edward Stalcup of Ross Co. arrested on Th evening, 12/29/1803 for murder of Asa Mounts the night before.  He confessed to Thomas Scott.  The circumstances are printed.  "Thursday evening last, Edward Stalcup of this county, was committed to jail for the murder of Asa Mounts, the preceding evening.


 
On examination before Thomas Scott, Esq. previous to his commitment, he voluntarily confessed, that Mounts and himself had had a difference, soon after which Mounts lay down upon a bed in the room; that he (Stalcup) asked the deceas'd a question, which he not answering, Stalcup told him that if he did not answer the second time asking, he would kill him (having then a loaded gun in his hand;) the question being repeated and the unfortunate deceased still remaining silent, Stalcup immediately shot him through the body.  An inquest was held on the dead body the day following, who returned their verdict, willful murder, by the hands of Edward Stalcup."

SGCA, 5/21/1804 (M):  HOM:  note about the trial of Edward Stalcup for murder of Asa Mounts in the Supreme Court.  Also the trial of John Brandy for the murder of Joseph Fitzgerald at the salt works.  
ES:  T last, fG of murder.  Sentence not yet passed.  JB:  Th following, fG of manslaughter.  Sentence:  branded with the letters M S--"which was executed the same evening."


SGCA, 5/28/1804 (M):  HOM:  Edward Stalcup sentenced to death for murder of Asa Mounts.  Will be executed Friday, 8/3/1804.  [info as it appears in the paper]


SGCA, 8/6/1804 (M):  HOM:  Edward Stalcup executed in Chillicothe, F, 8/3, for murder of Asa Mounts.  [same words]


SGCA, 8/13/1804 (M):  HOM:  Michael Baldwin writes letter to editor regarding the confession of Edward Stallcup for murder of Asa Mounts.  Stallcup gave Baldwin letters to his brother and wife just before the execution.


"Mr. Willis,


As several false reports are in circulation respecting a confession made by Edward Stallcup, a short time before his execution, I deem it my duty to correct such reports, by a short statement of facts.  The day before the execution I was in the prison with the deceased--he informed me that he had been requested to make a confession, and requested my opinion.  I told him, that he ought to devote his whole time to making his peace with the Almighty:  He was of the same opinion.  The next day, a short time before he went to the place of execution, he gave me a bundle of papers through the grates of the prison, observing at the same time, that when I looked at them I would know what to do with them.  I did not peruse them until after his death, when I found them to be letters to his brother and wife, with a request that I should deliver them.  They contained nothing of the nature of a confession.  When I was in prison with him as before mentioned, I asked him for my own satisfaction concerning the death of Asa Mounts.  He acknowledged that he shot Mounts, and that he at the time of the death of Mounts, knew good from evil.  This is the substance of the verbal confession he made to me, and the only one he ever made of any kind, to my knowledge.



MICHAEL BALDWIN

Aug. 11, 1804."

Census:  

ES & AM:  nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Edward Stalcupp

Ethnicity:

[German]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Asa Mounts

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1804




Concord Twp., ROS

P

Class:   do not count

Crime:   HOAX / FALSE ACCUSATION of HOM

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Robert McCutchen & Samuel Meeks

VICTIM(s):
unknown person


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Newspaper:

SGCA, 8/19/1805 (M):  HOM:  Robert M'Cutchen, at the public prison in Staunton, regarding the accusation that he committed a murder with Samuel Meeks in Ohio.  He says he lived in Ohio from 10/3/1803 through 7/15/1804.  He mentions Matthias Whiteman in Tyger's Valley and the testimony of David Cail.  He was hired by four Dutch families, that of Samuel Landers and three families named Shobe, to drive cattle to the North Fork of Paint Creek, Concord township, Ross County, in Sept., 1803.  He mentions his friend Capt. Francis Wells in Concord twp.


"Notice.  WHEREAS some ill-disposed person has maliciously fabricatred a false report against my character, implyintg, that I hsould have been an accomplice with a certain Samuel Meek, who was charged (by report) of perpetrating the crime of robbery and murder in the state of Ohio."  Says he lived in Ohio from 10/3/1803 to 7/15/1804.  "In September, 1803, I was exiled from the land of my nativity by the malicious testimony of one David Calil; and to make my retreat as secret as possible, I went by the way of Clover Lick, and from thence across the mountains into Tyger's valley, where I resided four days with Matthias Whiteman, esquire, from thence I went in company with a lawyer by the name of Brown, to Beverlytown; from thence I proceeded on my journey to the Monongahelia reiver, six milesbelow Morgantown, where I fell in company with four families of Dutch people, three by the name of Shobe, adn the other by the name of Samuel Landers.  With them I hired to drive cattle out to the North Fork of Paint Creek, in Concord townshjip, county of Ross and state of Ohio, and in their employ I remained until I left the country."  Appeals esp. to Capt. Francis Wells, a gentlemen in Concord with who he spent considerable time.  Asks that the inhabitants sent a report of his good conduct while he lived there to the prison in Staunton, "it will be considered a singular favor, and never forgotten."  RM's letter dated 7/23/1805, public prison, Staunton.

Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Robert McCutchen & Samuel Meeks

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1804, May 2




Scioto Twp., Chillicothe, ROS

P

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    WORK EMPLOYEE by EMPLOYEE
Motive:  QUARREL

Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Jack [John] Brandy

VICTIM(s):
Joseph Fitzgerald

Weapon:  unknown


Circumstances:  at the salt works


Inquest:  


Indictment?  yes, murder


Term?:  


Court proceedings:  fG MANSL.  Branded with MS.  Detained for costs.  Escaped.

Legal records:  
Newspaper:

SGCA, 5/7/1804 (M):  HOM:  Jack Brandy, a negro man, arrested in Chillicothe on W, 5/2, for murder of Joseph Fitzgerald, a laborer at the salt works.  [ed. prints just that information.]


SGCA, 5/21/1804 (M):  HOM:  The trial of John Brandy for the murder of Joseph Fitzgerald at the salt works.  JB:  Th following, fG of manslaughter.  Sentence:  branded with the letters M S--"which was executed the same evening."


SGCA, 10/1/1804 (M):  HOM / ESCAPE:  Jack Brandy, a negro convicted of manslaughter, escaped from jail.  [had been detained for costs; broke jail, W night last.]

Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Jack [John] Brandy

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[laborer at salt works]

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Joseph Fitzgerald

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

laborer at salt works

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1810, [Sept.]




Chillicothe, ROS

P

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    WORK EMPLOYEE by EMPLOYEE [THIRD-PARTY]
Motive:  QUARREL intervention
Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Pleasant Webb

VICTIM(s):
James Quire


Weapon:  gun [unspecified type]

Circumstances:  at the salt works


Inquest:  


Indictment?  unknown


Term?:  


Court proceedings:  unknown.  Records missing.

Legal records:  
Newspaper:

SGCA, 9/5/1810 (W):  HOM:  quarrel at Salt Works between James Bradley and the wife and children of James Quire.  Pleasant Webb tried to stop the fight and ended by fatally shooting Mr. Quire.  Webb (45) has a w & 5 or 6 ch.

Census:  

nothing

Genealogy:

Accused 1:  

Pleasant Webb

Ethnicity:

nb Prot

Race:


w

Gender:

m

Age:


45

Literate:




Marital Status:  
m

Children:

5 or 6 ch.

Occupation:

[laborer at salt works]

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

James Quire

Ethnicity:

[Irish or Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m

Children:

yes, several

Occupation:

[laborer at salt works]

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1811 (found in May)




Chillicothe, ROS

P

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
unknown person

VICTIM(s):
unknown person


Weapon:  drowned [phys]


Circumstances:  drowned in Scioto River.  Newspaper says "Suspicions run high against certain persons, and many circumstances are related which considerably strengthen those suspicions."


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  
Newspaper:

Chillicothe Supporter, 5/11/1811 (Sat):  "On Sunday last, the body of a man was found, in the Scioto River, about a mile below the ferry, at this town."  Was in the water too long for an inquest to tell how he died, and no one knowns who he is.  White, probably.  "Suspicions run high against certain persons, and many circumstances are related which considerably strengthen those suspicions; but we do not consider ourselves warrented in stating them."

Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1812, Nov. 28




ROS

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Henry Myers

VICTIM(s):
Jeremiah Whitsel


Weapon:  HM smashed in JW's skull with a stick of wood.  [club]


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  pNG.  fG MANSL.  [sentence unknown]

Legal records:  
Ross Co. Court Complete Record I:  [1812]:  224-5.

Ross Co. Court of Common Pleas, 1811-1813:  289, 293, 308.

Newspaper:
Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Henry Myers

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Jeremiah Whitsel

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1813, July 26




Scioto Twp., Chillicothe, ROS

P

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK / [QUARREL]

Intox?:  [no]

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
John L. Tabb

VICTIM(s):
Robert Shaw


Weapon:  rifle.  d. almost inst.


Circumstances:  Tabb shot Shaw in the streets of Chillicothee with a rifle.  "The damned rascal deserved it."


Inquest:  i.d. 7/26/1813.  


Indictment?  yes, murder


Term?:  


Court proceedings:  fG of M-1.  [sentence unknown]

Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 7/26/1813.


Conrad Christian:  on 7/26 wit. "seen John L. Tabb in search of a gun, and heard him . . . say that he would kill Robert Shaw."


John R. Stokes:  saw the murder.  "he saw" RS "immeidately before the gun fired -- stoop down and pick up a brick bat or some other weapon and told him the said Tabb to come on or fire but which of the two expressions this deponent does not fully recollect."  Wit. ran to the deceased, who then expired.


Samuel Hardy:  "Shaw told him [Tabb] to fire, and picked up a stone before Tabb fired."


George Hume:  saw it all.  heard Tabb say "damn you I went to kill you & I have done it."


Elias Langhorn:  said to Tabb "good god or my god what did you do it for."  Tabb replied "the damned rascal deserved it."

Newspaper:

DOVER SUN (Dover, NH):  8/14/1813:  In Chillicothe, OH, RS "deliberately shot by" JLT:  "they had previously had a quarrel."

Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

John L. Tabb

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Robert Shaw

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1813, Sept. 9




Scioto Twp., Chillicothe, ROS

INQ


CHECK:  in census.  Had names wrong.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    WORK

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Lt. ___ Elias Langhorn

VICTIM(s):
Robert Barr


Weapon:  [club] blow to left side of head fractured skull.


Circumstances:  killed in the guard room by a blow to the head from Lt. EL.  RB was "a Soldier in the baracks [sic] at this place."  [prob. Camp Sherman at Chillicothe]


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  unknown [military jurisdiction]

Legal records:  

Ross Co. Court files, coroner's inquest.

Newspaper:
Census:  


1820C:  nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Lt. Elias Langhorn

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

army officer

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Robert Barr

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

soldier

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1813, Dec. 25




Scioto Twp., Chillicothe, ROS

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    WORK

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
Christmas

Time of day:


Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
a sentinel

VICTIM(s):
a British prisoner of war


Weapon:  gun [musket]


Circumstances:  in a scuffle, the P.O.W. was shot and killed.  [army camp]


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  unknown [military jurisdiction]

Legal records:  

Coroner’s files
Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

soldier / sentinel

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:

[British]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

soldier

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1814, July



Scioto Twp., (Chillicothe), ROS

Class:   do not count

Crime:   EXECUTIONS for desertion

Rela:    NONDOM

Motive:  DESERTION

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
the Army

VICTIM(s):
six deserters (one of whom was not really a deserter)


Weapon:  gun [musket]


Circumstances:  court martialed.  Executed by firing squad.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

soldiers

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

soldiers

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1818, June 13



Paxton Twp. (Bainbridge), ROS

INQ

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    [NONDOM]

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
evening

Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
unknown person

VICTIM(s):
John D. Thiele


Weapon:  [phys]


Circumstances:  Thiele found dead in Main Parish Creek.  It looks like he has been in a scuffle.  Maybe his horse threw him and tromped on him unavoidably, but everyone thinks it quite likely he was killed.


Inquest:  i.d. 6/15/1818.  Verdict:  "the deceeased came to his death by an attempt to cross Main Parish Creek; or by several wounds from an unknown Cause, on the evening of Saturday," 6/13.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Ross Co. Court files, coroner's inquest, i.d. 6/15/1818.


Found in the creek, but his clothes were torn as though he'd been in a scuffle, and he had wounds on his face.  Some may have been caused by a sharp instrument, others by teeth of a man or turtle, and maybe simply by horses' hooves.

Newspaper:
nothing

Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

[m]

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John D. Thiele

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1818, Sept. 2




Union Twp., ROS

INQ


NOTE:  may be the same murderer as in 1798

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL / HONOR / SELF-DEFENSE / over gossip that victim planned to flee his



debts
Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Thomas Thompson

VICTIM(s):
Samuel Matthews


Weapon:  [club]  blow to head.


Circumstances:   Matthews attacked Thompson with a knife, and Thompson dispatched him with a club.  SM angry, went to the house of John Thompson, & accused the wife of John Thompson of telling Thomas Thompson that he [SM] intended to leave the country.  [Perhaps to avoid debts.]  That is when SM attacked TT.


Inquest:  i.d. 9/2/1818.  [self-defense]


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Ross County Court files, coroner's inquest i.d. 9/2/1818


SM killed by a blow to the head from TT.


John Thompson:  "on the evening previous to the death of Samuel Matthews as soon as he came up to the bars at his own house he accused his wife of informing Thomas Thompson that he the said Samuel Matthews intended leaving this country upon which she Declared she was innocent . . . .  Mathews made several passes at Thomas Thompson with a knife, the said thompson still giving ground.  Thompson then picked up a stick and struck the said Matthews across the top of the head."

Newspaper:
Census:  


SM:  nothing

1820C, p. 244:  Union Twp., ROS


TT
M 10,16,19,45

F 0,10,16
 Ag - 5

1830C, p. 216:  Union Twp., ROS


TT
M 5, 10, 50
F 20

Genealogy:  

Accused 1:  

Thomas Thompson

Ethnicity:

nb Prot

Race:


w

Gender:

m

Age:


43

Literate:




Marital Status:  
[poss. widowed]

Children:

yes, several

Occupation:

farmer

Town:


Union Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Samuel Matthews

Ethnicity:

nb Prot

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:




Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1821, Jan.




Richmond, Jefferson Twp., ROS

INQ

CT

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL
Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL over a small bottle of whiskey
Intox?:  probably both

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Joseph Mounts

VICTIM(s):
Amos Williams


Weapon:  chunk of wood.  [club]


Circumstances:  Argued over a small bottle of whiskey.  Mounts knocked Williams down, then "insisted" that John Pepper "blead Williams otherwise he would die."


Inquest:  i.d. 1/23/1821


Indictment?  Indicted for M-1


Term?:  11/1825


Court proceedings:  pNG.  fG of M-2.  21 yrs.

Legal records:  
Order Book C [1823-1839]:  45, 48, 49, 54, 57.

Order Book G:  284.

Supreme Court Docket, 1821-1841:  1, 100.

Coroner's inquest i.d. 1/23/1821


John Pepper:  in Richmond, Jefferson Twp., at McCoy Mills "a few words took place in relation to a small bottle of whiskey" between JM & AW.  Heard a blow, looked, "saw Williams fall, and mounts throw a chunk of wood down, and immediately advance thowards the deponent and observed that he had knocked Williams down -- and insisted on deponent to blead Williams otherwise he would die."  AW died anyway.

Newspaper:
Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Joseph Mounts

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Amos Williams

Ethnicity:

[Welsh]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1824, May




Chillicothe, ROS

INQ

Class:   uncertain

Crime:   SUS / poss HOM or SUI or CAS

Rela:    UNK

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
unk. persons

VICTIM(s):
Dr. John Edwinston


Weapon:  drowned [phys]


Circumstances:  body found in the Scioto River at 8am on the day of the inquest.


Inquest:  i.d. 5/22/1824:  Edwinston found at 8am in the Scioto River "lodged on a snag a few rods above the Kilgore ferry."  Verdict:  "the Deceased came to his death by Drowning - but whither intentionally accidentally or through the intervention of others, we do not know."


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Ross Co. coroner's inquest.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

[m]

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Dr. John Edwinston

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

physician

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1824, August




ROS

INQ

Class:   uncertain

Crime:   SUSPICIOUS / poss NAT

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
unknown person

VICTIM(s):
Henry Johnston


Weapon:  unknown


Circumstances:  found on 8/10 by two fellows picking blackberries.  They came across HJ "laying ded on the ground with his hat [?] shoes & all his clothes off and a laying about four feet off."  [field]


Inquest:  i.d. 10/10/1824.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Coroner's inquest.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

[m]

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Henry Johnston

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1824, Nov. 19


Walnut Creek, Springfield Twp., ROS

INQ

P


NOTE:  a difficult case to classify.  Contemporaries were divided over whether it was a murder, except for WJ Sr.'s sons, who were certain it was not a murder.

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:     possible RELATIVE FATHER-IN-LAW by SON-IN-LAW / possible NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
evening

Days to death:  0


SUSPECT(s):
unknown person [Andrew Thompson, WJ Sr.'s son-in-law, suspected]

VICTIM(s):
William Johnston, Sr.


Weapon:  burned


Circumstances:  Johnston was burned in his home in Walnut Creek, and it is suspicioned that he was killed.


Inquest:  i.d. 12/28/1824.  Verdict:  "the testimony exhibited is Strong that the said Johnston had been murdered."


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Ross Co. Court files, coroner's inquest, i.d. 12/28/1824.


Found in the ashes of his house, which had burned.  Everyone thinks the fire was set deliberately, but no one knows by whom.  Much is made, however, of a quarrel three weeks before with his son-in-law, Andrew Thompson.  No one suggests that WJ Sr. burned the house accidentally or on purpose.


Samuel Moore:  "in a conversation some time say three weeks previous to the decease of said Johnston in a conversation with him he states that his Son in Law Andrew Thompson made use of abusive language to him in relation to his going to a conjuror to make some discoveries about ____ [wool?] that had been lost, and observed that he was not able to take his own part, but that if his life was spared he would return home to the grand jury at the next Court for it; the said Johnston was a respectable old man and was considered somewhat in his dotage."


Colonel William Johnston, Jr.:  testifies that he was present at the argument & that Andrew was not at fault & that his father "had lost that strength of mind which he possessed in earlier years."

Newspaper:

Chillicothe Times, 11/24/1824 (W):  "Melancholy Occurrence:  On Saturday evening, the 20th inst. while the members of his family were on a visit to his son-in-law's, the house of Mr. William Johnston, on Walnut Creek, Springfield township, was consumed by fire.  Among the ruins was found the remains of Mr. Johnson, who it appeared had expired in his bed.  Circumstances seem to justify a suspicion that the deceased was murdered and his house set on fire."


The Supporter, and Scioto Gazette, 6/29/1826:  Letters from Andrew Thompson and from John and William Johnston, among others, who try to put to rest rumors that Andrew killed his father-in-law on 11/19/1824 and then burned the house to cover his crime.  [READ THIS]

Census:  

1820c, p. 274:  Walnut Creek, Springfield Twp., ROS

Andrew Thompson
M 0,10,26
 F 0,0,26  Ag - 1

Genealogy:  
Accused 1:  

Andrew Thompson

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[39]

Literate:




Marital Status:  
m

Children:

yes, at least 5 ch.

Occupation:

farmer

Town:


Walnut Creek, Springfield Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Johnston, Sr.

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


77

Literate:




Marital Status:


Children:

yes, at least 1 grown son

Occupation:

[retired farmer]

Town:


Walnut Creek, Springfield Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1826, Dec. 25




Paxton Twp., ROS

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
M

Holiday?:
Christmas

Time of day:


Days to death:  6


SUSPECT(s):
Milton Reading

VICTIM(s):
William Blair


Weapon:  stabbed WB in the belly.  Blair dies Dec. 30.


Circumstances:  near Bainbridge.


Inquest:  


Indictment?  yes, M-1


Term?:  


Court proceedings:  fG of MANSL.  10 yrs.

Legal records:  

Ross Co. Court, Complete Record 2:  248-50.

Newspaper:

The Supporter, and Scioto Gazette, 1/4/1827:  "in the vicinity of Bainbridge" -- Reading or Redding stabbed Blair, who is not expected to live.

Census:  

WB:  nothing

1840C, p. 316:  Twin Twp., ROS

MR:
M 5,15,50

F 0,5,10,50

Ag - 2

Genealogy:
Accused 1:  

Milton Reading

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[41]

Literate:




Marital Status:  
[m]

Children:

[at least 1 ch.]

Occupation:

[farmer]

Town:


Paxton Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Blair

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1829, Nov. 29




Buckskin Twp., ROS

INQ

CT

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    SPOUSE WIFE by HUSBAND

Motive:  ABUSE / NEGLECT

Intox?:  [no]

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  26


SUSPECT(s):
Mr. William Robins

VICTIM(s):
Susan [Sarah or Sally] Robins


Weapon:  [phys]


Circumstances:  Susan has a paralyzing stroke in November, & Mr. Robins won't let the neighbors aid or feed her.  She dies December 25.  Stroke may have been brought on by abuse.  He abused her on Nov. 29.  Large bruise under right eye.


Inquest:  i.d. 12/27/1829, ___ Rutledge, cor.  Verdict:  "she came to her death by abuse from Wm Robins before and after she received a paralitick stroke."


Indictment?  indicted for M-1.  


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 3:  430-  .


Coroner's inquest, i.d. 12/27/1829.


Susan ____ [illlegible]:  "was here the evening before the deces'd was confined to bed came back the next morning with something with something for her to eat found her speechless and bruis'd under the right eye."



Question by a juror:  "was Mr. Robins her husband willing for her to take the nourishment."



Answer:  "no."


Susan Robins nodded her head when friends asked her if her husband had abused her.

Newspaper:
Census:  

1820C, p. 231:  Chillicothe

WR
M 16,26
F 0,16,26

Ag - 

1830C, p. 322:  Chillicothe

WR
M 5,50

1840C, p. 381:  Chillicothe

WR
M 20,50



Ag - 2

Genealogy:
Accused 1:  

Mr. William Robins

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[49]

Literate:




Marital Status:  
m. Sarah or Sally

Children:

yes, several

Occupation:

farmer

Town:


Buckskin Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Susan [Sarah or Sally] Robins

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

f

Age:


[44]

Literate:




Marital Status:

m. William

Children:

yes, several

Occupation:

farm wife

Town:


Buckskin Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1830, Sept. 12




Franklin Twp., ROS

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    MARITAL THIRD-PARTY [NEIGHBOR] by ABUSIVE HUSBAND

Motive:  ABUSE / JEALOUSY

Intox?:  yes, assailant

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
George Claypole

VICTIM(s):
Samuel Armstrong


Weapon:  [phys]


Circumstances:   George came home drunk and started beating his wife.  Armstrong stepped in to stop the beating, was beaten himself, and died.  Claypole told the two Armstrong brothers [Samuel and George] never to come to his house again or he would kill them.


Inquest:  i.d. 9/12/1830


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 9/12/1830.


George Armstrong:  George Claypole arrived at his own house drunk, where SA was taking medicine.  Claypole drove "his wife out of the house & commenced beating her."  SA stepped in to prevent the beaeting, GC went inside to get a weapon & came out and beat a few blows on SA and said "if witness or deceased came to the house again he would take their lives."  [Implies that he did not intend to kill SA, but was willing to.]

Newspaper:
Census:  


several Armstrong hhlds, none in Franklin Twp.

1830C, p. 207:  Franklin Twp



GC
White M 0,5,15,40,80




White F 5,10,15,40




Black F
0

1840C, p. 303:  Concord Twp



GC
M 0,0,5,10,20,30
F 10,10,30
Ag - 2

1850C, p. 80:  Chillicothe



George (46, b. OH, farmer) & Hannah (44, b. Va) & 4 sons (ages 8 to 16, none in school)

Genealogy:
Accused 1:  

George Claypole

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[45]

Literate:




Marital Status:  
m

Children:

yes, several

Occupation:

farmer

Town:


Franklin Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Samuel Armstrong

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1831, Oct. 17




Scioto Twp. (Chillicothe), ROS

INQ

CT


NOTE:  In 1841, Nehemiah and Sophia Brannock are fNG of clubbing Samuel Logue to death.  SAME PERSON.

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL
Rela:    TAVERN PROPRIETOR by CUSTOMER
Motive:  QUARREL / ATTEMPT to EJECT CUSTOMER
Intox?:  possibly assailant

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
afternoon

Days to death:  4


SUSPECT(s):
Samuel Long [Longi, Longa]

VICTIM(s):
Edward Murphy


Weapon:  [phys]  threw EM on a bench.  Fatal injury.


Circumstances:  Long beat up Murphy, at Murphy's house [a barroom].  EM had ordered SL out of his house & was trying to put SL out at the time of the assault.  Murphy died 3 or 4 days later [on Oct. 21.]  (Filed on Oct. 24, 1831)


Inquest:  i.d. 10/21/1831.  "supposed to come to his death from wounds received by Samuel Long . . . . Samuel Long killed him."


Indictment?  indicted on M-1.  


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 4:  378-80.


Complete Record 12:  298-9.


Coroner's Inquest, i.d. 10/21/1831.


Edward Murphy:  afternoon M or T last  "he was on the opposite side of the street and heard a noise at Murpheys house -- went there and heard Murphy ordering Samuel Long out of the house -- Long refused to go -- Murphy approached him apparently to put him out of the house.  Long seized him by the breast jerked him forward upon a bench in the front room of Murphy's house.  Murphy fell upon his left side upon the bench rolled off upon the floor and repeated several times that he was killed -- witness went away soon after saw Murphy several times next 2 or 3 days on yesterday [Thursday] morning went in to see him where Murphy said he was a gone man."


Martin Coleman:  "that on the afternoon of Monday last there was some dispute" b/w EM & SL.  ditto.  SL refused to go.  EM "came round from behind the bar apparent to put him out -- as Murphy approached Long seized him by the collar with both hands and threw him backwards on a barrel which was lying on its side witnesss thinks."  EM fell on his left side "he got up and complained of being bruised -- witness then left the house.  Longa and Murphy were again quarrelling when witness went away.  Murphy appeared on Monday morning to be in his usual health."


James McDonald:  saw everything.  The barrel was a whiskey barrel.  EM died from the wound to his left side -- broken ribs & internal injuries.

Newspaper:
Census:  

1830C, p. 179:  Chillicothe

EM
White M 20,40




Black M
20




Black F
10

1840C, p. 315:  Twin Twp.

SL
M 5,10,30

F 0,0,5,30
Ag - 1


1840C, p. 324:  Scioto Twp.

SL
M 20
F 15

Mfg & Trade - 1

Genealogy:
Accused 1:  

Samuel Long

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[20]

Literate:




Marital Status:  
[s]

Children:

[n]

Occupation:

[manufacturing & trade] [journeyman]

Town:


Scioto Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Edward Murphy

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[46]

Literate:




Marital Status:

[n]

Children:

[n]

Occupation:

saloon keeper

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1834, April 26




Liberty Twp., ROS

INQ

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  [10]


SUSPECT(s):
Saven Smith

VICTIM(s):
Robert M. Ewing


Weapon:  [phys].  d. later.


Circumstances:  Smith beat up Ewing, who was at work.  Ewing died later.  [filed May 6, 1834]


Inquest:  i.d. 5/6/1834.  Verdict:  "by the hand of providence."


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 5/6/1834.


Joshua Kelley (signed):  "he was at work with the deceased in Liberty Township" on 4/26.  "he saw one Saveni Smith strick kick and knock down the [deceased] and treated him in a very ruff manner without any provocation whatever."


5 other witnesses testified to the same facts.  Two added that "from that time to his death he complained of a pain in his left side . . . Nathan Jones."

Newspaper:
Census:  

nothing on RE

1830C, p. 311:  Jefferson Twp.

SS
M 0,0,5,5,20

F 5, 20

Genealogy:
Accused 1:  

Saven Smith

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[29]

Literate:




Marital Status:  
m

Children:

yes, several

Occupation:



Town:


Jefferson Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Robert M. Ewing

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1838, June 21




Scioto Twp., ROS

INQ

CT


NOTE:  assumed that 1820C entry is for Walker -- but not certain.  Not a work homicide, since road crew work was temporary civic work
Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM / started while at work on a road crew
Motive:  QUARREL

Intox?:  prob. both

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:
evening

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Peter Paul Woener

VICTIM(s):
John Walker


Weapon:  knife.  cut his right arm & plunged the knife into his chest.  inst.


Circumstances:  They had quarreled while working together on a road crew earlier in the day.  That evening, Woener set his dogs on Walker as Walker left the house of the Linckes and then killed him with a knife.  Cut Walker's right arm and plunged the knife into his chest (heart), killing him instantly.  They had been drinking liquor together.


Inquest:  i.d. 6/21/1838.


Indictment?  yes, murder


Term?:  


Court proceedings:  fG of M-2.  LIFE, 6 days solitary confinement, $70.40 costs.

Legal records:  

Complete Record 8 Ross County:  368-370.


Coroner's inquest


Barbara Lincke:  PW "was in his own room, & Walker was in Mr. Lincke's room.  Woener bantered [for?] Walker to come into his room and fight.  Walker said he would not go into his room that he would stay in Lincke's room.  Lincke then told Walker to go home.  Walker started and bid them good night.  Saw Woener run past the Window after Walker and let his dog loose & ____ after Walker.  The dogs went at Walker and he fought them off -- saw no more.  Woener came back to the house and told his wife 'you would let Walker kill me and would not come to help me.'  When they told Woener that Walker was dead he said it was no pity."


David Veal:  "Woener worked under him on the road.  Walker came to him in that afternoon, they quarreled together, Woener ___ Walker several times with the Shovel & Mattock they were up in the fence corner together Walker next to the fence and I saw Walker strike Woener, heard Walker tell Woener that he was lame in the arm and did not want to fight him then, would see him some other time -- heard Woener say that if he had a gun he would put a ball thro' him.  I saw them drink together afterwards."

Newspaper:

nothing on PPW


1820C, p. 233:  Scioto Twp.



JW
M 0,26,45

F 26

Ag - 1




two are not naturalized

Census:  

Genealogy:  

Accused 1:  

Peter Paul Woener

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Walker

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[53]

Literate:




Marital Status:

[m]

Children:

[yes, several]

Occupation:



Town:


Scioto Twp.

Birthplace:

[b. Germany]
not naturalized

Religion:




Organizations:



1839, May 11




Twin Twp., ROS

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL
Rela:    NONDOM

Motive:  [QUARREL]

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
8am

Days to death:  0


SUSPECT(s):
John Coleman

VICTIM(s):
James Gragg


Weapon:  chair.  [club]


Circumstances:  Coleman beat Gragg with a chair leg at 8am.  Gragg died that night at 11pm.  [outdoors]


Inquest:  


Indictment?  Indicted for M-1.  


Term?:  


Court proceedings:  pNG.  fG of MANSL.  6 yrs.

Legal records:  

Order Book 14:  11, 14, 110, 115, 120, 122, 157.


Complete Chancery Record 10 Ross County:  228-233.


On November 2 (or November 20), the prosecution asked jurist Henry Jones "have you conscientious scruples in relation to the propriety of capital punishment?"  To which question the said Henry Jones answered "I think I have."  Prosecution then claimed Jones incompetent to be a jurist, and defense protested, but Jones was left off.


On Saturday, October 26, the prosecution brought forth witnesses.  


John Prather, from 100 yards, saw Coleman with a chair leg about 18 or 20 inches long "strike said Gragg two or three blows with said stick over the back--that the witness called out to them and Coleman desisted from further fighting--that he saw no weapon in the hands of Gragg but was at too great a distance to see one had it been small.  That this fight took place between 8 & 9 o'clock A. M.  That witness saw no blood on Coleman and did not suppose Gragg was so dangerously hurt as it now seems he was.


Samuel A. Martin, a physician, saw Gragg at 10:00 and "found him very bloody lying apparently in a deep sleep," & examining him "found two lacerations (of about one inch long each) on the left side of his head--that on the right side there was a [bump?] or puffing up of the calf--that there were marks of several strokes on the left arm and it was useless that his side was very much bruised and was quite black and that his pulse was feeble.



After death, the physician found "the fractures on the left side of about an inch or an inch and one half each in length, without depression; and one compound fracture of a triangular shape on the right side of the head accompanying which was a slight depression of the bone at the angle where the fracture diverged.


Mrs. Gragg testified that he came home at 10 or 11 and lay down, didn't seem (he didn't) to think he would die, but didn't talk much.


Daniel McKinley didn't see the start of the fight, but saw "Gragg on his hands & knees & Coleman, the Deft., strike him one blow with a stick," whereupon McKinley yelled, Coleman stopped hitting Gragg immediately, "whereupon Gragg walked off a little way & turned and shoot his fist at Coleman saying 'Ah.' that Coleman said don't say another word that they then separated" and Gragg went to Allen Cochran's residence, Cochran being Justice of the Peace.


Allen Cochran testified next, saying that Gragg showed up, "was in a gore of blood . . . that his back was much bruised & his tongue half cut off--that he applied to witness to grant him a warrant for Coleman."  Cochran told him to go to town [Brownsville or Bournville] & Cochran would get him a warrant on Monday, but Gragg should get a physician now.  Gragg started for town, but then got into a wagon going the opposite way toward Gragg's home.  Cochran testified Gragg said nothing about dying, nor about his wife, or children, or family, or friends or affairs, "nor did he say anything of medical aid until witness proposed to him to go to the physician."



Prosecution asked what Gragg told him of the fight, and over defense's protest, Cochran said that Gragg said that "Coleman had waylaid him and had struck him with a club before he (Gragg) saw him (Coleman), "that Coleman struck him with a club and knocked him down, that as he raised up Coleman struck him again that he threw up his arms and rather saved the blow that Coleman did not quite knock him down--that Coleman then caught him and pulled him down, turned him over--and struck him twice on the head and beast his poor back to pieces."

Newspaper:

Scioto Gazette, 5/23/1839 (Th):  Two murders committed Sat. last.  One in Colerain Twp., the other in Twin Twp.  No names given.  Both killers used clubs.

Census:  

John Coleman -- nothing

1840C, p. 309:  Twin Twp.
[prob. JG's family]

Catherine Gragg
M 5,5,10,10,15,15
F 15,20
Ag-5

Genealogy:
Accused 1:  

John Coleman

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

James Gragg

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m

Children:

yes, several

Occupation:



Town:


Twin Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1839, May 11




Colerain Twp., ROS

CT

P

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
early evening

Days to death:  0


SUSPECT(s):
John Metz

VICTIM(s):
David Pixler (aka David Bixler, aka Robert Pixler)


Weapon:  "between sundown and dark."  Skull broken with a stick -- "a billet of wood."  [club]  d. 11pm that night.


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  Indicted for M-2.


Term?:  June Term, 1839.


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Order Book 14:  12, 26, 58, 61.


Complete Record 10:  144.

Newspaper:

Scioto Gazette, 5/23/1839 (Th):  Two murders committed Sat. last.  One in Colerain Twp., the other in Twin Twp.  No names given.  Both killers used clubs.

Census:  

JM:  nothing


DP:  a John Pixler in 1830C, p. 285:  Green Twp. M 20 F 15

Genealogy:
Accused 1:  

John Metz

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

David Pixler (aka David Bixler, aka Robert Pixler)

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1841, Aug. 24




ROS

CT


NOTE:  the victim was the same person who committed murder in 1831.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
T

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Nehemiah and Sophia Brannock

VICTIM(s):
Samuel Long (aka Logue)


Weapon:  [club]


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 12 Ross County:  298-299.


No coroner's inquest found.

Newspaper:
Census:  

1840C, p. 324:  Scioto Twp.

SL
M 20

F 15

Mfg & Trade - 1

1840C, p. 302
Concord Twp.
[doesn't seem like a match]

Mary Brannock
M 15
F 70,70
Ag - 1

Genealogy:
Accused 1:  

Nehemiah Brannock

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Sophia Brannock

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Samuel Long (aka Logue)

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[26]

Literate:




Marital Status:

[m]

Children:

[n]

Occupation:



Town:


[Scioto Twp.]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1843, Jan. 1




Scioto Twp., ROS

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM VICTIM by BURGLAR
Motive:  ROBBERY [BURGLARY]
Intox?:  

Day of week:
Sun

Holiday?:
New Year's Day

Time of day:
11pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
George McConkey (aided and abetted by Zebedee Coats)

VICTIM(s):
Jacob Overly


HOM:  m. 


Weapon:  knife


Circumstances:  11 pm.  Overly was stabbed with a knife during a burglary.  (Overly was the one robbed.) 


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  McConkey never comes to trial.  Zebedee Coats fNG of the actual stabbing, but indicted for "aiding, abetting, assisting, commanding and procuring" the murder; sentenced to 3 yrs at hard labor.

Legal records:  

Complete Record 15 Ross County:  506-9.

Newspaper:
Census:  

nothing on GM

1830C, p. 273

JO
M 0,0,5,10,20,40
F 10,30

1840C, p. 286:  Scioto Twp.

JO
M 5,5,10,10,15,50
F 10,40
Ag

1850C, p. 552:  Springfield Twp.



Zebulon Coats (36, b. PA, farmer, illiterate), Elizabeth Brown (40, b. OH), Ellen Wilder (14, b. OH), Francis Wilder (11, b. PA), & Nancy Wilder (10, b. PA)  No property.



NOTE:  in 1860C, ZC is married to Elizabeth (52) -- & in 1850C ZC was a neighbor of Barbara Brown.  In 1860C & 1870C, had $600 RE & $600 PE.

Genealogy:
Accused 1:  

George McConkey

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Zebedee Coats

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


29

Literate:

no

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer

Town:


Springfield Twp.

Birthplace:

PA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Jacob Overly

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[58]

Literate:




Marital Status:

m

Children:

yes, several

Occupation:

farmer

Town:


Scioto Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1844, Nov. 19




Twin (Bourneville)

CT

TRACT

P

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  ROBBERY [BURGLARY]
Intox?:  

Day of week:
T

Holiday?:
no

Time of day:
night

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Leroy J. Maxon and Henry Thomas (aka Thomas Dean, aka James Mitchell, aka Goodhue Martin)

VICTIM(s):
Frederick Edwards


Weapon:  7 stab wounds (some 12" deep) with a knife


Circumstances:  In the night, Henry Thomas (a career burglar) broke and entered a storehouse owned by Douglass Smith, which contained goods worth $1000.  There he killed Edwards.  Edwards receives 7 stab wounds (some 12" deep) with a knife during robbery.  The court record initally says that Edwards died the next day and later says that he died instantly.  Maxon escapes.  Thomas caught and hanged.


Inquest:  


Indictment?  yes, m-1


Term?:  


Court proceedings:  fG M-1.  HANG.  Goodhue Martin (aka Henry Thomas) HANGED, March 6, 1846 in Chillicothe.

Legal records:  

Order Book D [1840-3]:  100, 105.


Record Book [1844-1852]:  100-114.


Order Book, 1846-1875:  Ross County.  p. 2:  Leroy J. Maxon indicted for murder, case continued; p. 87:  Dec. 11, 1855, nolle prosequi.


Complete Record 16 Ross County:  160-180.


"The life and adventures of Henry Thomas, the western burglar and murderer, and the thrilling narrative of Mrs. Whipple and Jess Strang."  (Philadelphia, T. B. Peterson, 1848).  McDade 976:  DLC (Lib. of Cong.).


"The life and confession of Henry Thomas alias Thomas Dean alias James Mitchell, the burglar:  who was convicted at the December term of the Supreme Court of Ross County, 1845 for the murder of Fredrick Edwards, at Bourneville . . . Ohio, November 20, 1844 as taken from his own lips . . . by Rev. David Whitcomb."  (Columbus:  C. C. and G. R. Hazewell, 1846).  McDade 977:  MoU-L (U. of Mo. Law Library).


"The trial, conviction and sentence of Henry Thomas, together with his confession in relation to the murder of Frederick Edwards, made by him to a fellow prisoner."  (Chillicothe, O.:  Armstrong and Bates, 1846).  McDade 978:  MoU-L (U. of Mo. Law Library).

Newspaper:

Holmes County Farmer, 2/13/1845:  "Four individuals have been arrested in Chillicothe, charged with the murder or with being accessory thereto, of Mr. Edwards near that city."


Holmes County Farmer, 2/28/1845:  "THE MURDERER ARRESTED.  The last of the murderers of Mr. Edwards is now taken.  The several rewards offered for Thomas, alias Dean, is $1900."  Followed by an account of events since the murder in November of Edwards.  It says that a "gang" of men were there and four were arrested.  The governor of Ohio offered $1000 for his capture & Thomas was picked up in Lancaster [OH?] on a burglary charge, then discovered to be wanted.

Chillicothe DAILY GAZETTE  24 Feb 1899:  “Terrified The Superstitious”, reminiscence about Dr. Hull, a physician in Bourneville, keeping Thomas’s skeleton (OHC MICROFILM ROLL 38730).  Thomas killed Edwards, then was hanged ; Dr. Hull of Bournesville dissected Thomas’s body, kept skeleton in his medical office for many years.  “He dissected the caqdaver and mounted the skeleton, which he kept hanging behind his office door, much to the consternation of certain superstitious callers who stood greatly in awe of a skeleton and particularly of the bony framework of a murderer.”  Hull “a broad minded, intelligent man, with a vein of humor in his make up and the skeleton served to afford him much amusement.”  Hull’s son is a Congressman.
Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Leroy J. Maxon

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Henry Thomas (aka Thomas Dean, aka James Mitchell)

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

career criminal / burglar

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Frederick Edwards

Ethnicity:

[Welsh]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:

[yes]

Marital Status:

[s]

Children:

[n]

Occupation:

[clerk for Douglass Smith, storekeeper]

Town:


Twin Twp. / Bourneville
Birthplace:



Religion:




Organizations:



1848, July 20




Scioto (Chill.), ROS

P

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  [UNK GRUDGE]
Intox?:  prob. both

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
Martin Shoemaker

VICTIM(s):
Andrew Roberts


Weapon:  shotgun.  13 shot entered his body.


Circumstances:  found dead "near the junction of the hill at or near the Sterrett's property" (formerly called) at the west end of Main & High streets.  Roberts came to Shoemaker's house and wanted him to come out.  Threw stones which broke the windows & finally Shoemaker shot him with a shotgun.  Both drinking.


Inquest:  i.d. 7/20/1848.  Murdered by MS.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 7/20/1848


Frederick Shoemaker (son of MS):  AR "came to the house of Martin Shoemaker and said God damn you open the door and Shoemaker told him to leave, but he still continued to throw stones three or four times at the house & Windows are Knocked the said Shoemaker and after Andrew Roberts nocked him down with a stone -- I, Fridrick Shoemaker brought my father a shot gun and he shot" AR.

Newspaper:

Scioto Gazette, 7/26/1848:  "Homicide.  A colored man, named Andrew Roberts, was shot, on Thursday last, in the western border of this city, by a German named Shoemaker.  Both parties were intoxicated--and it is said, that Roberts had thrown a stone at the other, who thus fatally resented the effront.  Shoemaker is a poor, miserable sot--and seemed totally indifferent, if not insensible, to the awful crime he had committed.  Roberts, for many years past, had lived a vagrant life."

Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Martin Shoemaker

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

laborer / alcoholic / poor

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Andrew Roberts

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

laborer / vagrant

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1848, Sept. 4




Chillicothe, Scioto Twp., ROS

INQ

CT

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  DEBT assailant believed the victim owed him

Intox?:  

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  3


SUSPECT(s):
James W. Mackey (aided and abetted by Charles Edwards)

VICTIM(s):
John S. Somers [aka Summers]

Weapon:  beat Somers ruthlessly with their hands and feet.  Died in Chillicothe on Sept.7 of a ruptured spleen.  


Circumstances:  JWM was upset at JSS because JSS had refused to settle with him "fairly."  One indictment says they "upon a sudden quarrel did make an assault."  Mackey came riding along Paint St., dismounted, and knocked down Somers and kicked him, then got back on his horse and rode away.  Not a word spoken, apparently.  Somers died three days later, 9/7, of a ruptured spleen.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Mackey fG of assault and battery.  Fined $150 and costs and jailed 10 days and "fed on bread and water only."  Edwards fNG.

Legal records:  

Record Book 18 Ross County:  15-19.


Coroner's inquest.


James W. Mackey "pled guilty to the charge that he had nocked him down and gave him three kicks on the body with his foot [boot?], but thatr he was agravated by Somers refusing to settle with him fairly."


Mackey & Edwards just came riding up on horses where Somers was talking with a friend on Paint St.  Mackey handed his bridle to Edwards, got off & never said a word that is mentioned.  He knocked down Somers & kicked him, then mounted and rode away.

Newspaper:
Census:  

nothing on Charles Edwards

no Mackeys except in 1820C & 1860C

1840C, p. 326:  Scioto Twp.

John Summers
M 15,15,40
F 5,20
Commerce - 1

Genealogy:
Accused 1:  

James W. Mackey

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Charles Edwards

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John S. Somers [aka Summers]

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m

Children:

yes, several

Occupation:

commerce

Town:


Scioto Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1849, Jan. 3




Scioto (Chill.), ROS

P

CT

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL unknown cause
Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:
no

Time of day:
late night

Days to death:  2


SUSPECT(s):
John Ritchie

VICTIM(s):
William McFarland


Weapon:  McFarland died on the 4th.  Beat him in the head with a large stick.  [club]


Circumstances:  WF found in the morning in back of the Masonic Hall, near Bank Alley.  d. that morning


Inquest:  i.d. 1/4/1849, John R. Tucker, cor.  Body at the house of Harry Hanes [or Hearnes].


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  
fG MANSL on April 20, 1849.  7 yrs.

Legal records:  

Record Book 18 Ross County:  1-4.


Coroner's inquest.


Andrew Clark (X):  on 1/3 WM "came into his house last night and a short time after, John Ritchie being a border" at AC's house "entered into conversation with him, McFarland, who then left -- soon after came back, and sent a messenger requesting Ritchie to come out, and he would whip him -- Ritchie went out and struck McFarland with an old hickory Broom Handle with a nubb on the end.  This was on Water Street in the Old House formerly occupied by John Watson as a tavern."  Saw WM a short time after at Mr. Hutchins [sp?] house "& spoke to him, & rec'd no Answer."


George Enyard and Samuel Lyons (signed):  not present at beginning of the quarrel, but concurs with AC about the fight.


Peter Decamp (signed):  did not see the affray.  Richey "acknowledged in his presence that he was the preson that struck McFarland but regretted it."


John Coates (signed):  death from "a blow inflicted upon the left side of the head above the ear causing extensive fracture of the skull and exhorasation of bnlood upon the brain."  Blow from a blunt instrument.


William Stewart (signed):  found WM "this morning in a demented state of mind" between 2nd & Water St. on the alley "in my board yard."


William Pross (signed):  in the yard of William Stuart back of Masonic Hall on Second St. near the alley between Second & Water Street.  Found WF laying there with blood on his head.  Carried WF to house of Harry Hearns.

Newspaper:

Scioto Gazette, 1/10/1849:  "Homicide. -- On Thursday morning last, the body of William McFarland, who had long resided in this town, was found back of the Masonic Hall, near Bank Alley.  The head was covered with blood, and the individual lived but a short time after."  John Ritchie and he had quarreled, Ritchie hit him in the head with a "hickory broom handle."  & McFarland lay in the cold all night.

Census:  

1820C, p. 226:  Chillicothe


WM
(illegible entry)

1830C, p. 177:  Chillicothe (next to James McFarland)


WM
M 5,10,15,20,50,60
F 30,40
Black F 10

1840C, p. 378:  Buckskin Twp.
[assumed this person:  long time resident]


WM
M 0,5,10,15,40

F 0,15,30

Ag - 2

1840C, p. 441:  Springfield Twp.


WM
M 0,40
F 20

Ag - 1

Genealogy:
Accused 1:  

John Ritchie

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William McFarland

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[54]

Literate:




Marital Status:

m

Children:

yes, several

Occupation:

farmer

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1849, June 23




Concord Twp., ROS

CT

P

Class:   certain

Crime:   HOM: 1 adult

Rela:    RELATIVE SON by FATHER

Motive:  QUARREL

Intox?:  prob. both

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
James Christy

VICTIM(s):
John Christy


Weapon:  gun.  d. inst.  [unspecified type]

Circumstances:  father shot son after a quarrel in which son beat father.  He ordered the son to leave & threatened to kill him if he returned.  His son returned, so he shot him.  Both intemperate.


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  
pG of MANSL after some plea bargaining.  1 yr in State Prison.

Legal records:  

Complete Record 18 Ross County:  549-552.

Newspaper:

Holmes County Whig, 7/27/1849:  "Singular Affair. -- A few weeks since, a father and son living in Ross county, by the name of Christy, both of whom were addicted to intemperance, quarrelled, and the son beat the father.  The father then ordered the son to leave the premises, threatening, if he returned, to kill him.  The son did return, and the father, true to his word for once, shot him dead in his tracks."  The father ran to Clinton County, and his daughter later went there to make her oath of the facts & to have him arrested, which he was.

Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

James Christy

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:

at least one son & adult daught

Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Christy

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1850, Dec. 12




Scioto (Chill.), ROS

CT

INQ


CHECK:  recheck census entries for Ryal Evans in Chillicothe


Arch 
RSCH 40


Centia
RSCH 88


Elizabeth
RSSC 188


Henry C
RSCH 84


James
RSCH 9


James A
RSCH 73


Jane W
RSCH 8


etc. -- too many to check for now -- continue with index later

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  prob. all

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  5


SUSPECT(s):
Elisha Reynolds (aided and abetted by Ryel Evans and Richard Dempsey
VICTIM(s):
"Inglish" Jefferson Corder


Weapon:  [club]  Reynolds hit Corder over the head with a stone.  Inglish lingered until Dec. 17, when he died.


Circumstances:  all were somewhat intoxicated and carousing.  [street]


Inquest:  i.d. 12/17/1850.  Jury calls for the arrest of Reynolds, Evans, & Dempsey.


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  
Reynolds fG of MANSL.  5 yrs.  Evans fG of ____.  1 yr.  Dempsey:  nolle pros.

Legal records:  

Complete Record 19 Ross County:  ____.


Coroner's inquest, i.d. 12/17/1850


Found dead in his cell at the Ross Co. Jail.  Had been picked up late on 12/12 on Walnut St., thought to be drunk.  The deputy found him lying in an alley.  He died from blows to the head given on Thursday evening, 12/12, inflicted by Elisha Reynolds, who was aided & abetted by Richard Dempsey.  Suppose deceased age 25 to 30.


Bazell Boganshitz (groceryman):  saw Inglish in the company of "Negroes" & supposes they killed him.  "I learned that the same man had been Striken and hurt -- and I have went to see him & found him to be the same man that was in my house with sum colored men -- three of them Reynolds Dimsey Evens at one time & at another time [Alexander] Roberts.


Alexander Roberts ("colored"):  was with a girl that night, they fell in with Inglish & the three suspects, all were drinking cider and whiskey, and "I saw Elisha Renynalds throw at this same man Some Stones fore or five times & saw him fall & reenynalds told me Roberts to Run that I would be a Witness against him and others in company when the stones was threw -- at the Said man I lst fell in company with."  Roberts went away but came back to heck on the man before going away again.


Several people testify that ER was bragging the next day about knocking a man down.

Newspaper:
Census:  


nothing on Corder or Dempsey

Elisha Reynolds

1840C, p. 349:  Union Twp.

M 0,10,55

F 0,0,10,10,24

Ag - 2




(all blacks)

1850C, p. 235:  Union Twp.

ER (53, mulatto, b. VA, illiterate, no property, farmer) & Lucy Reynolds (40, mulatto, illiterate, b. NC) & Anthony Reynolds (22, b. VA, mulatto, illiterate) & 5 other children:  all mulatto, b. OH, none in school, ages 0 to 12.


Ryal Evans

1850C, p. 257:  Union Twp.


on farm of Nancy Natl.  (30, farm laborer, illiterate, white)



NOTE:  race uncertain.  1860C & 1870C entries, working on different farms in Union Twp., listed as mullato, b. NC.

Genealogy:
Accused 1:  

Elisha Reynolds

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


mulatto

Gender:

m

Age:


53

Literate:

no

Marital Status:  
m. Lucy

Children:

yes, 6 ch.

Occupation:

farm tenant /
no property

Town:


Union Twp.

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Ryel Evans

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Richard Dempsey

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

"Inglish" Jefferson Corder

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[27]

age 25 to 30

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1851, Aug.




ROS

P

Class:   probable

Crime:   HOM:  1 adult

Rela:    [WORK EMPLOYEE by EMPLOYEE]
Motive:  [QUARREL]

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [4]


SUSPECT(s):
unknown person

VICTIM(s):
unknown railroad laborer (& two aiks)


Weapon:  [phys]


Circumstances:  on the Ninth section of the railroad.  Railroad laborer got into a fight and died from his wounds.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  
Newspaper:

Ancient Metropolis, 8/29/1851:  "We learn that one of the hands on the ninth section of the railroad, near our city, was so beaten a few days since in a fight that he died from the injury and was buried yesterday.  Another on the seventeenth section, who got into bad odor with his comrades, was stripped naked, whipped severely and one of his ears cut off--We learn he is expected to die also.  Yesterday, while returning from the funeral of the first mentioned, they got into a fight in the wagon, while near the toll-gate, and another was very severely beaten--so much so that the blood was welling out from his eyes, mouth and ears when taken past the gate."

Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

railroad laborer

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

railroad laborer

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1852, Jan. 22




Scioto (Chill.), ROS

INQ

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  MENTAL ILLNESS / DEBT
Intox?:  

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:
1 pm

Days to death:  11


SUSPECT(s):
William H. Bacon

VICTIM(s):
Robert Pleasant


Weapon:  club to the head.  Pleasant dies Feb. 2.


Circumstances:  Bacon clubs Pleasant on the head with a large stick, during the day on Walnut Street.  


Inquest:  i.d. 2/2/1852, John R. Tucker, cor.  At RP's house on Hickory St. in Chillicothe.


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  
fNG INSANE.  Insane at the time.

Legal records:  

Complete Record 20 Ross County:  310-314.


Coroner's inquest.


John Kaiser (signed):  on 1/22, RP came along on Walnut St. near the livery stable of William H. Bacon.  Saw Bacon cross the street from West & Fell's blacksmith shop with a club to the opposite side of the street near his Livery Stable "and go up to Robert Pleasant and ask him if he was going to pay him some money to which Pleasant replied that if he would go or send some one with him to his house he would pay him some.  Bacon replied that he Pleasants had some money with him whereupon Wm H Bacon drew his club & struck Pleasants over the head or shoulder and Pleasant then clinched his club and a scuffle ensued in which Pleasants fell, after which Bacon struck Pleasant with the Club three times once of which was over the head."


George Fells (signed):  WHB came to the shop of West & Fells "and got a club (Hickory) about three feet long," 2" in diameter & crossed to the opposite side of the street where RP was standing.  Ditto.


John H. West (signed):  1pm.  WHB "addressed Pleasants with some rough language during among which was that he would whip him to which Pleasants replied no you wont and gave his basket to some colored man standing by and Bacon then replied that he be damed if he would'nt."  WHB came over to W & F's shop on the west side of Walnut St. & got a hickory club & then went over to the opposite side of the street near residence of Absalmon Roads, where RP was standing.  Ditto.


N. W. Thatcher and Amasa W. Sproat (signed):  ditto on the fight.


Albert Brown (colored, X):  was standing in front of WHB's livery stable.  WHC "remarked that you would see some fun now, and then went to the middle of the street & met Pleasants who had a basket of meat strung over his shoulder & asked Pleasants to give him his meat to which Pleasants replied that no you cant have this meat & then sett the basked of meat down on the ground & Pleasants son George took the basket of meat & went on, and Bacon then remarked to Pleasants that he would whip him & Pleasants replied no you wont."  Then WHB crossed the street & returned with a club to where RP "had removed to near the gutter."  Ditto.  Struck RP in the head twice when RP was down.


Matthias H. Watts (signed):  ditto on the fight.  Saw WHB strick RP with a club "four times once on the right side of his head at which Pleasants canted back towards the fence & alley where he fell & he gave three blows after he was down."

Newspaper:
Census:  

nothing on WHB

Robert Pleasant

1820C, p. 225:  Chillicothe:  all hhld. membs black

M 45

F 0,0,14

1830C, p. 186:  Chillicothe:  all hhld. membs black

M 10,36
F 0,0,10,10,36

1850C, p. 39:  Chillicothe



RP (64, black, no occupation listed, b. VA, $800 RE, literate) & Hannah (57, b. OH, black) & George W. Pleasant (19, laborer, black, b. OH).  Other hhld. members, all black, all b. OH:  Ellen Dugand (27), Margaret Turpin (33), William H. Turpin (7), and Henrietta Turpin (2)

Genealogy:
Accused 1:  

William H. Bacon

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Robert Pleasant

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


66

Literate:

yes

Marital Status:

m. Hannah

Children:

yes, several

Occupation:

[farmer]

/
$800 RE

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1852, May 8




Franklin Twp., ROS

P

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    RELATIVE BROTHER-IN-LAW by BROTHERS-IN-LAW

Motive:  QUARREL

Intox?:  prob. all

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
night

Days to death:  2


SUSPECT(s):
Robert Clarewater, Jr. and Matthew Clarewater

VICTIM(s):
Thomas Hughes


Weapon:  hit in head with an ax or other blunt instrument.  d. 2 days after assault.


Circumstances:  Hughes married a Clarewater.  Clarewaters were drinking that Saturday night.  TH was found on a log near his house in Stoney Creek, his head bloodied.  Hughes died Monday night.  All habitually intemperate.


Inquest:  i.d. 5/10/1852.  Verdict:  "by Blows received from the pole of an ax or sum other blunt instrument inflicted" by RC & MC.


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 5/10/1852.


Rebecca Roseyboone:  "resides in the family of Mr. __ Clarewater near the house of Thomas Hughs . . . .  did not see the deceased until Sunday morning.  Witness had heard some quarreling between his the deceased and his wife but no threat of violence did not hear any person threaten the deceased."


Robert Clarewater, Sr.  "I lst herd on Sunday morning" 5/9 "that my son in law Thomas Hughs was hurt & I came & sean him & found that he was hurt & I think that my son Robet Clarewater, Jr. might have hurt Thomas Hughes as they were all drinking on Satterday last & I went to bed abought 12 o'clock a.m."  The home is near Stoney Creek.


Elizabeth Hughes (wife of TH):  does not know anything, but she "washed my brothers clothes for them to leave home on Friday and they did not leave until Sunday morning.  They started from home without settling with the persons they were working for."

Newspaper:

Scioto Gazette, 5/11/1852:  "Homicide.--A man named Hughes was killed, last night, at Stony Creek, 6 miles south of this city.  The murder was intentional, but we have not heard the name of the perpetrator."


Scioto Gazette, 5/14/1852:  Thomas Hughes had lived near Chillicothe for a time before moving to Stoney Creek.  "He was found on Saturday evening last, sitting on a log in his field, and near his own house, much bruised and bloody.  His wife called upon her mother, Mrs. Clearwater, to assist her in taking him to the house, where he remained almost speechless, until Monday evening, the 10th inst., when he died . . . ."



"The parties all habitually intemperate."

Census:  

Thomas Hughes

1840C, p. 444:  Springfield Twp.

M 0,20,30

F 20

Ag - 2

1850C, p. 169:  Huntington Twp.




TH (39, laborer, illiterate, b. VA) living with the family of John Bailey (39, W, M, laborer, $300 RE, illiterate, b. OH) & Martha Bailey (35, b. OH, illiterate) & their 5 children (all b. OH, all in school except 3-yr old)

Robert Clarewater

1840C, p. 409:  all entered as whites

M 5,15,40

F 5,15

Ag - 2

1850C, p. 164:  Franklin Twp.:  all Clarewaters entered as mulattos, all Hughes entered as whites




RC (63, b. Michigan, illiterate, no property) & Mary Clarewater (52, illiterate, b. VA), Robert Clarewater, Jr. (25, illiterate, laborer, b. OH), Matthew Clarewater (19, illiterate, laborer, b. OH), Elizabeth Clarewater (31, illiterate, b. OH), Lydia Clarewater (15, b. OH), and Lavinia Clarewater (26, b. OH).  

Also the Hughes:  all white, all b. OH:  Charles (6), Willis (4), Lavinia (0).

Also Harriet Towns (4, white, b. OH)

Genealogy:
Accused 1:  

Robert Clarewater, Jr.

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


mulatto

Gender:

m

Age:


27

Literate:

no

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

laborer

Town:


Franklin Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Matthew Clarewater

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


21

Literate:

no

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

laborer

Town:


Franklin Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Thomas Hughes

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


41

Literate:

no

Marital Status:

m

Children:

3 ch.

Occupation:

laborer

Town:


Franklin Twp.

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



1852, Sept. 5




Buckskin Twp., ROS

INQ

P

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    [NONDOM]

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:
early am

Days to death:  0


SUSPECT(s):
unknown person

VICTIM(s):
Richard McCabe


Weapon:  [club]  Beaten to death.  Skull mashed, probably with a stone.


Circumstances:  found in a stable with another battered man beside him, near the Greenfiueld Road, on or near the 18th section of the Marietta & Cincinnati RR.  Had been out together Sat. night.


Inquest:  i.d. 9/5/1852.  Verdict:  "blows inflicted by some instrument and by some person to this jury unknown."


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 9/5/1852.


___ [illegible]:  "The deceased was at the house of Mr. Lains after dark call for a shirt I went awy peaceable afterwards.  The man taht was taken was there about 11 o'clock at night said he was going away early in the morning.  He want whiskey did not get any."

Newspaper:

Scioto Gazette, 9/7/1852:  "The deceased [Richard McCabe] was a laborer on Section 18, of the M. and C. Railroad, a short distance east of Greenfield.  His remains were found, on Sunday morning in a stable.  Near him was another man, badly bruised.  The dead man's head was broken and mashed down upon the brain."  A stone 6" to 8" in diameter, bloody, found nearly.  "It was proven that all the hands on the section went to rest on Saturday, as usual, except the two just mentioned who were also described as peaceable men."  No one knows who made the assault or why.

Census:  

nothing

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

[m]

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[railroad laborer]

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Richard McCabe

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

railroad laborer, section man

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1853, Dec. 24




Huntington Twp., ROS

INQ

P


NOTE:  CEH is the brother of PH’s brother-in-law, not PH’s nephew
Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:MARITAL THIRD-PARTY CHILD [BROTHER of BROTHER-IN-LAW] by HUSBAND / classify as adult relative (age 15)

Motive:  ABUSE / poss MENTAL ILLNESS

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
Christmas Eve

Time of day:
evening

Days to death:  4


SUSPECT(s):
Patrick Halvey

VICTIM(s):
Charles E. Hammond (his nephew)


Weapon:  a long dagger (or a crude spear).  Charles died the 28th.


Circumstances:  Halvey seems slightly unbalanced.  At house of assailant.


Inquest:  i.d. 12/29/1853.


Indictment?  no [prob. mental illness]


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest.


Frances B. Hammond (signed, brother of wife of Patrick Halvey):  her sister came to wit.'s house "& told me that her husband . . . had started a mary [?] that morning with a pint bottle & a speer & She allowed when he came home he wold Kill her or beat her or Stab her & ast me If I herd any Fuss to come over to her house."  On the evening of the same day, near dusk, "I thought I herd a noise and a hollowing of my sister & I started for the house & befor I got their the noise seased and I went in the house & set down by the Fire & Summ words passed between us & he got up from the table where he was siting eating supper and went out doors & said he thought his old maire had Jumped out of the lot & came back and finished his Supper & then Jumped up & came to me whre I wqas setting & cot me by the Shoulder & aimed to strike me & I raised up and Knocket the lik [?] off & then he made at me & stabed me in the shoulder & in the brest and I kept him off until my brother Charles come in & told me to let him alone I had knocke him down & just as he raised up my brother came in at the door & he Halvey was raising up & made at me on my brouther Charles E. Hammond & stabed him with the speer that he had stabed me with & I then lifted up my Brouther & laid him upon the bed.  My brother told me to kill him Patrick Halvey that he Patrick had killed him."  Locked PH up in a room until Father Hammond came "& took him away."  Father went to her brother Charles "and found him stabed in the left sid & we carried him home to my Fauthers (Francis S. Hammond).  Then went for a doctor.  He died on 12/28.


F. S. Hammond (signed):  Was in his backyard.  Heard cry of murder.  Made for the house & met Martha [Hammond] & Mary [D.] Hearn on the way who told him PH would kill FH.  "When I got to the house I herd my son Charles cry out he was stabed."  Went to where FBH & PH were fighting & "a meditly Parted them."  Told FBH to carry CEH home.  


[Dr.] Henry Alford (signed):  called that evening.  Wound caused inflammation of the lung, which was fatal.


Robert Hockinberry (X):  on 12/25/1853, PH was on the turnpike road in Massic ___ [?] "& he Patrick called to me I asked him Patrick You look like you had been man [?] & his reply was yes by God he Had Calculated this for a year last."


Mary D. Hearn (X, grandaughter of FSH):  Wit. & Martha Hammond went to the house of PH & he & his wife were sitting at the table eating supper.  When FBH came in & sat down by the fire, PH started a fight with FBH & cut or stabbed him with a spear.  MDH & MH "ran home to tell my grandfather."  Met CEH first, and then her grandfather.  That was all she saw until FBH brought CEH home wounded.


Martha Hammond (signed):  ditto.


William Baley (X):  PH came to wit's father's (John Baley) on Sat. night, 9pm.  "& told me that he had a fight and offered me five dollars to go with him  to Andrew McCollister, Esq., an acting justice of the peace.  "said that he had a fight & that two or three fellows had like to have killed him."

Newspaper:

Scioto Gazette, 12/30/1853:  "Halvey has been in the habit of abusing his wife, who is a sister of the Hammond's.  On the morning of the fracas he had been quite abusive, but left soon after breakfast, taking with him a sharp dagger."  His wife went to her brother's [Francis Hammond's] house, nearby.  Said she was afraid her husband would attack her when he returned, and to please come over if he heard a scuffle.  Francis Hammond thought he did, went over, and found them eating supper.  "Hammond having seated himself before the fire, Halvey arose and attacked him, stabbing him with the knife.  Hammond knocked Halvey down with a rifle," and the Charles Hammond came in the door, Halvey rushed him and stabbed him in the ribs. . . .  "is said have been on bad terms for a year or more."

Census:  


1850C, p. 624:  Huntington Twp.



Francis Hammond [FATHER-IN-LAW of PH]  (60, farmer, b. MD, $1500 RE, literate) & Mary (53, b. MD).  Also 3 children, all b. OH, all attend school:  Charles (12), Pansey (14), and Martha (9).  Also Patrick Shearer (33, b. Ireland, "turnpikes" as a profession)



Francis Hammond [BROTHER-IN-LAW of PH]  (26, laborer, b. OH) & Elizabeth Hammond (22, b. OH, illiterate) living between Francis & Dennis Hammond

Genealogy:

PH:  son-in-law of the older FH, uncle of CH

Accused 1:  

Patrick Halvey

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  
m

Children:




Occupation:



Town:


Huntington Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Charles Hammond

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


15

Literate:

yes

Marital Status:

s

Children:

no

Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1854, Dec. or 1855, Jan.




Scioto (Chill.), ROS

P


CHECK:  no court record?

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
Washington Baum

VICTIM(s):
John Smith


Weapon:  gunshot.  died soon afterwards. M [gun, unspecified type]

Circumstances:  Smith was a boatman.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  [fled]

Legal records:  
Newspaper:

Holmes County Farmer and Democrat, 1/11/1855:  "A Boatman named John Smith was shot in an affray at Chillicothe, Ohio, a few days since" by WB.  "Smith died soon afterwards."

Census:  


nothing on John Smith or Smiths in 1850C


1840C, p. 337:  Scioto Twp.



Maria Baum
M 10,15
F 10,50


1850C, p. 109:  Chillicothe



Maria Baum (60, b. VA, $600 RE), Elizabeth Baum (22, b. OH), and Washington Baum (23, b. OH, joiner)

Genealogy:
Accused 1:  

Washington Baum

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


27

Literate:

yes

Marital Status:  
[s]

Children:

[n]

Occupation:

joiner

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Smith

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

boatman

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1856, April 27




Scioto (Chill.), ROS

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    BROTHEL CUSTOMER by PROPRIETOR
Motive:  QUARREL / PROSTITUTION

Intox?:  yes, victim

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  10


SUSPECT(s):
Archibald Pettis Walden [aided by Rachel Walden]

VICTIM(s):
Mahlon [Malin] J. Baldwin


Weapon:  hit in face with axe.  d. 5/7


Circumstances:  [brothel]  Walden hit Baldwin in the face with an axe.  Rachel aided and abetted.  Baldwin was drunk.  The Waldens kept a "bawdy house" and threw out the drunken Baldwin and another man, who kicked the door down to get back in.  Boulger was hit with a rock, and Baldwin took the ax blade in the face.


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  
Archibald:  [fG mansl]  3 yrs.  Rachel:  1 yr.

Legal records:  

Complete Record 23 Ross County:  312-317.

Newspaper:

Daily Scioto Gazette, 5/8/1856 (Th):  "Mahlon Baldwin, the young man who was so seriously hurt by the woman, Walden, a short time since, died . . . last night."


Daily Scioto Gazette, 7/3/1856 (Th):  The Waldens kept a "bawdy house" and threw out the drunken Baldwin and another man, who kicked the door down to get back in.  Boulger was hit with a rock, and Baldwin took the ax blade in the face.  [KW:  This is from the trial reported in the paper.]  [READ THIS]

Census:  


nothing on Waldens


1850C, p. 81:  Chillicothe



Malin Baldwin (44, b. NY, literate, $1000 RE) and Sarah (43, literate, b. PA), & their 4 children, all b. OH:



M. J. (18, plasterer)



Sarah J. (16)



Mary E. (14)



Louisa (10)

Genealogy:
Accused 1:  

Archibald Pettis Walden

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

[procurer / pimp]

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Rachel Walden

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Mahlon [Malin] J. Baldwin

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


24

"young man"

Literate:

yes

Marital Status:

[s]

Children:

[n]

Occupation:

plasterer

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1857, Nov. 29




ROS

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
Olmstead "Klunk" Evans

VICTIM(s):
Samuel Osburn


Weapon:  knife.  Stabbed once in the heart.  Died that day.


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  
pG to MANSL.  5 yrs.

Legal records:  

Complete Record 25 Ross County:  79-81.

Newspaper:
Census:  

nothing on Evans

1850C, p. 255-6:  Union Twp.



Samuel Osborn (23, literate, laborer, b. OH) lives with his brother, Henry (16, laborer, attends school, b. OH) in the household of Jacob Pritchart (28, farmer, $5000 RE, b. OH) & Emolza (17, b. NY) & their child, Josephine (3 mo., b. OH) & Elizabeth Rouse (20, b. OH), Phebe McCarty (29, b. VA), Henry Osborn (16, laborer, in school, b. OH), & Caroline Jones (10, in school, b. OH)

Genealogy:
Accused 1:  

Olmstead "Klunk" Evans

Ethnicity:

[Welsh]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Samuel Osburn

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


30

Literate:

yes

Marital Status:


Children:




Occupation:

laborer

Town:


OH

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1858, July 25




ROS

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  14


SUSPECT(s):
John Harsh

VICTIM(s):
Isaac G. Rittenhouse


Weapon:  [club]  Skull smashed.  Died Aug. 8.


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 26 Ross County:  216-219.

Newspaper:
Census:  


1840C, p. 308:  Twin Twp.



Issac G. Rittenhouse
M 0,20
F 0,20
Ag - 1


1850C, p. 212:  Union Twp.



John Harsh (40, illiterate, farmer (no property), b. VA) and Nancy (40, illiterate, b. VA).  And their 7 children, all b. OH



Nathan (20, laborer)



John (17, laborer, attends school)



Mary I. (11, attends school)



Martha A. (9, attends school)



Wilson (7, attends school)



George (5)



Ferdinand (3)

Genealogy:
Accused 1:  

John Harsh

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


[48]

Literate:

no

Marital Status:  
m

Children:

at least 7 ch.

Occupation:

tenant farmer (no property)

Town:


Union Twp.

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Isaac G. Rittenhouse

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


[43]

Literate:




Marital Status:

[m]

Children:

yes, several

Occupation:

farmer

Town:


[Twin Twp.]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1859, Jan. 27




Scioto (Chill.), ROS

INQ

CT


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL between FRIENDS unknown cause
Intox?:  yes, both

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:
4:12 pm

Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
Cadwallader Wallace

VICTIM(s):
John Godfrey (aka Gottfried Lyenberger, Jr.)


Weapon:  handgun -- revolver.


Circumstances:  [street]  Supposed friends, Wallace gunned down Godfrey.  Pistol.  Both had been drinking.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Escaped from jail with the help of three persons (who were indicted for aiding the escape) & never came to trial.

Legal records:  

Complete Record 28 Ross County:  57-63.


Bank of Chillicothe v. Cadwallader Wallace & Henry Brush.  Complete Record 2:  567.


State v. Isaac Cadwallader.  Complete Record 5:  543.


Coroner's inquest


Peter Galino:  5:30 pm, opposite central school building, wit. saw John Ewing, Jr. & deceased "standing on pavement in front the building.  Godfrey went towards a buggy which was about 10 feet from pavement -- can't say who were in the buggy, top was up -- saw Godfrey hold his left hand as a approached buggy -- hand was open -- Heard him distincly [sic] say he had nothing against him -- dont mind that any thing else was said -- heard report of pistol and saw him fall.  I went over and saw Ewing take hold of Godfrey & Ewing sat down and took Godfreys head in his lap.  Deceased was lying near gutter.  Buggy, from which I thought pistol was fired, drove off, about opposite Johnson's, 10 minutes before pistol shot.  I saw Cadwalader Wallace, Jr., John Ewing and Deceased in the same buggy going up street.  The Buggy had turned corner at Wilson's before I crossed street.  Godfrey could have _____ed into the buggy from where he stood.  & man in the buggy could have reached him with the pistol.


George H. Hulson [?]:  "I was sitting in office of central school building and was interrupted by an altercation."  Got up from his chair & went to window.  Saw 3 men -- "did not know them -- would know them if I were to see them -- the first words were 'I have nothing against you.'"  Did not see who said that.  "Wallace had his hand last on Godfreys shoulder -- the deceased appeared to be exhortulating -- his gestures were earnest.  Wallace appeared to be quite angry.  The third person stood to the left of Godfrey and faced both with his right hand on Godfreys shoulder and with his left exhortulating very earnestly with Wallace."  About 10' from the pavement was a buggy.  A woman was in the buggy.  Godfrey said "that he had said nothing and had nothing against Godfrey -- Wallace then said in angry tones that he had called him a son of a bitch.  Godfrey denied it.  The woman in the buggy said 'yes you did -- yes you did John.'  All this time Ewing & Godfrey were trying to protect themselves and there was some struggle to protect themselves.  Just as they got at curb stone they all moved in a way, still retaining their hold of each other, towards buggy.  Wallace and Godfrey got to buggy first.  Wallace and Godfrey got to the buggy first.  When Wallace and Godfrey got to the buggy Ewing was standing about three feet off."  Godfrey appeared to be "addressing the woman -- he made an earnest gesture with his left hand and then I judged that he took hold of side of buggy with his left hand -- I then heard report of pistol."  It was fired from outside the buggy & not by Ewing.  "I think Wallace fired it."  "He fell almost strait backwards and before he touched th ground Wallace was in the buggy and gone."  "If the woman had shot I would have seen it."  Happened at 4:12 pm.


Isaac Kile (signed):  Was with Ferin, 4:15pm.  "heard a noise" & saw deceased, Wallace & Ewing in a buggy.  They were coming up Paint St., 50 yrds from school house.  "Just as they passed us and about 100 feet off they met a couple of women -- Mrs. Steel and Mrs. O'Neil -- Wallace who was driving pulled horses in towards pavement -- as soon as horses were checked Mrs. O'Neil stepped up to buggy and put her feet on it as though she was going to get into it -- She called them son of a bitch and told them to get out of there -- heard her mention Godfreys name -- Godfrey got out and went round hind part of buggy, got on pavement and spoke to Mrs. Steel.  Godfrey then turned round and called to Ewing -- cant say what he said -- the woman who had got into buggy still kept at Ewing to get out -- Godfrey then said let him go with his whore or something to that amount -- Wallace then said something."  Cross the street & looked back.  "I said they would have a fuss. . . .  Godfrey told Wallace he was not afraid of him -- Godfrey walked around about 10 feet off from the buggy and stooped as though he wanted to pick up something. . . .  Wallace rose up in buggy and pulled pistol out of side pocket. . . .  Wallace stepped out of buggy pistol in hand -- walked towards Godfrey and Ewing got between them -- Godfrey, plainly said, Cad I have nothing against you -- He was begging off -- all three were together near fence -- all three then moved towards buggy -- Wallace and deceased before -- Godfrey spoke to woman in buggy -- cant tell what -- Godfrey said to Cad to get in the buggy -- I think it was Godfrey -- Wallace spoke back roughly -- I know his voice -- what, can't say, but Godfrey told him he was not afraid of him, that he was in the habit of scareing people -- Wallace kind of moved back -- they were within a foot of each other, heard pistol and Godfrey fell his head near horses feet."  Looked like a single-barrel pistol.  "Godfrey was not fighting."


William Caldwell (signed):  Saw Ewing & deceased coming out of Johnson's grocery on Paint St.  They got into the buggy -- doesn't know who with.  Met Galino and "we went up as far as Gilmore."  Saw the altercation.  "Godfrey stooped down over a large stone -- didn't see him pick up anything.  They were squabbling."  "I heard someone say sir you called me a son of a bitch."  Ditto.  Saw Wallace pull something out of his pocket & saw Godfrey fall.  "didn't see Godfrey make any hostile motions."


Margaret O'Neil (common-law wife or live-in girl friend of CW, X):  saw Cadwallader shoot JG with his revolver.  "Has seen pistol before."  "Wallace drove up and asked me to get into buggy.  Godfrey called Wallace all sort of hard names son of a bitch &c.  called me an old whore -- Godfrey had a brick in his right hand, I think, when Wallace fired.  Godfrey had the brick in his hands all the time they were quarrelling -- Cad asked him very kindly to get out of the buggy -- he, Cad, was not very drunk -- I have seen him drunker -- Godfrey picked up the brick as soon as he got out of the buggy and had it in his hand all the time they were quarrelling and shook it at Cad -- they quarreled about 15 minutes -- I might have told Godfrey that he did call Cad a son of a bitch -- I have lived with Cad or went with him since July last -- Deceased was shot this afternoon."

Newspaper:
Census:  

note that CW also in 1820C & 1830C:  large hhlds then. Always in Scioto Twp. or Chillicothe

1840C, p. 414:  Deerfield Twp.

John Godfrey
M 5,20,50
F 5,10,15,40
Ag - 2




Manuf & trade - 1

1840C, p. 323:  Scioto Twp.

Cadwallader Wallace
M 0,5,10,10,10,15,20,20,40




F 0,10,15,15,20,30

1850C, p. 137:  Chillicothe

CW (60, literate, no occupation listed, $33,350 RE, b. VA) & Ruth (57, literate, b. VA) & their 6 children (all b. OH, none attending school)

Neama (28, $4000 RE)

Cadwallader (21)

Thomas (19)




Augustus (16)




Josephine (10)

Julius (6)

Genealogy:
Accused 1:  

Cadwallader Wallace

Ethnicity:

[Scots Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


30

Literate:

yes

Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


OH

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Godfrey (aka Gottfried Lyenberger, Jr.)

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1859, Oct. 17




Scioto (Chill.), ROS

INQ

CT

P

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    SPOUSE WIFE by HUSBAND

Motive:  ABUSE

Intox?:  yes, both

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
2pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Thomas Elvin

VICTIM(s):
Catherine Elvin


Weapon:  stabbed in back with iron poker [sharp] or possibly a knife.  Penetrated her heart.


Circumstances:  He was drunk.  Thomas & Catherine were both in their thirties, maybe 30 yrs old.  The murder weapon may have been a knife.  Indictment says she was stabbed in the back with an iron poker.  Very abusive husband.  Arrested for beating her numerous times, previously.  [house of victim]


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  [fG] MANSL.  8 yrs.

Legal records:  

Complete Record 27 Ross County:  386-8.


Coroner's inquest


Mary Sewage:  "he said she plagued him and made him kill her."


Sophia Shorts:  "I saw the deceased about 1/2 hour befur she was run out of her house -- she was crying -- she said dear me I wont live a minute.  Thomas is drunk and cutting up ____ -- she went back into the house and I saw Thomas shut the door -- When she was in the house I heard them quarreling -- heard her -- didn't hear him -- she opened the door -- held her hand to her back and beconed us to come over -- she started out of the hosue and set down -- people gathered around her and I saw no more."


Hannah Kuhn:  "about 2 o'clock saw deceased crying and throwing her hair back -- she went up the street and knelt down and said oh my goodness he has killed me -- I asked her who adn she couldn't speak but died -- thomas came up took her around the neck and kicked her -- he said my good woman she is going to die -- he didnt say who killed her."

Newspaper:

Holmes County Farmer, 10/6/1859:  from the Statesman:  "Murder in Chillicothe . . . Thomas Melvin Killed his wife in Chillicothe on Monday afternoon in an altercation, by stabbing her in the side with a sharp poker.  The poker entered under the shoulder blade, piercing her heart. . . .  Melvin was arrested. . . .  He is about thirty years of age, has lived in Chillicothe about three years, and is notorious for his vicious disposition, having been frequently arrested for beating his wife."

Census:  


1850C, p. 70:  Chillicothe



William Elvin (47, b. Ireland, $300 RE, illiterate, laborer) & Sarah (49, b. Ireland, illiterate) & their 5 children, all b. Ireland



Thomas (22, illiterate, laborer)



Oliver (19)



Sarah E. (17)



James (24, laborer, literate)



Sarah (24, literate)

Genealogy:
Accused 1:  

Thomas Elvin

Ethnicity:

Irish

Race:


w

Gender:

m

Age:


31

Literate:

no

Marital Status:  
m. Catherine

Children:



Occupation:

laborer

Town:


Chillicothe

Birthplace:

Ireland

Religion:

[Catholic]

Organizations:



Victim 1:  

Catherine Elvin

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

f

Age:


[30]

Literate:




Marital Status:

m. Thomas

Children:




Occupation:

[housewife]

Town:


Chillicothe
Birthplace:



Religion:

[Catholic]


Organizations:



1860, Dec. 3




Scioto Twp. [Chillicothe], ROS

P

INQ


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.


CHECK:  newspaper account of escape.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    LEGAL PRISONER by OFFICER
Motive:  ESCAPE

Intox?:  no

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
9pm

Days to death:  6


SUSPECT(s):
Austin Moller (deputy sheriff and jailor)

VICTIM(s):
Stephen Parker


Weapon:  [handgun]  Died on Dec. 9.  Single-shot pistol.


Circumstances:  SP was jailed on charge of grand larceny.  He and 3 other prisoners tried to break out of jail.  He was shot in the head.


Inquest:  i.d. 12/10/1860


Indictment?  no  [justified]


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest.


Dr. David H. Scott & Dr. Thomas McNally (signed):  physicians & surgeons.  Wound on side & upper part of his head.  Effusion of blood caused by bullet wound caused death.


Austin Moller (deputy sheriff and jailor, signed):  4 prisoners in jail (Elijah Metz & Wesley Cave for horse stealing, John Tubble for forgery, and SP for grand larceny).  At 9pm, AM "came to front door of jail house and rapped.  Catherine Snyder, hired girl, let me in.  I said to her, as I was late, I would put pris. in cells befor going up stairs.  We first locked up the three pris. on north side of jail and then went to lock up the pris. on south side.  I opened the hall doors and found three of pris. still up -- no unusual thing.  The three who were still up were Metz, Parker and Cave."  c. 9:15 pm.  "When I got the iron hall door about half open Metz jumped up to me and caught the collar of my vest and cost with his right hand and with his left hand threw the door wide open.  Just as he caught me he said 'Moller we are going to have our liberty to night, come on boys.'  Cave and Parker immediately caught hold of me.  We scuffled and the candle was knocked out of my hand and extinguished.  I thought their intenton was to put me in cell.  They had no weapons I knew of (since then I found a leg of stove gone, Wilson told me they intended to use it).  We had quite a scuffle at the end of which they got me into jail hall and they got into the family hall.  After I got out I caught Cave and Metz and forced them back into prison hall.  Another scuffle ensued between Cave, Metz and myself, during which Parker run in and pulled my feet from under me and I fell.  Before I was straight up the three forced me into a cell and closed the door.  I then drew a single barrel pistol, which was loaded with two balls from my right pantaloon pocket.  I think they saw my motion.  They all rushed into family hall, Parker being behind and tried to pull door to.  The key was in the lock of that door.  When he got it about two thirds shut I fired.  I had no candle and the light from other part of house was in a glimmer.  Parker fell.  At the time I shot Parker, Cave was trying to open family hall door which leads to street.  I passed out into family hall and saw wife and others coming down stairs with candles.  By light of our candle I saw Metz at back hall door trying to unlock it.  The key was in that door.  I drew my revolver, went close to him, placed muzzle at his face and marched him back to his cell and backed him in.  I thn saw Cave running up stairs.  I knew he couldn't get out as long as he was up there.  Found door looking out on street and let in Bro. Rufus [Moller], Mr. [E.] Kirpatrick, captain of police and Leonidas Ewing, closed and went up stairs for Cave.  I marched him down and locked him up in cell.  I resorted to the only means in my power to secur my prisoners.  Parker had my frindship and I have spoken to Mr. Gilmore in his favour."


Catherine Snyder (the hired girl at the jail, X):  "Am girl of all work about Rosss county jail."  Has worked for AM since July last.  Ditto.  Metz "choked" AM.  "I thought they were going to kill Mr. Moller for Cave and Parker were right behind Metz. . . .  I then run up stairs to give the alarm.  Mrs. Moller started downstairs with candle and I followed."  When they got downstairs, saw AM taking Metz from the back family wall door into cell.  "Cave rushed up stairs and took hold of Mrs. Moller -- didn't hurt her."  Ditto from there.  "Parker during his sickness had all proper care and attention paid to him.  Mr. Moller is kind enough to all the prisoners, but he seemed to like Parker and pity him."


E. Kirkpatrick (captain of night watch, signed):  ditto.  Heard noise, thought it was an escape, heard pistol shot as they were heading toward the jail.


John Tubble (prisoner, forger, signed):  was on the same side of the jail with M, C, and P.  "Cave, Metz and Parker agreed to try to break out of jail -- old Metz got it up and wanted me to help.  I told them that I didn't care much, but would like to get out. . . .  I neither assented or dissented.  They asked me to say nothing about it.  Wilson had a stove leg, but didn't say what he would do with it.  Every night, for two or three nights, he would take the stove leg out and before Mr. Moller came in would put in back into its place.  He took out stove leg on Saturday night for first time, but there was a row about Colaboose [?] and he was afraid to use it.  On Sunday night he  took it out, but was afraid to us it because people were passing to church.  On Monday night he took it out again and they made attempt to escape.  I was setting at stove when Moller came in, but when Metz seized him I went back in my cell.  They didn't threaten me but I was afraid they would use stove leg on me if I told."


Thomas Clemmons (signed):  On T or W night last "Metz said they had laid different plans to escape.  Some thought it was better to attempt m_____, others to catch Moller and lock him up.  Metz said they didn't intend to hurt Mr. Moller, but said nothing about stove leg.  Last night he confessed that he had thrown stove leg down sink."

Newspaper:

Scioto Gazette, 12/4/1860:  Account of Stephen Parker's ill-fated prison escape attempt.  [READ THIS – not available at OHS in microfilm]

Census:  


nothing on SP

Genealogy:
Accused 1:  

Austin Moller

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:

[yes]

Marital Status:  
m

Children:




Occupation:

deputy sheriff and jailor

Town:


Chillicothe, ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Stephen Parker

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

thief -- in jail

Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1861, Feb. 4




Scioto Twp., ROS

INQ

P

Class:   probable

Crime:   prob HOM / poss CAS DRO

Rela:    [NONDOM]

Motive:  UNK

Intox?:  not victim

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
10pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
unknown person(s)

VICTIM(s):
Henry Hents (aka Haines)


Weapon:  drowned [phys]


Circumstances:  Thrown into a canal lock.  Jury is sure someone drowned Henry, but they do not tell about wounds.  There is no one suspect.  A few fellows testify that they know nothing.  Looks like a homicide, but he could have drowned.  Testimony notes that he was not drunk.


Inquest:  i.d. 2/4/1861:  verdict:  "came to his death by being thrown in and drowned in said Lock at the hands of some person or persons unknown to the jury."


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Coroner's inquest, i.d. 2/4/1861


John Schmitt:  "was in company of deceased about half past Nine o'clock PM last night, and that he came in company with him to his gate, that he was not in a state of intoxication."


Adam Edinger:  "last night about 1/2 past Nine o'clock Henry Hents came into the saloon of Shidenberger on Franklin Street and took a glass of Beer and said that he was going home he was alone and went away alone."


Leonard Amile, William Madenbury, and John Wetzel all tetify they know "nothing about the matter."


None of the witnesses or jurors appear to think HH's death was accidental.

Newspaper:

Scioto Gazette, 2/12/1861:  Short notice that Henry Haines was declared by the jury of inquest to have been drowned by being thrown into the canal lock.

Census:  


1850C, p. 549:  Springfield Twp.
[possible match]



George Hanes (42, literate, farmer, no property, b. OH) & Isabella (34, literate, b. OH).  & 8 ch. (all b. OH)



Henry (17, farmer, attends school)



Amanda (15, attends school)



John (13, attends school)



Eliza (11, attends school)



Mary I. (8, attends school)



Rosean (6, attends school)



Nancy E. (4)



George (2)



And two others in the household:  Elijah Overly (26, b. OH, farmer, illiterate) & James Smith (17, literate, b. VA)


1860C, p. 14:  Chillicothe, Ward 1



Henry Haines (34, b. Bavaria, $100 RE, literate, miller) & Barbara (33, literate, b. Bavaria) & two children (both b. OH)



George (2)



Anna (1)

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

[m]

Age:


[adult]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Henry Hents (aka Haines)

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


35

Literate:

yes

Marital Status:

m. Barbara

Children:

2 ch.

Occupation:

miller

Town:


Chillicothe

Birthplace:

b. Bavaria

Religion:




Organizations:



1861, April 20




Colerain (Adelphi), ROS

INQ

CT

P


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    TAVERN [GROCERY] CUSTOMER by CUSTOMER
Motive:  QUARREL unknown cause
Intox?:  prob. both

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
9pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
William Binkley, Jr. (aka Brinkley)

VICTIM(s):
John Allen Bachard


Weapon:  stabbed in neck with knife.  d. same day


Circumstances:  Fight in the grocery that night.  Binkley pulled a knife in the melee at Bachard's grocery and stabbed Bachard in the neck.  Died the same day.  Only these two fought.


Inquest:  i.d. 4/21/1861


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 29 Ross County:  234-6.


Coroner's inquest.


Dr. W. G. Ritter and John Lewis (signed):  autopsy.  JL had stopped the bleeding by time WGR arrived.  "The man was exhausted from loss of blood.  Pulse was not discernible."  Death from loss of blood.  One large wound in neck made by sharp, narrow instrument, one small flesh wound above it.


Charles Bochard (X):  was in Franklin Bochard's grocery last evening.  9pm.  "Several of us was setting there."  William Binkley, Jr. was present.  "He got into a little difficulty with a little boy.  I reproved Binkley.  He then got unruly, became abusive, in a short time deceased came in.  When he and Binkley commenced fighting.  They scuffled about the house, finally got down near the door when they separated and it was discovered that deceased was stabbed in the neck and was bleeding profusely."


C. H. Rucker (signed):  ditto, 10pm.  WB "was in there talking loudly and boistrous and walking the floor saying he did not care for any or all of the Bochards that if any person touched him he would rip them.  Presently deceased came in, made some remark to Binkley and immediately engaged him in a fight."  While fighting, "they struggled around over the house finally got down near the door when they separated.  Binkley went out and said 'now dam him let him come out.'"  Wit. then discovered deceased had been stabbed.


Augustus Rose (signed):  ditto.  When JB came in, he siad to WB "You are the man that can whip every body or all the Bochards."  WP's reply "was that he 'said so and that he meant what he said.'"  Ditto.  After the fight, "I pickd up a knife where they separated it was covered with blood.  When Binkley got into Street he remarked 'By God you did not make much that time I guess.'  When I picked up the knife I remarked to dec'd 'Al you are stabbed' he then threw up his hand and we tried to stop the blood with a handkerchief."


George Shaw (X):  identified the knife as WB, Jr.'s.  Said he had seen him with it on 4/19.

Newspaper:

Scioto Gazette, 4/23/1861:  Brief mention of the killing of Allen Bochard by W. Brinkley.

Census:  

1850C, p. 469:  Colerain Twp.

WB Sr. & Jr. (see notebook)

Also:  Freelingbyser Binkley (7, b. OH, attends school)

[Appear to be Germans]

1860C, p. 142:  Colerain Twp., ROS

William Binkley [Sr.] (53, $600 RE, $75 PE, day laborer, literate, b. MD, father & mother b. MD) and Margaret (45, keeps house, cannot write, b. OH) and three children:

William [Jr.]
18, b. OH, day laborer, attends school

St. Clair (12, b. OH, attends school)

George (5, b. OH)

1870C, p. 577:  Adelphi, Colerain Twp.

William Binkley [Sr.] (59, $800 RE, $300 PE, retail grocer, literate, b. MD) and Margaret (54, keeps house, cannot write, b. OH) and three children:

William J. C. [Jr.]
(28, b. OH, clerk in grocery)

St. Clair (24, b. OH, attends school)

George B. (15, b. OH)

Margaret (10, b. OH, at school)

1880C, p. 145:  Colerain Twp.

both WB Sr. & Jr. [details in notebook]

Genealogy:
Accused 1:  

William Binkley, Jr. (aka Brinkley)

Ethnicity:

[German]

Race:




Gender:

m

Age:


19

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

day laborer

Town:


Colerain Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Allen Bachard

Ethnicity:

[French or Swiss or German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

grocer

Town:


Adelphi, Colerain Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1861, Nov. 9




Union Twp., ROS

INQ

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL over alleged theft of victim’s watch
Intox?:  probably, all parties of watch

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
8pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Amos Rickman (aided and abetted by Eliza Rickman [his sister] & David Rickman [his brother]

VICTIM(s):
William Campbell


Weapon:  [club]  blow to back of head with stone.  d. inst.


Circumstances:   all were drinking together at the Butler residence.  Campbell left, then went back to Rickman's at 8pm with his gun, ostensibly to get his watch, which he believed they had stolen.  Rickman beat Campbell in the head with a stick and smashed in the back of his head with a stone.  Campbell died instantly.  David Rickman and Eliza Rickman aided and abetted.


Inquest:  


Indictment?  m-2


Term?:  


Court proceedings:  All indicted for M-2.  Amos Rickman:  [fg mansl] 2 yrs.  Eliza:  fNG.  David:  nolle pros.

Legal records:  

Complete Record 29 Ross County:  547.


Coroner's inquest.


About sundown, Campbell argued with Amos & David Rickman.  Lucinda Campbell (wife of WC) says they "fought," but another witness simply describes it as a "fuss."  The Rickmans left for home, .25 mi. away, & soon after, WC got his gun and went there, saying he was going to get back his watch which they had stolen.  Unknown if the gun gun was loaded, but it was broken & bent by the time the witnesses arrived after his death.  Appears that Amos alone killed WC.

Newspaper:

Scioto Gazette, 11/12/1861:  "About dark on Saturday evening, Campbell had a difficulty with a couple of negroes named David and Amos Rickman.  They had all been drinking and were considerably under the influence of liquor."  This all happened at the Butler residence.  The Rickmans left and about 8pm, William Campbell missed his watch, assumed the Rickmans had stolen it, and went to their house (.25 mi. distant) with his rifle.  Pretty soon the Rickmans arrived at Butlers and said they had killed Campbell.  A Mr. Parker went and "found Campbell's body most shockingly beaten and disfigured.  His skull was broken in several places and his head beaten almost into a jelly.  His rifle and a double barrelled shotgun were found near his body, the barrels bent and the stocks shattered to pieces.  Two large clubs, which had evidently been used in the melee, were lying on his body . . . .  One of them admits having committed the murder but says it was done in self-defense."


Scioto Gazette, 12/3/1861:  Amos, David, & Eliza (their sister) all charged with M-2.


Scioto Gazette, 12/3/1861:  Eliza acquitted, jury can't agree on the other two.  Reportedly 10 jurors favor acquittal of David.

Scioto Gazette, 12/17/1861:  Court of Common Pleas:  charge of M-2.  Eliza fNG.  Hung jury on Amos & David (rumored that 10 favored acquittal of David).
Census:  


nothing on the Rickmans


1850C, p. 232:  Union Twp.



William Campbell (36, brickmason, b. PA, no property, illiterate) & Lucinda (25, b. VA, illiterate) & 2 children (ages 2 & 4) & another family [William Taylor (28, illiterate, laborer, b. VA), Cordelia Taylor (18, b. OH) & Sidney (1, b. OH)]


1860C, p. 385:  Union Twp.



William Campbell (38, b. OH, $300 RE) & Lucinda (32, housekeeping, illiterate, b. VA) & 6 surviving children (ages 0 to 12) & George Butler (widower, 65, $7650 RE, $2990 PE, b. NY, farmer)


1870C & 1880C:  check these entries.

Genealogy:

Accused 1:  

Amos Rickman

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Union Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Eliza Rickman

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Union Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

David Rickman

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:


Union Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Campbell

Ethnicity:

[Scots-Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


39

Literate:

no

Marital Status:

m. Lucinda

Children:

yes, 6 ch.

Occupation:

brickmason

Town:


Union Twp.

Birthplace:

PA

Religion:




Organizations:



1861




ROS

P

Class:   prob

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Jonathan and Alvin Peterson

VICTIM(s):
Edward Barrett


Weapon:  unknown


Circumstances:  unknown


Inquest:  


Indictment?  yes, JP & AP indicted for manslaughter.


Term?:  12/1861


Court proceedings:  hung jury

Legal records:  

court record missing

Newspaper:

Scioto Gazette, Dec. 17, 1861:  Ross County Court of Common Pleas, 12/1861t:  "Ohio vs. Jonathan and Alvin Peterson--Indictment for manslaughter, charged with killing Edward Barrett.  The case was well conducted on both sides.  The jury, after lengthy deliberation, were unable to agree and were discharged."  OHS reel 17230:  no more information in that issue.
Census:  


nothing on Edward Barrett


1850C, p. 610:  Franklin Twp.



Jonathan Peterson (28, b. OH, $320 RE, farmer, literate) and Harriet (25, b. OH, literate) and Alvin (3, b. OH), Rachel (1, b. OH), Thomas (21, b. OH, laborer, illiterate), & Joseph (18, b. OH, laborer, attends school).  Also Edward Gallet (10, attends school) and Elizabeth Gallet (14, b. NY, attends school).


1860C, p. 450:  Franklin Twp.



Jonathan Peterson (38, b. OH, $1000 PE, literate, farmer) & Harriet (35, b. OH, literate).  All children b. OH:  Alvin (13, attends school), Rachel (10, attends school), James (4, attends school), Joseph (7, attends school), Jonathan (2), Harriet (5 mo.).  Also:  Phebe Harrison (17, servant, b. OH), James irvin (27, b. NY, farmer laborer), Peter Irvin (25, b. OH), & William Irvin (9, attends school).

Genealogy:
Accused 1:  

Jonathan Peterson

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


39

Literate:

yes

Marital Status:  
m. Harriet

Children:

yes, 6 at home, 2 grown, 1 apparently deceased

Occupation:

farmer
/
no RE, but much PE

Town:


Franklin Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Alvin Peterson

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


14

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

student / farm laborer

Town:


Franklin Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Edward Barrett

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1862, Jan. 6




Scioto Twp., ROS

INQ


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    INSTITUTION SOLDIER by SOLDIER
Motive:  [QUARREL]

Intox?:  yes, assailant

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
evening

Days to death:  4


SUSPECT(s):
Wesley Biggins

VICTIM(s):
Johnathan Brelsford


Weapon:  hit in head with brick [club].  d. 1/10.


Circumstances:  Biggins was drunk.


Inquest:  i.d. 1/10/1862, J. R. Tucker, cor.  Body found at St. Peter's College near the Maysville Turnpike west of Chillicothe.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  unknown [military jurisdiction]

Legal records:  

Coroner's inquest.


Dr. David H. Scott, M.D. (signed):  called evening of 1/10 to view the body.  Blow to front part of head, suffusion of blood in the brain.  Skull not fractured, external wound slight, but internal wound severe.  


Dr. Isaac L. Crane (surgeon of the 22nd regiment, attended the deceased, signed):  blow inflicted by a brick.  Was hurt M evening, 1/6.  Dressed wound.  Did not appear severe.  JB was confined to his bed until he died.


John Ross of Huntington Twp. (signed):  on M, 1/6, Wesley Biggins "came to camp drunk.  He didn't say much.  He tried to throw me down, but slipped up.  Mike Ryan had a hold of him also.  We had arrested him and was taking him to guard house.  Whilest we were taking him along he was continually trying to tear our clothes off.  At the sutlery tent he asked us what we intended to do to him.  We said that depended on the officer of the guard.  The officer not being there we took him to guard house.  I left guard house and went off a little distance.  Several of us were around gravel [?] pile.  Biggins threw a chunk of wood at diceased and hit him in back.  It hurt deceased for he complained a good deal.  Deceased looked around and while looking a peice [sic] of brick struck him on forehead.  The blow staggered him.  So many gathered around that I saw no m___.  There had been no quarrel between the two that I know of.  Biggins was old -- about 40.  The deceased was a boy about 17 yrs of age.  The two were about 20 feet apart.  The man was rather in front of the crowd."


Thomas J. Follis (X):  saw Ross & Ryan bringing WB into camp.  WB was drunk.  "I saw the brick strike deceased.  The missel [sic] came out of guard house.  Who threw I dont know.  Blow staggered him.  Cant tell whether the brick was aimed in especial at any one.  I dont know whether there was any quarrel or not."


O. L. Jackson (signed):  deceased & WB "belonged to my company.  They were strangers to one another.  They did not know one another until after the injury.  There was no ill feeling between.  Biggins has been a well-behaved man. . . .  since he inflicted that __ been much distressd.  I have seen [them together] and heard them talk it over like ____."  [XEROX cutoff:  CHECK original]

Newspaper:
Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Wesley Biggins

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


40

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

soldier in 22nd regiment, O. L. Jackson, commander

Town:


transient / at camp at St. Peter's College

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Johnathan Brelsford

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


17

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

soldier in 22nd regiment, O. L. Jackson, commander

Town:


transient / at camp at St. Peter's College

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1862, Sept. 14




Liberty Twp., ROS

P

CT

INQ


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.


NOTE:  guessed the younger SJ was the victim

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM NEIGHBOR by NEIGHBOR

Motive: FEUD / VIOLENT DEFENSE of PROPERTY -- SHOT UNKNOWN PERSON LURKING after DARK around the house

Intox?:  no

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:
9pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
William Wheeler (aided and abetted by John Wheeler)

VICTIM(s):
Samuel Jones


Weapon:  rifle.  d. that day.


Circumstances:  William Wheeler investigated a noise outside his house and claims he shot his rifle at the sound.  Jones is found dead the next day.  Chest wound, d. that day.  JW accused of "aiding, abetting, and assisting."


Inquest:  i.d. 9/18/1862.  Body found on the farm of Jeremiah Jones.


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  Both WW & JW fNG.

Legal records:  

Complete Record 30:  197-8.


Coroner's inquest.


Dr. Scott (Thomas McNally concurs):  post mortem exam:  marks of violence, gun wound through upper portion of right lung.  "He was dressed in black cloth frock coat -- drak velvet vest -- dark cloth pants -- . . . found a revolver in breast pocket of coat -- some tobacco, cloves -- peice [sic] of candy . . . no valuables."


Samuel Erskine (justice of peace of Liberty Twp., signed):  John Wheeler & his son visited SE on 9/17, after Daniel Clymer told JW that SJ "had been missing" since Sunday night.  JW told wit. that about 9 pm or 9:30 pm on Sunday, "Mrs. Wheeler, his wife, came to him while he was in bed and informed him that something wrong was going on about the house -- that her son Wm had been outside the door, either going to or getting a drink of water, while at the well some person passed him, he didn't know who -- he went in and informed his father that som e person was around there, that he, John Wheeler got out of bed, went to get his gun or rifle, but before he got where the rifle was usual, reported the son had got before him and got the gun.  They, father and son went out of the house together, one went each way around the house, and they met near the bee-hives.  Wm stated that he couldn't see any body.  Both started in direction of straw-pile.  Before reaching as far as straw pile they held a conversation together whle walking in direction of strawpile.  John told Wm if he saw any one to hail him to stop.  They went on a little further and Wm hallowed to some prson or thing to stop.  Couldn't see distinctly any object -- directly after John Wheeler heard the son say stop.  The son fired the gun.  They stood and listened but could hear nothing.  They returned to the house together."  Wit. says that "When they first came to me the old man said that they come to give themselves up on account of reports."  JW said that he sent his sons George and William to look for Jones.  They went "a short distance across the road into J. J. Jones field they seen the body of some person laying nar a cherry tree.  Went within about 11 steps of the body and rturned back home."  They didn't know if it was Samuel Jones, but said it might be.


George Wheeler (brother of William, signed):  on M morning, William "came to my brother thomas and I was there."  Told us of the shooting.  [WW's account was identical to JW's.]  Looked for blood, tracks, & body on Monday -- found none.  GW tells of search for the body once again after the learned that SJ was missing.


Abraham Hough (signed):  saw John Wheeler yesterday evening.  Said "Abe I want you to go over and tell Lucey Jones that Sam in lying dead over her in the field close to a wild cherry tree.  I said, I reckon not John -- said he it is so.  Who could have done that said I.  He said there was so ebody sneaking around here Sunday night, and Billy shot at him, whoever it was and guess it is Sam."  JW said they were going to turn themselves in.  Wit. said "I thought I had better go to Jeremiah Jones and I went there."

Newspaper:

Scioto Gazette, 3/24/1863:  JW & WW fNG.

Census:  

1850C, p. 581a:  Liberty Twp.

John Wheeler (40) -- recheck entry

1860C, p. 218:  Liberty Twp.

John Wheeler (50, $5000 RE, $762 PE, b. OH, literate, farmer) & Priscilla (48, b. MD, can't wrtie, keeps house -- poss. JW's second wife) & JW's children (all b. OH):


George W. (26, farmer, $1500 RE, $150 PE)

Ellen (22)

William J. (18, attends school)

Richard (14, attends school)

And Clara Dumas (9, attends school)

1870C & 1880C:  JW & GWW listed, & WJW in 1880C

1850C, p. 577:  Liberty Twp.

Samuel Jones (42, farmer, b. OH, $10,000 RE, literate) & Mary (40, literate, keeps house, b. PA) & their children:  all b. OH

David (18, farmer)

Rodman D. (16, farmer, attends school)

James (14, attends school)

John (7, attends school)

Samuel (5)

Mary A. (8 mo.)

Also Jane Westfall (6, attends school)

1860C, p. 226:  Liberty Twp.

Samuel Jones (49, farmer, b. OH, $18,450 RE, $4025 PE, literate) & Mary A. (40, literate, keeps house, b. PA) & their children:  all b. OH

Rodman D. (25, farmer, $3500 RE, $800 PE)

James (23, farmer, $800 PE)

John (17, attends school)

Samuel (15, attends school, illiterate)

Mary A. (11, attends school, illiterate)

1840C & 1870C:  SJ also in those censuses

Genealogy:
SJ:  son of Jeremiah and Lucey Jones.

WW:  son of John Wheeler, brother of Thomas and George

Accused 1:  

William Wheeler

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


20

Literate:

no

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer

Town:


Liberty Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

John Wheeler

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


52

Literate:

yes

Marital Status:  
m

Children:

4 ch.

Occupation:

farmer / wealthy

Town:


Liberty Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Samuel Jones

Ethnicity:

[Welsh]

Race:


w

Gender:

m

Age:


17

Literate:

prob. yes

Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

farm laborer

Town:


Liberty Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1863, Jan. 20




Scioto Twp. (Chill.), ROS

INQ

P


NOTE:  see AIK case of 1870


NOTE:  the victims were called "boys" -- but they were in fact of drinking age, etc.

Class:   certain

Crime:   HOM:  1 adult

Rela:    NONDOM

Motive:  FEUD over snowballing, load of wood

Intox?:  no

Day of week:
T

Holiday?:
no

Time of day:
5pm

Days to death:  11


SUSPECT(s):
Schyler Courier (aka Currier) (aka Curry)

VICTIM(s):
Jacob Shears


Weapon:  single-barreled shotgun.  d. 2/1


Circumstances:  near David Adams' mill.  SC was upset at the boys who were throwing snowballs & who began throwing them as him as well.  SC joined in for awhile but then got angry (he "showed some signs of anger").  The crowd of boys included one of his own sons.  Went in house to get his shotgun.  Snapped it at the boys repeatedly but they did not go away.  A snowball them hit him and knocked his hat off, so he rested his shotgun on the pump in front of his house & fired into the crowd, hitting JS.  //  Previous difficulty:  JS had hauled a load of wood for SC some months before & SC had refused to pay him.


Inquest:  i.d. 2/1/1863


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  none

Legal records:  
Coroner's inquest i.d. 2/1/1863


John V. Axt [signed]:  "saw Shears and others snowballing in the Deer Creek Eggler & Frankfort road near the Pump opposite Mr Shears house.  Schyler Courier went so far as the pump and the Parties throwed snowballs at him the pump being about sixty five feet from where they stood and snowballed said Currir being a general snowballing match.  I saw Jacob Shears on the Wood Pile then I saw Currier pint his Gun at the Partie (cannot say exactly which one) and Fird his Gun and saw said Jacob Shears Fall in about one minit after the Gun cracked after which said Currier went straight home with his Gun in his hand."  5pm


William Shears [father of victim]  (X):  also saw the boys snowballing "betwixt the Ohio Canal and the Pump."  "I was standing with my Back to Jacob Shears and says he to me Father I am shot.  Says I shot the Devil.  Says he upon my word Father I am shot.  I then turned around to him he had felt around to his side and raised his hand up.  I then saw the Blood dropping through his fingers.  We then took him in the house."  Wit. did not see who fired the shot.


Ann Shears (X):  ditto.  Saw the incident from the house.  "Saw Mr Currier between house & Pump with a Gun in his hand saw him go to the Pump put the Gun against the Pump stalk and fire the Gun off."


Miss Fermelia Currier (X):  "Saw the Boys snowballing generally Mr Currier went into the house and got his Gun.  Mother told him the Gun was Loaded.  He took the ram rod out and tried it.  He then sanpped the Gun twice he then went into the house and got another cap and put on the Gun.  He then went out and rested the Gun against the pump stalk and fired."


Louisa Campbell (X):  "Saw the Boys snowballing Generally I went out of the house and throwed some snowball myself and then went in the hous to the fire.  Heard the report of a Gun.  . . .  We then took Jacob Shears into the house and said [sic] him down.  Mr. Currier come into to see him.  Shears said Currier shot him."


Michael Lopenshiner (X):  [fullest account]  "when I got there they throwed at me & I joined in with them.  Currier was setting before his door in the west side of above named road opposite Shears house.  He got up and came towards us we throwed at him.  He turned around and went back to his house and got his gun.  Came out about ten or fifteen steps in front of his house and pointed the Gun towards the crowd and snapped it seven or eight times at least.  He then went back into the house and came out again with the Gun and came on over twoards the Pump.  Some one of the partie throwed a snowball and knocked his hat almost off.  He gathered his hat on again.  I then saw him point his Gun and shot Shears standing right behind ____ [a personal name] a short distance.  Exclaimed that he was shot."


John Currier (X):  son of SC.  "was snowballing each other and throwed some at my father."  DITTO ML's account.


James Shears (X):  "was out snowballing with the boys."  Ditto.


John Galloway (X):  "was snowballing with the boys.  Some time Schuyler Currier was engaged in it also after some time Currier showed some signs of anger."  Ditto.


Schyler Currier, Jr. (X):  son of SC.  "saw the snowballing. . . .  Saw my Father take the Gun out.  Said he would snap it at them and skear them and maybe they would quit.  I told him the Gun was Loaded.  Mother said it was not.  Do not now whether he hard me or not.  Think not.  I loaded the Gun myself to go hunting.  Did not think it would go off after he snapped it.  Then thoguth some person had shot it off and that it was not Loaded.  Saw him put on another cap.  I had the Box.  He told me to give him one."


John Shears (X):  was in the crowd snowballing.  Ditto.


Samuel Adams (signed):  not at the snowballing but saw JS the night after he was shot.  Wit. told JS "I thought he would get well and be able to go home in a day or two.  He said yes Mr. Adams when I go from here I will go a long Journey.  Said Currier and him had had some Difficulty.  He had hauled Currier a Load of wood and would not pay him for it and that Currier had done this on purpose.  I told him I hoped he would get well and was sorry for all the parties concerned.  He then asked to be turned over apearing to suffer a great deal of pain."


Henry Adams (signed):  Passed along the road while the snowballing was going on.  "The Boys threw some at me whiped up and got out of the way.  Regard it as a Joke appeared to be all in good humor."  Went home to eat his supper then heard of the shooting.  Went "immediately" to see JS "had some talk with him then came across to see Currier and had some talk with him.  Seemed to treat the matter lightly.  Currier being somewhat in Liquor told Currier he had better give himself up."  & SC said he would "do so as soon as" the Physicians determined "how serious the wound was."  Wit. went back to speak to JS.  J "told me . . . he and Currier had had some difficulty in regard to a load of wood that they had met at John V. Axt's Grocery and went into the back yard asked him for the pay for the load.  Currier said to me "Damn you I will give you a load of wood."  JS "felt afraid of Currier and immediately went into the Gorcery again.  He also said he felt confident Currier had shot him on purpose and that he was agoing to die the wound being fatal."


William Bailey (X):  3 days after JS was shot, JS told wit. that on the day Currier refused to pay him, "Currier told him he would kill him."


John V. Axt (signed):  JS "came in my Grocery" about 4pm on 1/101863 "was under the influence of Liquor when he came in said he was the best man in French Town made motions to pull off his coat some time Currier was in and for or five other Gentleman.  Shears kept on talking some time and called Currier and went out the back door was out about 5 or 10 minutes came back in the house.  Both being friendly and took a drink together and parted."

Newspaper:

Scioto Gazette, 2/3/1863:  "Schyler Currier, on a charge of shooting Jacob Shears, was held by Esq. Hand in $500 bail for his appearance at Court; in default of bail he was committed to jail."

Census:  

Nothing on Shears

SC:  in 1840C through 1870C [see notes]

1860C:  Chillicothe, p. 221

SC (43, b. VA, cooper, $250 RE, literate) &  Lydia (47, b. VA, illiterate).

Susan (9, b. OH)

John (15, b. VA, in school)

Pamela [aka Permellia] (13, b. VA, attends school)

Schyler, Jr. (10, b. VA, attends school)

NOTE:  in 1870C, SC, Jr. is in jail!

Lydia (6, b. OH)

Minerva (6 mo., b. OH)

Genealogy:
Accused 1:  

Schyler Courier (aka Currier) (aka Curry)

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


46

Literate:

yes

Marital Status:  
m. Lydia

Children:


at least 6 ch. at home, ages 3 to 18

Occupation:

cooper

Town:


Chillicothe

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Jacob Shears

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:

[prob. not]

Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

[laborer]

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1863, Feb.




ROS

INQ

Class:   do not count

Crime:   SUSPICIOUS
Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
unk. persons

VICTIM(s):
unk. man


Weapon:  


Circumstances:  the found was found in the Ohio Canal on 2/11


Inquest:  i.d. 2/11/1863:  only a bill for the inquest.  No verdict recorded


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  


Ross Co. coroner's inquest, i.d. 2/11/1863:  no details given.  Just a note that the inquest was held.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1863, April 11




ROS

CT


NOTE:  KW:  All of this very curious.  A grudge long held, and JB dead, but AW off scot free.  Wonder if TH intended (premeditated) or if he just jumped & did it?

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  GRUDGE / SETTLING a PREVIOUS QUARREL

Intox?:  

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
Thomas Higgins [and Albert White]

VICTIM(s):
John Bramley


Weapon:  [handgun]  pistol.  d. inst.  [Handgun, unspecified type]

Circumstances:  unknown


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  Thomas Higgins fG of MANSL.  3 yrs. at State Prison.

Legal records:  

Complete Record 30:  213-17.

   TH accused of shooting JB with a pistol in the left breast.  d. instantly.  Prosecution tried to prove that TH was part of a conspiracy to kill JB.  His alleged co-conspirator was Albert White, who had had a "drunken row" with JB about New Years' Day.


   Samuel Rockhold testified that while playing cards "said White spoke of his former difficulty with the deceased--and said he had heard that deceased was -- was carrying a pistol and knife for him and that he White would blow the sh_t out of him (Bramley) some one said he ought to lick him -- and some third person said -- he W[hite] had tried that but B[ramley] was too damn strong for him.


   White was at the scene of the crime, as was one other person at least.  White testified "that the deceased commenced pushing on defendant with his horse, deceased raised his hand and said to defendant stand back or he (deceased) would shoot him and fired + wits[witness] thought cap was bursted, also defendant then immediately got a pistol from wits (who was standing right behind defendant) and defendant then fired the pistol at deceased + killed him.  Wits also stated that a little before that one Charles had a club raised at deft apparently, and wits told Baker not to interfere with defendant or he would shoot him Baker."


   State asked White "whether he did not three or four nights before the shooting tell Freeman Dorris that he intended to shoot Bramley."

Newspaper:

Scioto Gazette:  issue not available at OHS.
Census:  

TH & JB:  nothing

Albert White [uncertain]

1850C, p. 14:  Chillicothe

AW (18, b. OH, black, barber, living with Graham Bell's family, as was David B. White (14, b. OH), who may have been AW's brother)

1860C, p. 274:  Paxton Twp.




AW (18, b. OH, attends school, boarding school in Batesbury.  Also a Thomas White (15, b. OH) who attends school.)

Genealogy:
Accused 1:  

Thomas Higgins

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Albert White

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


?

[a black, 1850C; a white, 1860C]

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Bramley

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1864, Feb. 14




Chillicothe, ROS

INQ

P


NOTE:  xeroxed complete inquest.  GREAT TESTIMONY


NOTE:  hard to classify.  It is possible, since Charlotte R had been drinking the past two weeks & was depressed, that she burned herself accidentally.  Also possible, however, that Christian R, a chronic abuser & heavy drinker himself, killed her unintentionally and burned the body to hide his crime.  Her head wounds are consistent with murder, but might possibly have been accidental.

Class:   possible

Crime:   possible CAS B / possible HOM

Rela:    SPOUSE WIFE by HUSBAND

Motive:  ABUSE

Intox?:  possibly victim

Day of week:
Sun

Holiday?:
Valentine's Day

Time of day:
8pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Christian Reindt

VICTIM(s):
Charlotte Reindt (his wife)


Weapon:  body was found burned and charred, but the physician at the inquest thought that wounds & contusions on the head may have been the cause of death (though no fractures discovered).  Blood found on catch of the stove door -- appears she struck her head on it.  [physical]


Circumstances:  Found dead in their house on the corner of Fifth and Hickory, burned and charred.  Chronic abuse of his wife, according to testimony.  Whipped her, struck on head with piece of wood, etc., according to Clara Campbell, who lived with them a year.  Husband alarmed the neighbors & said she had been burned to death.  //  Both husband & wife were evidently drinkers.


Inquest:  i.d. 2/15/1864, John R. Tucker, cor.  Verdict:  murder.


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Ross Co. coroner's inquest, i.d. 2/15/1864


George Keezer (X):  on 2/14, 9:30pm, told that Mrs. C. Rindt was burned to death.  Went to the house in which she lived.  Found her Lying on the floor "burned to death."  Helped carry her into a room close by.


Mrs. Sophia Rindt (daughter-in-law of the victim & her husband, signed):  At home about 7pm, 2/14, by father-in-law Mr. C. Rindt.  "Was at my house and started home at 10 minutes before" 8pm "was gone about 10 or 15 minutes and came back and says My God My God my wife is burned to Death, he saye where is ___.  Husband told him he had gone up Street.  He started to hunt him.  I waited about 1/2 hour for them to come back but they did not come.  I then started downe to her house.  When I got there the Smok was pasing out and every thing was dark.  Went around to the Grocery Door heard somebody walking inside.  I called to Mr. Rindt and asked him if it was him.  He said it was.  I told him to open the door.  He said he would as soon as he could make a Light.  he then opened the door.  Saw her lying on the floor burned to death.  Her clothing all burned off of her the bed clothing still burning Mr. Rindt trying to put out the fire.  I then went to some of the neighbors and told them Mr. Rindt first found her.  Have seen my mother-in-law often intoxicated dont know whether she was intoxicated on yesterday or not.  Dont know of any Difficulty between her and him."


John Keezer (signed):  about 8:15pm "was at my house on the opposite side of the street.  Mrs. Sophia Rindt came to my house and says my motherinlaw is burned to death.  Went over to the house and saw her lying on the floor burned to Death and the bed still burning in or two places have seen her sometimes intoxicated."


Nancy Keezer (X)  She & her husband John Keezer live opposite the Reindts.  "Have seen Mr. Rindt strike her with his fist & knock her down, sometime Last Summer.  Have heard him abusing her often.  She said to me that" on 2/8/1864 "he was always cross to her & that she wanted to Die.  She had a cut or bruise on her Face above her right Eye on the day time [sic] above mentioned that he knocked her down.  He called me over to witness an instrument of writing which he said his wife had written.  Stating that his wife had signed it, that he had not struck her that day.  I declined witnessing it for I had seen him strike her on the same day have seen him whip her 3 different times on the same day."


Carity Bullock (signed):  was away from home 2/14, came home about Dusk.  "Saw no body about Mr. Rindts house heard a nos in Mrs Rindts rooms about 7 o clock.  Like pushing of chairs and walking in the room.  About 8 o clock heard the Gate open.  looked out and saw a man walking up street -- very fast -- I then went to bed.  Soon after I heard a noise out side I got up and went out and found that Mrs. Rindt was burned to death.  Never saw any Difficulty between her & him.  She has been Drinking every day for the Last two weeks."


William Caldwell (signed):  "Was passing along sometime Last Summer.  Heard them quarreling.  Looked into the Window and saw him knock her down."


Dr. W. G. Williams, M. D. (surgeon, signed):  postmortem examination:  "I find the face & whole body burnt & chared in a great extent.  I also find a severe contused wound, on the back of the head near the upper & posterior corner of the left parietal bone; cutting through the scalp & also through the perisotium, to the extent of one & an half inch.  On dissecting up the scalp, could discover no fracture of the bone.  I also find wounds & contusion on the forehead, which I think was caused by striking against the catch of the stove door, as there was blood & hair on the same.  There was also a large quantity of blood on the hearth of the stove."


Clara Campbell (signed):  "Have known Mr. Rindt to abuse Mrs Rindt -- have saw Mr Rindt whip her often & Strike her with a Stick of wood on the head sometime in the Month of July Last.  Mrs. Rindt was not a quarrelsome Woman.  Lived in Mr. Rindts hous [sic] about one year."

Newspaper:

Scioto Gazette, 2/23/1864:  Christian Reindt released, "the evidence showed no ground for suspicion against him."  Charlotte died 2/14, Sunday evening, between 7 & 8pm.  One witness had known Christian for 54 yrs.  Germans.  Charlotte was characterized as "formerly an intelligent an[d] well educated woman, had of late years become excessively intemperate . . ."  Their son was home on furlough.  Mr. CR left the house at 7pm to see his son & stayed until almost 8pm.



If he did not kill her right before he left, then a coal oil lamp apparently exploded, catching her clothes on fire, and she fell, hitting her head on the open oven door.

Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Christian Reindt 

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  
m. Charlotte

Children:

at least one married son

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Charlotte Reindt 

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Christian

Children:

at least one married son

Occupation:

housewife

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1864, July 4



Liberty Twp. (Londonderry), ROS

INQ

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL unknown cause
Intox?:  yes, at least assailant

Day of week:
M

Holiday?:
Fourth of July

Time of day:
evening

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Martin V. B. Francis

VICTIM(s):
James A. Tannyhill


Weapon:  pistol shot through the heart.  d. inst.  [handgun, unspecified type]

Circumstances:  shot dead in the Eagle Hotel (James Kilburn, proprietor) in Londonderry.  Francis "not much drunk."  Quarreled amid a gathering at the hotel.  JT told MVBF that "if he wanted anything he could have it" & pushed MVBF with his fist.  Francis immediately shot Tannyhill dead with a pistol.  MF claims he fired in self-defense.


Inquest:  


Indictment?  indicted for MANSL.


Term?:  


Court proceedings:  Witnesses:  not asked to post bond, because they were "all old citizens permanently settled here."  fNG

Legal records:  
Complete Record 30 Ross County, 444-5.

Coroner's inquest, 7/4/1864


A. Timmons (signed):  at James Kilburn's Hotel that evening.  Saw MVBF & JT "talking angrily together - advised them to desist as it was the 4th and ought not to have a fusse here and quarreling and went into the front room to the front door.  Deceased told Francis if he wanted anything he could have it.  Saw deceased push him with his fist, heard the report of a pistol.  Saw deceased fall."  Heard MVBF cock his pistol before he fired.


William Day (signed):  after JT was dead, heard MVBF "say that he had Killed him and was sorry for it, if he had Ten Thousand Dollars he would give it if he could take back what he had done, but it was then too late.  Francis was not much drunk."


James Kilburn (signed):  "Am the proprietor of Eagle Hotel, was at the stable attending to horses.  Heard the report of pistol, went to the spot and found" JAT dying.

Newspaper:

Scioto Gazette, 11/29/1864:  "Ohio vs. Martin Francis.  The defendant was indicted and tried for manslaughter.  The indictment charged that at Londonderry, Ross County, Ohio on the 4th day of July, 1864, the defendant unlawfully shot and killed James Tanneyhill.  The killing was claimed to have been in self-defense.  The trial was commenced on Friday and was concluded on Saturday afternoon.  The jury were out all night of Saturday and till noon on SUnday, when they finally agreed on a verdict of not guilty."

Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Martin Francis

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

James Tannyhill

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1865, Aug. 2




ROS

INQ

Class:   do not count

Crime:   SUS / NAT

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:
W

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
___ Rideout

VICTIM(s):
Jaine Rideout (his wife)


Weapon:  


Circumstances:  found dead at her home.


Inquest:  i.d. 8/2/1863.  No one knows why she died.  The witnesses to not think her husband treated her very well, but they do not think he ever hit her, and she has no wounds.  Does not appear to be a homicide.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Ross. Co. coroner's inquest.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___ Rideout 

Ethnicity:



Race:


[b]

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Jaine Rideout 

Ethnicity:



Race:


b
"colored"

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1865, Nov. 7




Scioto Twp. (Chill.), ROS

INQ

P


DATE:  note that the newspaper says it happened on a Monday [or 11/6]

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM THIRD-PARTY BYSTANDER

Motive:  QUARREL / HONOR

Intox?:  

Day of week:
T

Holiday?:
no

Time of day:
evening

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Silas Fortune [aka Kay]

VICTIM(s):
Mary Stewart


Weapon:  [handgun] revolver.  Shot through heart.  Almost inst.  Bullet entered beneath the scapula, between 7th & 8th ribs.


Circumstances:  At a festival held at the Colored Baptist Church, on Second street, a difficulty occurred between Andy Hunt and Silas Fortune, which resulted in the shooting of the wife of Luke Stewart, killing her almost instantly.  Hunt attacked Paul Fortune for an alleged insult to his (Hunt's) son.  Silas Fortune seeing Hunt beating his brother with a heavy cane came to his assistance.  SF ran his hand into his pocket, pulled out a pistol, and fired.  MS was leaning on her son's shoulder when she was shot.


Inquest:  i.d. 11/7/1865:  M. P. Wheaton, cor.


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  
Coroner's inquest, i.d. 11/7/1865


John H. Stewart (signed):  son of victim.  Was sitting on steps of the church, did not see start of the argument.  Saw his mother shot.


John A. Hackley and George W. Richardson (signed):  both saw the shooting.  [nothing on cause of the argument]

Newspaper:

Scioto Gazette, 11/14/1865 (T):  "Fatal Affray.--On Monday evening last at a festival held at the Colored Baptist Church, on Second street, a difficulty occurred between Andy Hunt and Silas Fortune, which resulted in the shooting of the wife of Luke Stewart, killing her almost instantly.  Hunt attacked Paul Fortune for an alleged insult to his (Hunt's) son.  Silas Fortune seeing Hunt beating his brother with a heavy cane came to his assistance.  In the affray they got out of the church, when Silas Fortune drew a revolver a fired at Hunt, but the ball missed him and hit Mrs. Stewart.  Fortune made his escape and has not been arrested."

Census:  

SF:  in census as Kay

1860C, p. 98:  Scioto Twp.

Nathaniel Kay (19, b. NY, servant to Arthur Matts, idiot or convict)

1850C, p. 100:  Chillicothe

in the family of Susan Fortune:  all listed as white

Eliza A. Kay (27, b. VA, illiterate)

Nathaniel Kay (9, attends school, b. VA)

Silas Kay (8, b. VA, attends school)

Paul Kay (4, b. VA)

Permelia Kay (2, b. VA)

Luke Stewart in 1850C through 1880C

1860C, p. 44:  Chillicothe

LS (39, black, b. VA, painter, illiterate, $500 RE, mother & father b. VA) & Mary A. Stewart (37, black, b. OH, literate)

John H. (16, mulatto, printer paneller, literate, b. OH)

Oliver (11, mulatto, b. OH, attends school)

Ellen (9, mulatto, b. OH, attends school)

Andrew Hunt in 1850C through 1870C censuses

1860C, p. 203:  Chillicothe

AH (35, b. VA, barber, illiterate, black, $75 PE) m. Mary (30, b. VA, black).

John A. (13, b. OH, black)

William M. (10, b. OH, black)

Genealogy:  

MS:  mother of John H. Stewart (signed).

Accused 1:  

Silas Fortune

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


23

Literate:

yes

Marital Status:  
[s]

Children:

[n]

Occupation:

[laborer]

Town:


Chillicothe

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Mary Stewart

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

f

Age:


42

Literate:

yes

Marital Status:

m. Luke

Children:

at least 3 ch.

Occupation:

housewife

Town:


Chillicothe

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



1866, June 8



Union Twp. (Andersonville), ROS

INQ

P

CT


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.


NOTE:  Charles Cole may not be the person on the census.  Should probably enter him in the spreadsheet as having no census information.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL

Intox?:  prob. assailants

Day of week:
F

Holiday?:
no

Time of day:
night

Days to death:  0


SUSPECT(s):
George Albright and Charles Cole

VICTIM(s):
Henry Sturgeon


Weapon:  Sturgeon was stabbed in the chest with a knife.  d. instantly.  [2 min.]


Circumstances:  After a concert at Union Chapel (which had started at 8pm), HS ran into the street toward a crowd of men near Henry Cook's store & fell & died.


Inquest:  


Indictment?  [mrder]


Term?:  


Court proceedings:  Cole:  fNG.  Albright:  fNG of M-2, fG of MANSL.  10 yrs. in Ohio State Penit. at hard labor.

Legal records:  

Complete Record 31:  272-5.


Coroner's inquest i.d. 6/8/1866


Michael Rigney (X):  "Last night after the concert at Union Chapel I with a crowd was standing on the corner here.  Sturgeon came up and said he had some bodys hat.  A small lame man came up and said he guessed it was his hat.  Something was then said when Sturgeon said he would like to see him get.  Then George P. Albright came up and said you wouldn't jump on a criple.  After some further words both went into the road to fight.  The Captain that is Albright ___ ___ ______, ran into the road and throw his coat or hat to Charles Cole or dont know which.  Sturgon then threw off his coat, and they both started toward each other.  Cole drew a pistol and said the first man that jumped on to the Captain, he would blow hell out of him.  I saw the Captain strike at Sturgeon couldn't see what with.  After which Sturgeon said the son of a bitch has a knife, staggered round and fell, and died in two or three minutes afterwards."


Lewis H[enry]. Atherton (the lame man, X):  "In the evening and before the concert Albright and Cole came in here, Henry Cooks grocery, and got a glass a beer a pece.  [sic]  Cole proposed to go to the concert.  Albright said if he went he would get into a fuss.  Cole said they could tak car (sic) of themselves and they then went.  After the concert I was with the crowd on the corner here.  I went to Sturgeon and asked him if he had my hat.  He said to me do you think I stole your hat.  I said no.  I suppose it was in fun.  Sturgeon then went and got a drink and returned.  He again asked me, if I thought that he had taken my hat.  I said no, it looked like my hat.  Albright then stepped up and said, he did not want to see him jump on a criple.  If he Sturgeon was a criple, would take his part too.  Sturgeon thn squatted down before someone and said he had better go home - he would get whipped here - dont know who it was.  Something was then said about fighting.  Albright stepped into the road and invited Sturgeon out.  Sturgeon then threw off his coat and hat and gave it to Rouse.  I said to Sturgeon, you had better let it alone and have no fuss.  He said I should attend to my own business.  I went away and saw nothing more."

Newspaper:

Scioto Gazette, 6/12/1866:  In Andersonville, which the canal ran through, Friday night.  "George P. Allbright, Captain of the canal boat J. D. Mairs" and his buddy Charles Cole, went to Henry Cook's grocery store and had a beer [at least Albright did].  Then they went to a concert at Union Chapel where they acted up.  Afterwards, Henry Sturgeon was "playfully wrangling" with a lame man, Louis H. Atherton, over a hat which did not belong to Sturgeon.  "The parties had reached the corner occupied by Cook as a grocery, when Allbright came up and told Sturgeon not to strike a crpple [sic], meaning Atherton.  Some words followed, when Allbright dared Sturgeon out into the road to fight as he (Allbright) said, a fair fist fight.  Sturgeon went, and they had been engaged but a moment, when Sturgeon fell, mortally wounded, having been stabbed by Allbright; once into the heart and a second stab through the spleen into the left kidney.  He lived but about two minutes, and all he was able to say, was that 'Allbright had a knife.'"


During the affray, Cole was seen to pull his pistol, and was heard to say that if any one laid a hand on Allbright "he would blow his brains out."



Cole and Allbright fled, but were both later arrested.  Allbright's father and brother lived in or near Circleville. 



2nd article:  "Henry Sturgeon, the young man who was killed at Andersonville, on Friday night last was a veteran soldier and served four years in Co. M in the First Ohio Cavalry.  The writer hereof knew him to be a real jolly, good natured, whole-souled fellow, and as valient and brave as he was good."


[KW:  not much more information.  READ THIS]


Scioto Gazette, 6/19/1866:  "The man Allbright who so cruelly murdered Henry Sturgeon at Andersonville, had it seems a motive in daring him into the road to fight.  There was a feud existing between them."


Scioto Gazette, 7/17/1866:  "Geo. P. Allbright, convicted at the present term of the Common Pleas Court of manslaughter, was, on yesterday, sentenced . . . to ten years in the Penitentiary."


Scioto Gazette, 7/24/1866:  "In the case of the State vs. Charles Cole, who was charged with murder in the second degree, aiding and abetting the same, the jury returned a verdict of not guilty."

Census:  

GA:  nothing in 1860C

Charles Cole:  not the same person

1880C, p. 121:  Chillicothe, South Hickory St., Ward 5

CC (33, b. NY, laborer, living in the Middleton home; father & mother b. Ireland)

Henry Sturgeon

1860C, p. 404:  Union Twp.

HS resides with Hiram Richards.  (18, b. OH, farmhand, literate)

Genealogy:
GA:  his father & a brother live in Circleville

Accused 1:  

George Albright

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

captain of the canal boat J. D. Mairs
Town:


transient

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Charles Cole

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[19]

Literate:

[yes]

Marital Status:  
[s]

Children:

[n]

Occupation:

[laborer]

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Henry Sturgeon

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


24

"young man"

Literate:

yes

Marital Status:

[s]

Children:

[n]

Occupation:

farm laborer

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:

a veteran soldier who served four years in Co. M in the First Ohio Cavalry.

1867, July 23




Scioto Twp. (Chill.), ROS

INQ

P

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL

Rela:   RELATIVE or NONDOM THIRD-PARTY intervening in fight (MOTHER by SON)

Motive:  QUARREL intervention
Intox?:  yes, assailant and the party he was fighting with

Day of week:
T

Holiday?:

no

Time of day:


Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
Doan (aka Doane) Hunter

VICTIM(s):
Mary Ann Hunter (his mother)


Weapon:  stone [club]


Circumstances:  unintentional.  Mother tried to break up a fight when her son threw a stone or half-brick, missed his enemy & hit his mother.  "Drunk as a skunk."  DH had been fighting in Peter Scharf's saloon on Church St, after DH had called one of his companions "a Son of a bich."  [sic]  [street in front of grocery]


Inquest:  


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Coroner's inquest.


William Sharft (grocer):  "Doan Hunter and two other fellows come to my house.  They was all tight and commenced dansing round and Hunter called on of them fellows a Son of a bich then Hunter grabed a chair and tryed to hit him.  I saw they was a going to have a fus and I got them out of the house and when they got out Hunter picked up a stone & throwed at the other fellow & then the fellow run after Hunter & chased him up to [Fryes?] Corner and then Hunter run him back right in front of my grocery on Church Street."


Catherine Sharft (wife of WS):  "Mrs. Mary Ann Hunter come and parted them & Done Hunter throed a stone & sayed he would kill the sun of abich and the Stone hi Mrs. Mary Ann Hunter on the leeft side of the head" and she fell to the ground.  MAH was carried inside her house and died .5 hr. alter.  MAH was Doan's mother.

Newspaper:

Holmes County Farmer 8/1/1867:  article on Doane Hunter (21), who killed his mother in Chillicothe.  DH was intoxicated.  Brawling in Peter Scharf's saloon on Church St.  Drunk enough that he wanted to continue fighting, though his mother lay dying in the street.

Census:  


Doan Hunter in 1870C & 1880C


1870C, p. 535:  Chillicothe, Ward 3



DH [22, b. OH, illiterate, day laborer (or musician), father & mother b. OH, mother named Mary Ann) m. Adeline (21, b. OH, illiterate, father & mother b. OH).


William (1, b. OH)

Genealogy:
Accused 1:  

Doan (aka Doane) Hunter

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


19

Literate:

no

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

day laborer

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Mary Ann Hunter

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

f

Age:


[40 yrs old or more]

Literate:




Marital Status:


Children:

at least 1 son

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:

b. OH

Religion:




Organizations:



1867, Dec. 22




Scioto Twp., ROS

INQ

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  FEUD protecting turkeys
Intox?:  

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:
3am

Days to death:  0


SUSPECT(s):
John Harris

VICTIM(s):
Abel (aka Abraham) Ingram


Weapon:  shot with a shotgun in the back five times.  d. instantly.  6 shot found in lower part of lung.


Circumstances:  No witnesses.  Fairgrounds.  At night.


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 32:  210-11.


Coroner's inquest.  Depositions.

Newspaper:

Scioto Gazette, 12/24/1867:  "--We understand that a man was found dead near this city on Sunday morning last, and that the Coroner's inquest showed that six shot had lodged in the lower part of his lungs, producing a hemorrhage, which was the immediate cause of death.  The name of the deceased is Abram Ingram, and it appears that he and four other white men from this city were out in the country the night previous.  A negro named Harris had lost several turkies [sic], and hearing a noise about three o'clock Sunday morning, out near the tree where they roosted, and thought there were two men in the tree, he called three times, 'Who is there?' and receiving no answer, fired at random in the tree.  Such are the rumors we hear on the streets.  The whole affair is under investigation."

Census:  


John Harris


1860C, p. 406-7:  Union Twp.




JH (50, farmer, b. VA, illiterate, mulatto, $50 PE) & Martha (45, b. VA, mulatto, illiterate) & 6 ch (all b. VA, mulatto, ages 1 to 11, none in school) & John Plen [sp?] (19, b. VA, mulatto, farmhand) & Henry Harris (45, b. VA, mulatto, farmhand)

Genealogy:
Accused 1:  

John Harris

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


mulatto

Gender:

m

Age:


57

Literate:

no

Marital Status:  
m. Martha

Children:

yes, at least 4

Occupation:

farm tenant
[farmer with $50 PE]

Town:


Union Twp.

Birthplace:

VA

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Abel (aka Abraham) Ingram

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


[w]

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1867, Dec. 26




Scioto Twp. (Chill.), ROS

CT

INQ


NOTE:  See the homicide of AR in 1871.


NOTE:  assuming that AR is AR, Jr. in 1860C.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    ROMANCE SUITED by SUITOR
Motive:  POSSESSIVE / ABUSE

Intox?:  

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  1


SUSPECT(s):
Alexander Rodgers

VICTIM(s):
Rose [Rosabelle] Duncan


Weapon:  [phys]


Circumstances:  RD was killed in her home on Walnut St.  They were lovers.  History of abuse.  He appeared to want to break the relationship off and wanted the rings on her fingers, and she refused & threatened to swear out (it appears) a complaint against him for breach of promise.  She had a bloody head wound.  Beat her to death.  d. 12/27.


Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 33:  269-71.


Coroner's inquest.


Elizabeth West (X):  "Rose never said a word about who hit her . . . .  Alex Rodgers was many times with Rose -- often would go in to Roses in the evening and come out in the morning . . . .  On last Saturday . . . Rose called me in and told me about Alex wanting to get the rings off her finger -- and she said she was going to swear her life against him."  AR abused her and called her names.


Sallie [aka Sally] Downy:  wit. knew Rosabelle Duncan "since she was a little girl."  RD was married to George Duncan, & maiden name was Ellets [sp?].  Rose was from New York, Sallie from Baltimore.  Sallie came downstairs about 5 or 5:30, picked Rosa up off the floor & Rosa "couldn't speak, but put her hand t her head -- I then saw blood gushing out of her head."  Have "sen him, Alex, abuse her -- has known him knock her down on the floor and I would [come] in and take the kick myself -- has heard him [say] 'I ought to kill you' and call her all sort of bad names -- she gave him no provocation -- she fed and supported him."

Newspaper:
Census:  


RD:  nothing


Alexander Rodgers [father of assailant] in 1840C through 1860C.


1860C, p. 9:  Chillicothe, Ward 1



AR (72, b. VA, $600 RE, $500 PE, grocer, literate) & Elisabeth (61, b. PA).



Alexander Jr. (37, b. OH, carpenter) [widower]



William (31, b. OH, clerk)



Alexander (11, b. OH) [son of Alex., Jr.]

Genealogy:
Accused 1:  

Alexander Rodgers

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


44

Literate:

yes

Marital Status:  
widower

Children:

1 surviving son, Alex Jr., living in Omaha

Occupation:

carpenter

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Rose [Rosabelle] Duncan

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

f

Age:


ad

Literate:




Marital Status:

separated or divorced from George Duncan

Children:

n

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:

from "New York"

Religion:




Organizations:



1869, Sept. 2




Harrison Twp., ROS

INQ

CT

P


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.


NOTE:  Benjamin Woolford was probably in Duck Twp., Washington Co., for 1860 census.  But no Duck Twp. in that year!  And no Woolfords listed in Washington Twp.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive: GRUDGE / CONFRONTATION several weeks after QUARREL while at WORK together haying for a neighbor

Intox?:  no

Day of week:
Th

Holiday?:
no

Time of day:
b/w 10pm & 11pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Benjamin Woolford (aided and abetted by George Barclay and John Morrow)

VICTIM(s):
William Montgomery


Weapon:  pocket knife.  stabbed in the heart.  d. inst.


Circumstances:  [road]  Cause:  confrontation on night, several weeks after quarrel they had had while at work together haying for neighbors, the Hiltons.  WM found dead in a field of John Moss, near JM's house, about 35 to 40 rods from the bars across the road where the "altercation" took place.  The murderers had come from Fredrick Wheeland's place.  BW suffered cuts, but WM's knife was found in WM's pocket & had no blood on it.


JM lived 1 mi. from Moss, GB 1.5 mi. from Moss, & BW .25 from Moss.  All were found at home after WM was found dead.  BW admitted he had stabbed WM with his pocket knife.



John Moss had been at work that day with WM, threshing at Fredreick Wheelands.  JM & WM walked back home together.  JM had several people from the neighborhood, including WM, at an apple cutting at his house that evening, which broke up c. 11pm.  Woolford, Barclay, and Merrow came to the applecutting c. 8pm & sat on the kitchen steps, & then near a stack of straw, talking about girls.  They gave Elijah Routt (16) a cigar.  WM was inside near the stove, complaining he did not feel well.


Inquest:  


Indictment?  m-2


Term?:  


Court proceedings:  
Benj. Woolford charged with M-2.  BW skipped bail and never came to trial.  George Barclay fG.  1 yr. in State Prison.

Legal records:  

Coroner's report:  


Robert Crawford:  Went to the applecutting at JM's house with his sisters.  Went the dfts. arrived, "They called me out and wanted to go to Emericks for cigars.  Woolford said 'I do not want to go in for Montgomery will jump on me.'  Went to the bars by straw stack where Woolford said 'it is not safe to stay on the bars for Bill Montgomery might come out and jump on me.'"  They went "a little further" & wit. built "a little fire to warm my hands by. . . .  While going up Woolford was telling about a dog fight.  George stooped down said 'I'll fix something if he jumps on you.'"  Wit. does not know what GB picked up, but thought it was a stone.  BW picked up a fence stake & threw it against the fence.


"The fuss was between 10 and 11 oclock."  Talked & smoked cigars & BW told about a dog fight.  They let the fire die out.  "When the party broke up Woolford said 'they will be along pretty soon and we'll go home togther.  When they heard the crowd comeing down the road Woolford took off his coat and said 'boys will you stand by me' to which they said 'they would.'"  Joseph Collins & Ed Richards passed by "and were not observed.  Next came Montgomery, and as he came up to the bars where we were Woolford stepped out and said 'Montgomery yu are the very man I want to see,' to which Montpmery said 'well what is it.'  Woolford said 'I undersstand you said you were going to whip me the first time you saw me.'  'Yes' said Montgomery 'I did say so, and can whip all three of you or any others being back there.  Woolford said 'I do not want to fight you it is dark.  I want to reason the matter with you, but you are so damned mad you cant reason anything.'  Montgomery dared Woodford.  Woodford said 'I do not want to fight.'  Montgomery said if he could find his belt he would go home.  Barclay then said 'you wear the belt do you.'  'Yes' said Montgomery 'the champion belt by god.'  The fight commenced Montgomery rushed towards Woolford, caught him by the neck and struck at him.  They fought and Montgomery threw Woolford through the bars.  Montgomery then cried out 'they have knifed me' the other boys Woolford and Barclay cried out 'kill him - kill the son of a bitch.'  When Woolford was slung through the bars Barclay & Merrow put their hands on Montgomery.  He ran and said they had knifed him, he ran a piece and fell and called to Mina Collins to come to him he was dying."  Wit. was 2 rods from the fight when it commenced.



CROSS-EXAM:  Woolford had said earlier that evening that WM had "threatened to kill him," which is why he was afraid to go in the house.  WM "was counted a good figher.  Montgomery told me that he had had thirty nine fights and never had a drop of blood drawn."  Wit. had seen BW's knife before at a church meeting.


Joseph Collins (husband of Mina Collins):  [a slightly fuller version]:  WM admitted he had said he could whip BW "and then also said 'you have said you coud [sic] whip me.'  Woolford said 'I ner said it.'  Montgomery again said 'You have said it.  You have waylaid me and are damned fence corner cowards.'  Woolford said 'I do not want any fuss to night.  It is dark I can see you some other time.'  Montgomery said 'it is light enough for you to waylay one I can see you to night you are god damned fnce corner cowards.  I dare you to come within six feet of me.  I dare you to come at me.'  Ditto.  "I did not hear Barclay hollow 'Kill the son of a bitch.'"  Heard GB say to WM "You must think you are a good man."  WM replied "I am a hoss."


Deming Gatewood:  at Etham Church, c. 8/15 or 8/20/1869, wit. saw BW whittling with his pocket knife.  BW said "If Montgomery ever Jumps on me for nothing I will give him this knife."  Wit. did not however hear BW say anything when wit. was at a dance at Merrow's.


Isabel Crawford:  wit. said "'O Boys what have you done.'  Woolford said 'I gave him as much as he gave me and may be a little more.'"


John Montgomery (WM's brother):  WM would have been 42 yrs. old in Oct.  Said his brother was a "peaceable" man.  Said WM had had a fight with Fred Wheeland.


John Moss (recalled):  WM a peaceable man "except when insulted.  Was a quick passionate man have heard talk about his fighting with Buchanan, saw Wheeland & him fight."


Mrs. Mary Hilton, Hamson Twp.:  WM & BW "both worked on our place, during hay harvest 1869.  One day - I think on Friday - they had some difficulty in th field.  The next day Montgomery came to our house and staid around some time, but made no errand.  And then left, saying that he must go home as his folks did not know where h was.  I saw him at John Moss' house on the following Sunday.  During the day we were out in the yard and Montgomery said to me 'when I was at your house the othr day I had a weapon to kill Woolford and I intend to carry it until I can meet him.  If I can catch him on this cree - God help him.'  Woolford worked at our house after he got well."  BW came to wit.'s house after the fight about midnight.  "Hee had stopped at his mothers and got another shirt; said he didnt want to alarm his mother."  Wit. did not look at BW's wounds.  Wit., like the Woolfords, were from Washington Co., though they moved to Ross Co. 3 or 4 yrs. before the Woolfords.


DEFENSE


John Hilton (husband of Mary Hilton), Hamson Twp.:  WM quarrelsome & the boys were peaceable.  Said BW was wounded during the fight on the shoulder, .75" deep & 3" long.  BW was bloody.  //  CROSS EXAM:  said WM "was not said to be a fighter.  He was overbearing and contrary.  He was disagreeable and quarrelsome."  //  The quarrel:  BW & WM were working in the wit.'s hayfield.  "Woodford and I were loading hay.  I on the ground Woolford on the load.  A part of the load slipped off.  When Montgomery who was in another part of the field hollowed at Woolford, I think to taunt him, when Woolford said if he was here, I would let him have this pitch fork.  Woolford seemed much agitated."


John True (also from Duck Creek in Washington Co.):  lives in Springfield Twp., .5 to .75 mi. from John Hilton.  Wit. & BW were at work at Hilton's hauling hay July a year ago.  WM "insisted on having more hay put on than the horses could pull, Woolford objecting.  I went and got another horse and single tree and hitched on and tried to start the load but could not.  Hilton then came and made the horses pull out but the load was so big it would not go through the gate.  Montgomery afterwards spoke to me about their trouble, and asked me who was to blame.  I told him through they were both to blame about it.  Montgomery then said the first time he caught Woolford he would skin him alive.  Wollford afterwards asked if Montgomery was very mad.  i told him of Montgomery's threats and cautioned him to be careful and on his guard.  Montgomery came into the field where I was cradling oats and asked for Hilton and Woolford.  he then went down to Hilton home."  Has known BW 2 yrs:  peaceful.  WM "a rough overbearing and quarrelsome man."



CROSS-EXAM:  ditto on the cause of the "trouble" -- "grew out of the stauling of the load which Montgomery & Woolford were hauling.  Mr. Hilton and Woolford were loading another wagon when a part of Woolfords load fell off.  And Montgomery hollowed at Woolford, that it was good for him."


William L. Barnes:  "When we were threshing at Isaac Houghs I heard Montgomery say 'I have had thirty nine fights and Ben Wolford shall be the fortieth.  If ever I get within four feet of him he is my meat.'".


BW stabbed WM at 7pm or 8pm outside the home of John Moss.  [Seems to have died instantly.]  George Barclay and John Morrow assisted.  The murderers came from Fredrick Wheeland's place.

   

Doctor describes WM as "a tall man nearly 6 feet high, tolerably slim, weighing about 140 or 150 pounds."  [p. 439:  describes in detail the place where WM was found.]

   

Dr. John Wiltshire:  "Deceased was a very strong man."  Also gives WM's weight at "about 170 or 180 pounds--was a very stout man, so called."  BW had cuts on him, but if WM did it, then WM put his knife back in his pocket before being stabbed in the heart, and his knives had no blood on them.

   

Joseph Collins:  "Woolford was about five feet tall and weighted 150 lbs."  "aged about 20 years."  "Montgomery was six feet high -- weight about 165 lbs., a raw boned stout man."

   

BW from Duck Creek in Washington Co. [sic?]; 5' 6" or 5' 8", 20 or 21 yrs old.  "a low chunky man."  Came to Ross Co. "two years ago last fall."

   

Blood found on WM's knives in his pocket.

   

John Merrow (21) from Duck Creek in Noble Co. [sic?], & a Ross Co. denizen for 6 yrs.  Says he knew BW since he moved to Ross Co.


Complete Record 33:  430-60.


August 20, 1870:  the sheriff cannot bring in Woolford, at least, and maybe Merrow too, and "the said plaintiff ought to recover the said sum of fifteen hundred dollars . . . against the said John Hilton, John Barclay, Isaac Woolford, Jacob Gray, Isaiah Merrow, and J. W. Price."  [KW:  Woolford's case was continued:  evidently skipped town.]


Complete Record 33:  526-7.

Newspaper:
Ross County Register, 9/4/1869:  Woolford v. Montgomery.  Fatal affray in Harrison Twp., about 4 miles from Mooresville.

Ross County Register, 9/11/1869:  paper claims Montgomery laughed at Woolford for overloading a hay wagon which slipped part of the load.  "Montgomery was a man about 50 years of age, and leaves a wife and seven children . . . .  Wolford is a newcomer, and . . . about 20 years of age."

Ross County Register, 5/20/1871:  "The case of John Merrow, indicted with Woolford and Barclay for murder, will, in all probability, never be heard, in consequence of the result of Barclay's trial and pardon.  Barclay . . . was found guilty and sentenced to the penitentiary for one year, and pardoned by Governor Hays while in the county jail. . . .  Barclay . . . is now cultivating a small farm some six miles from Chillicothe."


Holmes County Farmer 9/16/1869:  mention of Woolford killing Montgomery "near Hallsville" in Ross Co.

Census:  


Benjamin Woolford:  nothing in Ross Co. [was probably in Duck Twp., Washington Co., 1860C]

1880C, p. 229:  Green Twp.



George Barclay (31, b. OH, farm laborer (father b. VA, mother b. OH) & Martha (30, b. OH, father & mother b. Ireland).  All children b. OH

Herbert S. (5)




Mary E. (2)




Edward V. (3 mo.)

1860C, p. 135-6:  Colerain Twp. [also 1870C & 1880C with Maria, his wife, as head of hhld.]

William Montgomery (32, illiterate, $240 RE, $75 PE, farm laborer) & Maria (32, illiterate, b. OH, keeping house, father & mother b. PA).  All children b. OH

Isadore (5)




Wilson (4)




Thomas (1)

Later:




Shannon (b. 1859)  -- [same child as Thomas?]




Cyrus (b. 1862)




Thornton (b. 1864)




McClellan (b. 1867)

Genealogy:
Accused 1:  

Benjamin Woolford

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

67"
"low chunky man"

Age:


20

Literate:




Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer for Fredrich Wheeland

Town:


Harrison Twp.
[a "newcomer" who came to Ross Co. 2 yrs ago]

Birthplace:

from Duck Creek in Washington Co.  Had lived in Ross Co. 2 yrs.

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

George Barclay

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


20

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer

Town:


Harrison Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

John Morrow

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


21

Literate:




Marital Status:  
[s]

Children:


[n]

Occupation:

[farm laborer]

Town:


Harrison Twp. 
[a Ross Co. resident for past 6 yrs.]

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Montgomery

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

72"
165 lbs.
very strong

Age:


41

Literate:

no

Marital Status:

m. Maria

Children:

7 children

Occupation:

farm laborer
[1860C:  $240 RE, $75 PE]

Town:


Colerain Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1870, July 9




Twin Twp., ROS

INQ

P

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    WORK EMPLOYEE by EMPLOYEE
Motive:  QUARREL unknown cause
Intox?:  no

Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
[5pm]

Days to death:  0


SUSPECT(s):
William Jones
VICTIM(s):
Albert Rose

Weapon:  club


Circumstances:  Two hired farmhands of Capt. McCord had quarreled earlier, and Jones told another at lunch that he had a club for Rose.  When work's end came, Jones came up behind Rose & beat him to death.  "I told Jones not to strike Rose again or he would kill him.  Jones told me that was what he wanted to do."


Inquest:  


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest.


George McCord:  "Albert Rose was in a stooping position taking the cobs out of the horse trough.  I saw William Jones walk up to Albert Rose.  Jones had a club holding behind his back.  I saw Jones strike Albert Rose on the head . . . .  Jones showed me the club at noon on the same day."  The murder occurred at work's end that day, about supper time.


Theul [sp?] Smith:  heard R & J "quarraling during the day while plowing," and when Smith heard the clubbing, he went into the stable and "I told Jones not to strike Rose again or he would kill him.  Jones told me that was what he wanted to do.  I caught Jones and shoved him to the door."  All worked for Thomas McCord.


James Fagin:  "at noon Jones showed me a club," 2.5' long of oak or hickory.  "Jones said that he had that club for Rose."


Michael McCord:  "while plowing . . . saw some of the hands throwing clods, don't know what they quarraled about."

Newspaper:
Ross County Register, 7/16/1870:  In a letter from "B. E." in Bourneville to the editors:  "Two negroes, Wm. Jones and Albert Rose, who were working for Capt. McCord about two and a half miles above here, got into a quarrel on last Wednesday and terminated it by Jones using a sled standard so vigorously over Rose's head as to cause his death on Saturday. . . .  Jones slipped in behind him, felled him and brutally beat him to death, while others looked on.  Officers are in search of Jones but he has had time to make good his escape."  They had thrown clods at each other in the field.

Reward of $150 offered for Jones.  "Wm. Jones is a dark mulatto, about five feet high, had on when he left a dark jeans coat, with pants of the same material; wore a low crowned black wool hat--supposed to be about 16 years old."

Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

William Jones

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


"dark mulatto"

Gender:

m


60"

Age:


16

Literate:




Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer for Capt. McCord

Town:


Twin Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Albert Rose

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

farm laborer for Capt. McCord

Town:


Twin Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1871, March 18




Scioto Twp. (Chill.), ROS

P

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    [NONDOM]

Motive: UNK / possible REVENGE for murder or Rose Duncan in 1867, of which AR was suspected

Intox?:  yes, victim

Day of week:
Sat

Holiday?:

no

Time of day:
just after midnight

Days to death:  0


SUSPECT(s):
unk. person

VICTIM(s):
Alexander Rodgers


Weapon:  clubbed in the head.  d. 5am


Circumstances:  found on Main St. below the depot -- he was assaulted there.  Rodgers intoxicated heavily that night.  Had just left a house of ill-fame on Hickory St.  Found lying in the street near the grocery in Yankee Town.  [near RR depot]


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  fled

Legal records:  

Coroner's inquest.


About 3am, a couple of people heard a groan and found AR lying in the street.  He died soon after.  Unknown assailant(s).  AR had been playing cards at Valentine Lutz's [sp?] saloon.


Maggie Gard, No. 132 Hickory St.:  saw AR there between 10 & 12 that night.  He was drunk, he staggered.  He left alone about midnight.  [Did MG rent rooms?  a brothel?]

Newspaper:
Ross County Register, 3/25/1871:  "The Murder of Aleck. Rodgers.  A Mystery Yet Unraveled.  . . . last Saturday morning, between 2 and 3 o'clock, Mr. R. was found lying in the street near the grocery . . . in Yankee Town, with his skull broken in one place and other severe cuts and bruises on the head."  Died at 5am.  ". . .  Rodgers had been carousing the night before with a party of acquaintances, but the last seen of him . . . was at a house of ill-fame, on Hickory street, which he left by himself about 12 o'clock Friday night.


. . . Some think that the deed was instigated by revenge for the murder of Rose Duncan, several years since, which Mr. Rodgers is supposed to have committed . . .


Mr. Rodgers was in his fiftieth year.  He was a carpenter by trade . . . .  He had been a married man, but of his family one one son, Alex. Rodgers, jr., survived -- the latter, we believe, residing at Omaha."


Holmes County Farmer 3/23/1871:  AR murdered F night last "near the Chillicothe railroad depot by an unknown person."

Census:  


Alexander Rodgers [father of assailant] in 1840C through 1860C.


1860C, p. 9:  Chillicothe, Ward 1



AR (72, b. VA, $600 RE, $500 PE, grocer, literate) & Elisabeth (61, b. PA).



Alexander Jr. (37, b. OH, carpenter)



William (31, b. OH, clerk)



Alexander (11, b. OH)

Genealogy:  
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[w]

Gender:

[m]

Age:


[ad]

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Alexander Rodgers

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


48

Literate:

yes

Marital Status:  
widower

Children:

1 surviving son, Alex Jr., living in Omaha

Occupation:

carpenter

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1871, March 20


Paint Twp. (near Bainbridge), ROS

INQ

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    ROMANCE SUITED by SUITOR
Motive:  POSSESSIVE / MENTAL ILLNESS

Intox?:  

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  [2]


SUSPECT(s):
John Blackburn

VICTIM(s):
Mary Jane Lovell [Lowell] (aka Mollie Loyd)


Weapon:  Strychnine.  Half pint of wine, ten grains of strychnine.  


Circumstances:  Former lover.  She broke off their relationship.  He gave her poisoned wine to drink.  JB said she drank it herself on March 20, 1871.  JB from a "respectable" family.


Inquest:  verdict:  jury does not know how she died.


Indictment?  indicted for M-1.  


Term?:  


Court proceedings:  fG of M-2.  LIFE

Legal records:  

Complete Record 34:  188-226.

Blackburn's attorney comes with a statement from Dr. James D. Miller of Chillicothe, who says Blackburn is not now sane.  A jury agrees, and Blackburn is to "be dealt with by said Court in like manner as other lunatics are required to be."

Complete Record 35:  555-6.

Coroner's inquest.


Former lover.  He gave her poisoned wine to drink.  Strychnine.  JB said she drank it herself on March 20, 1871.  Half pint of wine, ten grains of strychnine.  It was shown "that a sexual criminal intimacy had long subsisted between the defendant and the deceased."  Lovell "born February 8, 1845."  They were together three years, but four months before her death she went to live in Cincinnati with John Blackburn's sister Fanny.  Blackburn visited Lovell as few times each week for three years, and when Lovell was leaving for Cincinnati she said to her aunt, Catherine Huff, who she lived with, that she was leaving to break off their intimacy.


   Happened near Bainbridge, in a secluded place they both went together along Cliff Run.


   Hugh Milligan:  says JB told him "the woman took something from a bottle and wanted him to take also.  She toof of the bottle and threw the bottle away and said she believed it would kill her."  JB then left her.


   John Milligan:  says that Blackburn told him she had been with him.  They rode one horse together & he did not want to but she convinced him, & in the secluded place she tried to get him to drink the wine and when he would not, she did drink it and told him to leave her there, and he finally did, but "I told him to hush his foolishness.  I did not believe a word he said, for he had been talking foolishly for some time before.  The reason that I told him to hush his foolishness, was that had been in a way that you could not believe him.  I had heard him talk of his family, when I knew it was not true . . . .  I did not consider him in his right mind."


   A. J. Smart:  heard the same story at 10pm Wednesday evening, March 22, 1871.  Says Blackburn "was crying, and trembling, and very much excited."


   Mrs. Martha Blair of East Monroe:  says she knew Blackburn "for say 27 or 28 or 29 years."


[KW:  I think it was a murder, although it is possible that she committed suicide.  She wanted to break up, though, not he, and he was definitely unstable.  Homicide.]

Newspaper:

Ross County Register, 3/25/1871:  Report of Blackburn & Lloyd:  "Miss Loyd was a very handsome woman, of about 27 years of age, a milliner by trade . . . .  She and Blackburn had been improperly intimate for some years. . . .  Blackburn is a man about fifty years of age, and has a respectable family."


Ross County Register, 4/4/1874:  Blackburn to be tried to see if he is a lunatic.


Ross County Register, 4/25/1874:  He is found to be a lunatic.  Testimony offered that his "father was insane, and that several members of the family are afflicted in the same way."  He was apparently sane until 1870.  [Schizophrenia?]


Ross County Register, 5/30/1874:  Blackburn escaped from the asylum at Athens and came to Chillicothe.  "When asked what he was doing here, he said he 'came up to get some milk.'"  They took him back to Athens.


Ross County Register, 5/22/1875:  Blackburn picked a lock and escaped the Athens Lunatic Asylum again.


Ross County Register, 5/29/1875:  caught at Gallipolis.


Ross County Register, 12/4/1875:  Athens Lunatic Asylum declares Blackburn sane.


Holmes Co. Farmer 2/1/1872:  "the Judge overruled the motion for a new trial, and sentenced Blackburn to the penitentiary far [sic] life."


HCF 11/22/1877:  "The Blackburn murder case at Chillicothe is about to be revived.  A capias has been issued for the return of Blackburn from the Athens Hospital for the Insane."

Chillicothe DAILY GAZETTE  22 Feb 1897 “The Shull Case Had A Parallel”  (OHC MICROFILM ROLL 38726)
Inquest to be held tomorrow morning on Elizabeth Shull, recently indicted for throwing a caustic substance in the face of Mrs. Elizabeth Wheeler with intent to disfigure.  The case raises the insanity question.

JSB, the brother of Major C. H. Blackburn – supposed to have poisoned MJL on Pain creek, “within a mile of the recent Ginsdlesperger tragedy.”  No new details on the case:  simply about the insanity defense.

Chillicothe DAILY GAZETTE  13 July 1898 “Other Murders”:  just a mention.
Chillicothe ADVERTISER  18 April 1890 p1 c1 “He Was Hit With An Ax”  on previous killings in the hills between South Salem and Bainbridge.  John S. Blackburn m. Mary Jane Lovell.  Blackburn charged with poisoning Lovell, but alleges she was suicidal.  OHIO v. JOHN S. BLACKBURN.  In 1898, JSB was a “street fakir” (beggar?)

Census:  


JB & MJL:  nothing

Genealogy:
MJL:  niece of Catherine Huff

JB:  has a sister named Fanny

Accused 1:  

John Blackburn

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


50

Literate:




Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Mary Jane Lowell (aka Mollie Loyd)

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

f

Age:


27

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

milliner

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1871, July 4




Concord Twp., ROS

P

INQ

CT


NOTE:  partially xeroxed inquest.  Notes taken.

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL

Rela:    TAVERN CUSTOMER by PROPRIETOR
Motive:  QUARREL refusal of liquor – offered drunken customer lemonade
Intox?:  yes, victim

Day of week:
T

Holiday?:
Fourth of July

Time of day:


Days to death:  2


SUSPECT(s):
Mike Helfrich [Jr.] (aka Helfritch) [aided and abetted by James Bateman and Allen Bush]

VICTIM(s):
Melvin M. Latta


Weapon:  green hickory stick [club].  Hit in the head.  They were quarreling.  Latta dies July 6.


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  indicted for MANSL


Term?:  


Court proceedings:  fNG

Legal records:  

Complete Record 34:  498-501.


Coroner's inquest.


Isaac Claypool (signed):  [incomplete xerox]  on the period just after the assault, when IC took ML to the doctor:  Question:  "Was he [ML] rational?"  "I considered him so."


Alfred Shepherd (X):  ""I went from my shop into Mr. Helfrich's.  I was there a ew minutes in the front room, as I came back through the last room, Mr. Melvin Latta and Michael Helfrich, Jr., they were quarreling.  Michael Helfrich Jr. told him to go out, he said he would not go till he got ready, then I went out, went into my shop, in a short time I went back, pased Mr. Bateman as I passed through the room into the front room, then as I came back, Mr. Bateman, and Mr. Latta were quarreling.  Bateman told him to go out, and Michael Helfrich Jr. asked me to take him out.  I laid my hand on his sholder [sic], I said Melvin; come and go out with me, and as he started out Mr. Jack Bush pushed me back.  I let him go that is Melvin.  I think as I went back to the door, Michael Helfrich Jr. told him not to come in any more, then Bateman had a club in his hand and I think that h gave it to Michael Helfrich Jr. and Melvin standing close to the door, and Michael Helfrich Jr. came out to the door.  Melvin Latta he steped [sic] back, I cant say postiveily how far it was from the the door, and Melvin Latta he made towards him,. there he jumped back, Michael Helfrich Jr. went toward him and struck him with a club, Melvin Latta he fell, then he got up..  I took him into my shop and washed his head, I set him down on the bench, I told him he ought to go to the Doctors and get his head dressed.  At that time Mr. Isaac Claypool came in and he went across to the Doctors office, and directly he came back and took Melvin Latta off.  The striking was done out side of the house.  I cant say positively that I heard anyone say kill him.  I heard some on say that,k but I cannot say who it was."


Horace Trap Hagen:  4pm, "I steped to my back grocery door, I heard rather an uncommon noise, it seemed to me like a row, or fight brewing, the first I was was the door and house crowded, saw Melvin Latta standing . . ."  [end of xerox]

Newspaper:

Ross County Register, 7/8/1871:  Melvin Latta, 23 or 24, dies at 4pm, July 4.  "Mr. Latta, who was considerably intoxicated, went into the saloon of Michael Helfritch, jr., and asked for some liquor.  Bartender wouldn't, said Latta had had enough.  Latta argued, and threw a glass of lemonade to the floor."  Helfrich jr. talked to Latta, and he or someone else took Latta by the arm once or twice and led him outside.  Either Latta rushed back in and Helfritch hit him on the head with a club, or "After Latta had been put out of the saloon, a man named Allen Bush said to Helfritch:  'Kill him!  he'd make good soap grease;' and Bateman [the bartender, James M. Bateman] then handed Helfritch the club (which was a green hickory) saying, at the same time, "'Kill him, Mike!'  whereupon Helfritch took the club, followed Latta outside the door, and struck the fatal blow."  Latta died on 7/6.  Helfritch arrested.  Bateman ran, but was arrested at Greenfield.  A warrant issued for Bush.  Helfritch "is quite young.  Latta was a married man, having one child, but had not lived with his wife for some four or five months."

Census:  


Melvin Latta:  in 1850C & 1860C, but not 1870C


1870C, p. 595:  Concord Twp.



William Latta, M. D. (45, physician, b. PA, $26,000 RE, $2000 PE, father & mother b. Ireland) and Mahala (49, b. OH, keeping house, mother & father b. OH) and their children, all b. OH & attending school & literate



Marcellus (15 -- farmer in 1870C)

Melvin M. (12)



Melivina (12)



Milton (not in 1860C:  11 in 1850C)

Alpheus (9 -- farmer in 1870C)

1870C, p. 615:  Concord Twp.

Mike Helfrage (21, b. OH, $400 PE, saloon keeper, mother b. Baden, father b. Germany [father a boot & shoemaker] & Ann (19, b. OH, keeping house) and Frank Helfrage (1, b. OH)

Allen Bush in hhld of his father, Jacob Bush, in 1850C & 1860C & 1870C, a wealthy farmer b. OH.  Many siblings.

1870C, p. 357:  Concord Twp.

Allen Bush (28, literate a wealthy farmer, $10,000 RE & $700 PE, b. OH, father & mother b. OH).  Appears that he married & had 3 sons (Edward 2, William 1, & John 0) in 1870.  m. Ella (40, b. OH, keeping house, father & mother b. OH)

1870C, p. 467:  Chillicothe, Ward 2

Alfred G. Bateman (61, b. VA, $200 PE, tailor.  Father b. Ireland, mother b. VA) & Sarah B. (56, b. OH, keeps house, father b. MD, mother B. VA).  & children, all b. OH

Margaret (Maggie) (25, assists in housekeeping, seamstress)

James M. (23, saddler)

William (22, saddler)

Hiram (15, attends school, later a carpenter)

Genealogy:
Accused 1:  

Mike Helfrich [Jr.] (aka Helfritch)

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


22

Literate:

yes

Marital Status:  
m. Ann

Children:

1 ch. (1 yr. old)

Occupation:

saloon owner
$400 PE

Town:


Concord Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

James Bateman

Ethnicity:

3/4 nb Prot, 1/4 Irish

Race:


w

Gender:

m

Age:


24

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

saddler / bartender for MH

Town:


Chillicothe, Ward 2 / Concord Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Allen Bush

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


29

Literate:

yes

Marital Status:  
m. Ella

Children:

3 small ch. (ages 0 to 2)

Occupation:

farmer
wealthy:  $10,000 RE, $700 PE

Town:


Concord Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Melvin M. Latta

Ethnicity:

Irish

Race:


w

Gender:

m

Age:


23

Literate:

yes

Marital Status:

separated from his wife for past 4 or 5 mo.

Children:

1 ch.

Occupation:

[farmer -- from wealthy family]

Town:


Concord Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1872, July





[Chillicothe], ROS



INQ


NOTE:  notes are incomplete

Class:   do not count

Crime:   prob NAT

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


SUSPECT(s):
Nancy Scott

VICTIM(s):
Rebecca Hughes


Weapon:  poison in an apple


Circumstances:  RH thought she had been poisoned by Nancy Scott.


Inquest:  Drs. Franklin & Vogel believe she died of "cholera morbus."


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest.


RH thought she had been poisoned.


Elizabeth Medley:  was there.  "Nancy Scott handed her an apple she at the apple & after Eating the apple She complained of feeling Sick She Said that apple made her sick.  She said that apple She got form nancy Scott had poisened her that was the Last Word she spoke she commence to vomit and fome at the mouth.  She keep getting wors."  RH had not been sick.


George Hughes (husband of RH):  does not think anyone poisoned her & certainly not NS.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Nancy Scott

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Rebecca Hughes

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. George

Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1872, Oct. 31




ROS

CT

P

NOTE:  suspicion arose that the victim was murdered by his mother-in-law, Mrs. Schnapf.  I doubt those suspicions are well founded.

DATE:  CA 6/6/1884 says on Halloween, then gives date as 10/21.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:
Halloween

Time of day:
b/w 10pm & 11pm

Days to death:  0

SUSPECT(s):
Valentine Weis

VICTIM(s):
Clint. [aka Harry] Summersett


Weapon:  knife – stabbed in the back side.


Circumstances:  HS had been spending the evening at Stephens’ saloon on High St. & while there “had some hot words” with VW, a butcher, “concerning a meat bill.”  HS started for his home on Church Street & on the way was stabbed in the back on the right side.  HS arrived at his home & passed out.  His wife ran to resident of Mrs. Scharf, her foster mother, for help.  Scharf came & helped put HS to bed & then went for the doctor—had found the wounds while undressing him.  Mrs. Summersett said that HS said repeatedly that VW “did the cutting.”  Mrs. Scharf testified to the same, as did Mrs. Catherine Summersett, Nancy Summersett, Emma Summersett, Ed Rowan, Sarah Sayers, and William Scharf.



Mrs. Summersett lived with Mrs. Scharf for a few years until she eloped with a married man named Halstabber.  She afterwards married a man named Ryan.



A letter came from Dr. Wilkerson of Bloomington in Clinton County, saying that Minnie Ryan was under his care & delirious & claiming that she & Mrs. Scharf had met HS on his way home & that Scharf had murdered him.  Said she kept quiet because Scharf had threatened to kill her.



Mrs. Scharf, a German who does not speak English well, told the same story of having been at home with her husband & child & being awakened by Mrs. HS when she came for help.  Said that after HS’s death, Mrs. HS “soon became loose in her habits, being very fond onf the company of men and of drinking,” and while drunk Mrs. HS began to accuse Mrs. Scharf of having murdered HS.  [Seems to have become an obsession of Mrs. HS]

Inquest:  


Indictment?  [murder]


Term?:  


Court proceedings:  fG of M-2:  LIFE.  The Supreme Court overturned the verdict & at the next trial the jury was hung.  Never tried again & eventually Nolle pros.  6/1884:  Catherine Scharf was arrested for the murder.

Legal records:  

Complete Record 34:  576.  [the page # given in the index, but no case entered in the record.]

Newspaper:

Scioto Gazette, 3/27/1875.  "The case of Valentine Weis, charged with the killing of Clint. Summersett, has been settled.  Prosecuting-Attorney Evans having nollied the Indictment."  

Chillicothe ADVERTISER 6 June 1884 “Summersett Murder”:   On Halloween Henry Summersett was stabbed to death on Halloween by butcher Valentine Weiss, who was tried but eventually released.  A new statement indicates Summersett’s mother-in-law Mrs. Schnapf was the killer, but she insists this is a false accusation by her daughter.

Census:  


Clint Summersett:  nothing


1860C:  p. 92:  Chillicothe, Ward 3



Valentine Weis (42, b. Bavaria, $400 RE, $50 PE, butcher, father & mother b. Bavaria) and Barbara (35, b. Bavaria, keeping house, father & mother b. Bavaria):




Elisabeth (13, b. OH, attends school)




Henry (4, b. OH)




Esther (75, b. Bavaria)


1870C:  p. 524, Chillicothe, Ward 3



VW & BW:  ditto.  $200 RE




Elisabeth (22, b. OH, seamstress)




Henry (14, b. OH, attends school)


1880C:  p. 27, Chillicothe, Ward 2



VW & BW:  ditto.  No property listed.




Elisabeth (31, b. OH, dressmaker)

Genealogy:
Accused 1:  

Valentine Weis

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


55

Literate:

yes

Marital Status:  
m. Barbara

Children:

2 ch. (ages 26 & 17)

Occupation:

butcher
$200 RE

Town:


Chillicothe, Ward 3

Birthplace:

Bavaria

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Clint. Summersett

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. to Mrs. Schnapf’s daughter

Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1873, July 22




Buckskin Twp., ROS

INQ

CT

P

DATE:  PH says they tried to arrest TJ on Tuesday morning, 7/22.


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Notes taken.


CENSUS:  assuming that TJ is the one in the 1870C & 1880C

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    LEGAL OFFICER by DEBTOR
Motive:  RESISTING OFFICER during attachment / MENTAL ILLNESS

Intox?:  

Day of week:
T

Holiday?:
no

Time of day:
morning

Days to death:  3


SUSPECT(s):
Thomas Johnson

VICTIM(s):
James H. Boggs


Weapon:  axe blows to back & head.  d. Friday, 7/25.


Circumstances:  Johnson axed Boggs when Boggs tried to serve an arrest warrant on TJ & TJ's wife.  [probably an attachment]  Insane.  [road]


Inquest:  i.d. 7/25 & 26/1873 at house of deceased & of Samuel Braden [JHB was carried to SB's house, where he died]


Indictment?  m-1


Term?:  


Court proceedings:  Indicted for M-1.  fNG.  INSANE.  "not guilty by reason of insanity at the time of the commission of the offense."

Legal records:  
Complete Record 35:  341-3.

Coroner's inquest.


Joseph H. Neely (signed):  JHB called on him to assist in the arrest of TJ.  JHN, JHB, & Peter Hixon "started from Salem in an Express Wagon to make the arrest near Frog Town.  We found Mr. Johnson at the crossroads at Frog Town.  Mr. Boggs then said to Mr. Johnson to stop he wished to have a talk with him.  Mr. Johnson at the same time was walking in a westardly [sic] direction.  Mr. Johnson stoped [sic] a few second.  Mr. Boggs then got out of the Express Wagon and started toward Mr. Johnson and was in the act of putting his hand on him.  Mr. John then started to run and run a few yards (about Twenty) then stoped.  Then Mr. Boggs again walked up to Johnson and said to him I want you to go with me -- at the same time putting his hand on Johnsons sholder [sic].  Mr. Johnson at once broke loos [sic] . . . and ran off in a westardly direction about 100 yards to the place where Mr. Johnsons household goods were stacked up in the road.  Mr. Boggs then said to us to drive up.  Mr. Boggs went on to near Mr. Johnsons and then said to us to get out and come on and take out my revolver and get it ready.  Mr. Johnson had by this time an Ax in his hand coming towards us shaking his head.  As we came up & was within 15 or 20 feet of him (Johnson) Mr. Johnson stoped and turned to walk in a westardly direction.  Boggs then said to him to hold on I wish to have a talk with you.  I have a paper I wish to read to you & your wife.  Dont be in a hurry.  John still had the Ax in his hand.  Mr. Boggs said to him to let me have the Ax.  Mr. Johnson then gave it to him.  Then they both walked off six or 8 feet to a table.  Boggs set the Ax behind him leaning against the Table with his hand on the Ax handle - reading the Warrant to Mr. Johnson.  When Mr. Boggs got through reading the [warrant] he put it in his pocket and said to Mr. Johnson I will have to ask for you and your wife.  Mr. Boggs then started towards Johnson with his hand hold of the Ax handle -- the Ax hanging down by his side -- when within a few feet of John.  Johnson made a jump at Boggs and grabed [sic] the Ax out of Boggs hand.  Boggs then run to Johnson & with his Cane knocked Johnson to [his] knees.  Boggs then clinched Johnson and Johnson raised up with him then Boggs struck him again a light lick with Cane -- then he clinched his armes [sic] around Johnson.  Boggs said to me to shoot Johnson in the legs.  Mr. Hixon run up help Boggs.  I tried to shoot but could not get the Pistol off it snaped [sic] -- Johnson still had hold of the Ax -- and whirling it around trying to hit Boggs.  Mr. Boggs let loose of Johnson and run and said to me shoot him.  Boggs was hollowing but I could not hear what he said -- and Johnson was running after him with the Ax and struck Boggs with the Ax in the back having the Ax in both hands.  Boggs then fell & hollowed for help.  Mr. Hixon was then on Johnsons back & struck him with a sling shot -- but did not produce any effect.  Mr. Boggs then got up on his feet and clinched Johnson again.  I went up and snapped the Pistol again at Johnson 2 or 3 times.  Johnson hit Hixon with the Ax handle and knocked him loos.  Then Boggs fell to the ground and Johnson fell to Boggs with his knees.  Mr. Boggs was hollowing and Johnson struck i the head with the Ax.  Soon as he struck Boggs he then started towards Hixon.  Hixon run past me -- and Johnson then made at me with the Ax in his hands.  I snaped the pistol at him twice -- and as I was snapping he had the Ax raised in posision [sic] to strick [sic] and coming at me as he got with reach of me with the Ax I shot.  He then turned around and threw the Ax at Hixon and then Johnson run from us.  We then went back to Boggs and Boggs said he was a dead man.  Boggs got up and we helped him to the Express Wagon and took him to Mr. Bradens."


Peter Hixon (signed):  ditto.  Tried to arrest TH on Tuesday morning, 7/22.  Proceeded "to cross roads commonly called Frogtown."  After reading warrant, JHB told TJ "that him & his wife must go with him."

Newspaper:
Chillicothe DAILY GAZETTE  13 July 1898 “Other Murders”:  just a mention.

Chillicothe ADVERTISER  18 April 1890 p1 c1 “He Was Hit With An Ax”, on previous sensational crimes  in the hills between South Salem and Bainbridge.   James Johnson m. James Boggs.  Constable Boggs attempted to arrest Johnson, who resisted arrest and beheaded Boggs with an axe – Johnson deemed insane, died in hospital 1883.

Census:  


1870C, p. 881:  Union Twp.



Thomas Johnson (40, b. NC, mulatto, farm laborer) & Mary (25, b. KY, illiterate, mulatto).  And probably her children by a previous marriage:




Robert Holt (10, b. KY, attends school)




Benjamin Holt (5, b. OH)


1880C, p. 420:  Union Twp.



Thomas Johnson (47, b. NC, black, laborer, father & mother b. NC) and Mary (35, b. VA, black, keeps house, mother & father b. KY)



Martha Johnson (21, b. OH)



Benjamin Johnson (15, b. OH)

1860C, p. 187:  Green Twp.  [assumed not the same person]



Thomas Johnson (47, b. Ireland, $150 PE, wagon maker) & Eliza (42, b. Ireland)




Robert (20, b. Ireland, laborer)




Jane (18, b. OH)




Emily (13, b. OH, attends school)




William (10, b. OH, attends school)




Eliza (5, b. OH)




Martha (3, b. OH)

James H. Boggs:  nothing in 1870C

1850C, p. 386:  Buckskin Twp.

James Boggs (32, b. OH, laborer, illiterate, on James Dean farm)

1860C, p. 257:  Buckskin Twp.

James Boggs (40, b. OH, farm laborer, $80 RE, $400 PE)

Genealogy:
Accused 1:  

Thomas Johnson

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


40

Literate:

no

Marital Status:  
m. Mary

Children:

2 ch

Occupation:

farm laborer

Town:


Union Twp.

Birthplace:

NC

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

James H. Boggs

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


55

Literate:

no

Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

constable / farm laborer

Town:


Buckskin Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1875, Jan. 4




Concord Twp, ROS

INQ

P


NOTE:  partially xeroxed inquest.  The physicians rule the death from natural causes hastened by the blow.  Seems a homicide.

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    SPOUSE WIFE by HUSBAND

Motive:  ABUSE / JEALOUSY

Intox?:  

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  7


SUSPECT(s):
Finley Curry

VICTIM(s):
Francis Curry


Weapon:  [club]  died 1/11.  Blow with dirt shovel to face.


Circumstances:  FC came home drunk & found his wife at home with their baby and Richard Thompson.  Flew into a rage & hit her, then threatened to shoot RT if he didn't leave.


Inquest:  i.d. 1/4/1875:  John M. Herefort [sp?], j.p. & acting coroner.  Verdict:  death from tuberculosis, hastened by the assault with the shovel.


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  
Coroner's inquest.


FC was buried and dug up and autopsied on 1/20.  The doctors say she had tubercules in her lungs, which had deteriorated, that being the cause of death, but his shovel "hastened" her death.  Buried in the Baptist graveyard near Frankfort.


Richard Thompson:  "at the house of Finley Curry" on Th. evening before her death.  "He knew deceased four or five years was not a healthy woman.  He called that evening and cut her some wood and made a fire an then took a seat by the fire.  Her husband came home intoxicated and stood by the fire.  He turned and asked his wife who she was talking to and she replied to the Baby it was not well.  He told her she was a damned lying spoted Bitch and dam her he would kill her for she was no account no how.  He then took hold of an old dirt shovel taking the handle in both hands struck her a violent Blow on the left side of her face knocking her head against the wall.  I interfered and had to leave.  He got his gun and was going to shoot me.  I have been acquainted with said Curry four or five years.  He was in the habit of drinking ever sicne I knew him.  After the Blow was struck alluded to I suppose I staid five or ten minutes.  I heard a terrible Rumpus in the house after I left.  I saw deceeased no more until after her death."

Newspaper:

Ross County Register, 1/23/1875:  No names mentioned, but a woman buried near Frankfort was exhumed.  [KW:  Curry]

Census:  


nothing

Genealogy:
Accused 1:  

Finley Curry

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


ad

Literate:




Marital Status:  
m. Francis

Children:

at least one infant

Occupation:



Town:


Concord Twp.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Francis Curry

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

f

Age:


ad

Literate:




Marital Status:

m. Finley

Children:

at least one infant

Occupation:

[housewife]

Town:


Concord Twp.

Birthplace:



Religion:

buried in Baptist graveyard

Organizations:



1876, July 24




Harrison Twp., ROS

P

INQ

Class:   certain

Crime:   HOM MANSL

Rela:    RELATIVE SISTER-IN-LAW by BROTHER-IN-LAW

Motive: FEUD / QUARREL over who inherited the farm of Philip Victory, a deceased bachelor & friend of the family

Intox?:  

Day of week:
M

Holiday?:
no

Time of day:
daytime

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Philip Galligan (Peter's brother) (aided and abetted by Laurence Galligan, Peter's father, and Jame Galligan, Peter's brother)

VICTIM(s):
Deborah Jane Galligan (Peter's wife) (and AGA on Peter Gallagher)


Weapon:  A scythe, severed her artery.  Right leg below the knee.  Bled to death soon after.


Circumstances:  "At the residence of Peter Galliger."  "Philip Gallian and another brother James entered the premises and commenced cutting grass.  Peter Galligan and his wife soon became engaged in a wordy quarrel with Philip and James, the other brothers, and their father, Laurence Galligan, who was also present.  From words the parties came to more serious work, and it is said that Philip struck at Peter several times with his scythe, encouraged by the father.  Peter's wife coming to his assistance, the father, it is further claimed, urged Philip to cut her, and Philip made two passes at her with the scythe, the last one taking effect in the calf of the right leg.  //  "On the other side it is claimed that Mrs. Galligan attempted to stop the mowing by jumping on the scythe with her feet, and in this attempt received the cut."


Inquest:  


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  PG arrested.  Charged with M-2.

Legal records:  
Coroner's inquest.

Newspaper:

Ross County Register, 7/29/1876:  "Killed with a Scythe.  Several weeks ago the Register contained particulars of the sudden death from apoplexy of one Philip Victory, an aged bachelor of Harrison township, who was stricken with the disease while in 'Squire Whissen's office, where he had gone to prosecute a suit for ejectment against one of his nephews, Peter Galligan.  It will be remembered that Victory, while under the influence of a previous attack, and when in his mind, it was asserted, was affected, signed an agreement to transfer his farm and personal property to Peter Galligan, for use during Victory's life, and to become Galligan's after the latter's death.  Peter agreeing to take care of Victory during his life.  Soon after this arrangement was effected a family quarrel ensued over the property, and Victory was induced by other members of the family to bring suit for the possession of his property.  He did so, recovering the personal part of it, and then brought an action in ejectment against Peter Galligan for recovery of the farm.  While this latter suit was pending, Victory died.  Philip Galligan, a brother of Peter, claimed possession under a will made in his favor by Victory, which was probated last Saturday.  Monday, Philip Gallian and another brother James entered the premises and commenced cutting grass.  Peter Galligan and his wife soon became engaged in a wordy quarrel with Philip and James, the other brothers, and their father, Laurence Galligan, who was also present.  From words the parties came to more serious work, and it is said that Philip struck at Peter several times with his scythe, encouraged by the father.  Peter's wife coming to his assistance, the father, it is further claimed, urged Philip to cut her, and Philip made two passes at her with the scythe, the last one taking effect in the calf of the right leg, entering to the bone and severing an artery, the result being that Mrs. Galligan bled to death in a short time.



On the other side it is claimed that Mrs. Galligan attempted to stop the mowing by jumping on the scythe with her feet, and in this attempt received the cut."


Philip arrested, charged with M-2.



"The squabble for a little property has thus resulted in the death of one person, and seems likely to end quite seriously for some of the other parties concerned."

Census:  

1870C, p. 697-8:  Harrison Twp.

Laurence Galligher (55, b. Ireland, $600 RE, $200 PE, farm hand) and Anne N. (55, illiterate, b. Ireland, keeps house)

Peter Galligher (24, b. Ireland, farm hand)



Mary Galligher (23, b. NY, can't write, helps mother)




Philip Galligher (13, b. OH)



James E. Galligher (15, b. OH, farmhand, can't write)



and 5 other children, ages 6 to 20, all b. OH, all farmhands or attend school

Nothing on Philip Victory or Deborah Jane Galligher

Genealogy:
Accused 1:  

Philip Galligan

Ethnicity:

Irish

Race:


w

Gender:

m

Age:


19

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer

Town:


Harrison Twp., ROS

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Laurence Galligan

Ethnicity:

Irish

Race:


w

Gender:

m

Age:


62

Literate:

yes

Marital Status:  
m. Anne N.

Children:

yes, at least 9, ages 12 to 30

Occupation:

farmer
$600 RE, $200 PE

Town:


Harrison Twp., ROS

Birthplace:

Ireland

Religion:




Organizations:



Accused 3:  

James Galligan

Ethnicity:

Irish

Race:


w

Gender:

m

Age:


21

Literate:

can't write

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

farm laborer

Town:


Harrison Twp., ROS

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Deborah Jane Galligan

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Peter

Children:




Occupation:

farm wife

Town:


Harrison Twp., ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 2:  

Peter Galligan

Ethnicity:

Irish

Race:


w

Gender:

f

Age:


30

Literate:

yes

Marital Status:

m. Deborah

Children:




Occupation:

farmer

Town:


Harrison Twp., ROS

Birthplace:

Ireland

Religion:




Organizations:



1877, May 6




Scioto Twp. (Chill.), ROS

INQ


NOTE:  guessed that John rather than Lewis Meinfelder was the assailant.


NOTE:  xeroxed complete inquest.  Partial notes taken.

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    TAVERN CUSTOMER by CUSTOMER
Motive:  QUARREL / HONOR

Intox?:  yes, assailants

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:
7pm

Days to death:  1


SUSPECT(s):
[John] Meinfelder (aided and abetted by Charlie Miller)

VICTIM(s):
William "Billy" Winters


Weapon:  revolver [handgun] -- shot in ribs.  d. 10:30pm, 5/7.


Circumstances:  at Centennial Saloon.  Winters rose to the challenge and got shot.


Inquest:  i.d. 5/8/1877, John R. Tucker, cor., at the residence of WW's mother.


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest.


L. D. Brown (signed):  live on Water St. near Paint in the property of Ed Bogenschutz.  "I kept the Centennial Saloon there.  First that I saw I saw Winters . . . get up and say to Meinfelder, 'I can give it to you.'  Meinfelter drew a knife and struck once or twice at Winters.  Winters struck at Meinfelter.  Can not say that he hit him.  I ordered Meinfelter to put up his knife and leave.  I pushed him on the table, and in that position he fired.  I saw no one give Meinfelter the revolver.  Did not know that the deceased hurt . . . .  He put his hand to his side and walked out.  Winter had no weapon."  M was 8' or 10' away from W when he fired.  "Winters was making no hostile demonstrations when Meinfelter fired.  The names of the two girls employed at my saloon were Ollie Pritchett and Hattie gardner.  They were employed as waiters."


James Connor (signed):  "Winters and one or two friends came in, and took a seat, and called for Drink.  Meinfelter and Miller went by me, and said something to Winters; they had one or two words, when Meinfelter drew a knife, and struck at Winters.  Winters struck him with his fist and knocked him against a table.  Brown, the proprietor, then came down, and orderd Meinfelter to put up his knife.  He struck at Winters again.  I then thought, but cannot be certain, that I saw Miller draw a revolver, and turning around hand it to Meinfelter.  After that I heard the report of the pistol.



Winters appeared to be angry.  MIller and Meinfelter appeared to be intoxicated.  They had been talking considerably before Winters and his friends came in. . . .  I saw Miller draw a revolver. . . .  I saw Meinfelter have the pistol outside, flourish it.  He said 'Didn't I give it to him in his little breast.'  'Didn't I make the s-n of a b-h put his hand to his little old guts."


Augusta Hendrickson (X):  "Winters and I [and Adam Ettinger] went together to the saloon. . . .  We sat down and ordered the beer.  Meinfelter and Miller came by, and Meinfelter asked me if I wished to fight.  I said no:  he then asked Winters if he wished to fight and wanted him to know if he (Winters) could whip him.  Meinfelter insisted on an answer, and finally Winters got up, and said:  'If you want a fuss you can have it.'  Then Meinfelter drew a knife and struck at deceased.  It was an ordinary pocket knife."  Ditto from thre.  d. at 10:30pm last night.


Adam Ettinger:  Went with Winters & one or two others to the saloon, sat down and ordered beer.  "Miller asked if I was a friend of his, and said any one could whip him to night.  [sic]  Meinfelter then said 'No, that party cant whip us to night.'  Winters told him to go away, as he did not want trouble with him.  Meinfelter called Winters a son of a bitch, and Winters struck Meinfelder."  M pulled knife, struck at W, & B made M put up the knife.  "Then they called each other liars and sons of bitches, Meinfelder using the hardest language.  Then Winters and Meinfelder clinched, Winters getting the best of it.  Winters had him down.  I think the Miller boy gave the pistol to Meinfelder as Winters had Meinfelter in such a position that h could not draw a pistol.  I saw the firing, and think that Meinfelder did the shooting. . . .  Meinfelder again pointed the pistol at Winters as he went out, but Brown knocked his arm down.   Believe he once had a quarrel with Meinfelder."


George Basler (signed), George Chandler (X), Thomas Murphy (signed) also testified.

Newspaper:
Census:  

1870C, p. 474:  East Main St., Chillicothe, Ward 5

George Winters (38, b. Baden (or Bavarian), $6500 RE, $300 PE, tinner, mother & father b. Baden) and Elizabeth (34, b. Baden (or Hesse Darmstadt), mother b. Baden, father b. Prussia)

William Winters (14, b. OH, apprentice tinner)

and 6 other children, ages 2 to 12, all attending school who are old enough, all b. OH.

1880C, p. 106:  ditto

One more child, Louisa (8, b. OH, attends school)

1870C, p. 534:  Chillicothe, Ward 3 

Andrew Meinfelder (46, b. Saxony, $2500 RE, $200 PE, day laborer) & Wilhelmina aka Mina (41, b. Saxony, keeps house, illiterate) & 3 children, all b. OH & all attend school

Caroline (12) -- not at home in 1880




John (10) -- joiner in 1880




Mary (6)
-- at home in 1880

1880C, p. 55:  Ward 2, AM now listed as a plasterer

1870C, p. 572:  Chillicothe, Ward 3

Margaret Meinfelder (55, b. Colburg, $8000 RE, $150 PE, illiterate, keeping house)

Lewis (18, b. OH, apprendice wagonmaker -- laborer in 1880C)

Kaftie (23, b. PA, keeping house, her parents live in PA -- not in 1880C)

1880C, p. 90:  Ward 4:  two new children

Charles (5)




Mary (4)

Genealogy:
Accused 1:  

[John] Meinfelder

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


17

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

joiner

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Accused 1:  

Charlie Meinfelder

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


[17]

"boys"

Literate:

yes

Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

[laborer']

Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Winters

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


21

Literate:

yes

Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

tinner [prob. works for his father, George]

Town:


Second St., Chillicothe

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1877, Oct. 26




Green Twp., ROS

INQ

CT

TRACT

P

Class:   certain

Crime:   HOM: 2 adults

Rela:    NONDOM

Motive:  ROBBERY / poss MENTAL ILLNESS

Intox?:  [no]

Day of week:
F

Holiday?:
no

Time of day:
b/w 11pm & midnight
Days to death:  [0]


SUSPECT(s):
Perry Bowsher

VICTIM(s):
Ann McVay and Edmund S. McVay


Weapon:  “pistol” [revolver]

Circumstances:  Killed them as he robbed the house.  Pistol.  Double-murder of an aged couple by a youth who was robbing them and who had twice been confined in insane asylums.


Inquest:  


Indictment?  m-1


Term?:  


Court proceedings:  fG of M-1.  HANG.  (for killing Ann)  Executed (hanged) in Chillicothe, June 21, 1878.

Legal records:  

"Life and Trial of Perry Bowsher, convicted of the murder of Edwin S. and Ann McVay, who were brutally murdered at the Toll-House, on the Columbus Pike, five miles north of Chillicothe, on the night of Oct. 26, 1877."  (Chillicothe, O.:  Edward Kauffman, 1878).  [McDade 125:  Thomas M. McDade, privately owned]


Complete Record 39:  428-35.


Coroner's inquest.  [more testimony available]


Alice Dean [14, their granddaughter]:  wit. hid under the bed after the McVays were murdered.  After the house was set on fire she ran to the neighbors.  Williams Jackes and Cryder Wills came and put out the fire.  William Jakes fired his gun, thinking that that might scare off the people, not knowing the McVays were already dead.  He reloaded, and he and Alice ran to the tollhouse.

Newspaper:

Holmes County Farmer 11/1/1877:  account of the Ross Co. murder of the McVays.


HCF 6/27/1878:  mention of the hanging of Perry Bowsher.

Chillicothe newspapers:  unavailable at OHS for 1877.

Circleville Democrat & Watchman (OHS reel 24670), 11/2/1877 (3:4):  for some years, the McVays had been living at the 2nd toll gate on the Chillicothe & Columbus turnpike, near Hopetown, 6 mi. from Chillicothe & 3 mi. south of Pickaway County line.  They lived in a “humble” house with three small rooms, the first kept as a grocery with a small stock & the second the kitchen & the third between them the two bedrooms.  Alice Dean (14), their granddaughter, lived with them.  Alice Dean’s story:  a tall man forced entry through the kitchen window & went to the grocery to look for money, trying not to rouse the family.  Her grandfather awoke & went “to see what was the matter” & was shot dead through the heart.  Her grandmother heard the shot & went into the grocery and the burglar shot her in the head but aimed to low & hit her in the right cheek & came out under the left temple:  not fatal.  She cried “Save me, for God’s sake!  Save me!”  He “forced her into a chair near the stove” & shot her through the breast.  “Silence ensued.”  The couple had saved some money & it was known in the neighborhood that they distrusted banks & kept it on the premises in a rag behind a board in the grocery ($300), which the assailant didn’t find.
Chillicothe DAILY GAZETTE 1 January 1897 “Death Warrant of Perry Bowsher” (OHC MICROFILM ROLL 38726).  Bowsher murdered “old man McKey and his wife”, found Guilty.  Hanged on 6/31/1878.  

No new details.  But “Not infrequently, when a prisoner is brought into the police station for safe keeping, the order is given, ‘Put him in Bowsher’s cell.”  Culprits “regard the cell as haunted, and more than one drunkard, on the verge of delirium tremens, has been heard to cry out that Bowsher’s ghost was stalking about the chamber.”

Census:  


1830C - 1860C:  McVays in every one.


1870C, p. 553:  Chillicothe Ward 2



Edmund S. McVay (69, b. PA, retired grocer -- had $1000 RE & $300 PE in 1860C, but only $150 PE in 1870C) and Ann S. (66, b. Maryland or Delaware, keeps house).  Lived alone (in 1860C, Martha Dolby, 17, b. OH, lived with them -- they may never have had children, as they never had young children in their household in any of the census)


1870C, p. 574:  Adelphi, Colerain Twp.



Catharine Bowsher (77, b. PA, illiterat, no property, keeping house, mother & father b. PA)



Jesse (39, b. OH, day laborer, illiterate)



Allen (28, b. OH, farm laborer, can't write, $125 PE)



Perry (23, b. OH, illiterate, $300 RE, $100 PE)



Jackson (18, b. OH, farm laborer, can't write)



Lavina (14, b. OH, at home, can't write)

Genealogy:  

Accused 1:  

Perry Bowsher

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


30

Literate:

no

Marital Status:  
[s]

Children:

[n]

Occupation:

farm laborer
$300 RE, $100 PE in 1870C

Town:


Adelphi, Colerain Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Ann S. McVay

Ethnicity:

[Scots-Irish or Irish]

Race:


w

Gender:

f

Age:


73

Literate:

yes

Marital Status:

m. Edmund S.

Children:

no

Occupation:

keeps house -- housewife

Town:


Green Twp.

Birthplace:

Maryland or Delaware

Religion:




Organizations:



Victim 2:  

Edmund S. McVay

Ethnicity:

[Scots-Irish or Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


76

Literate:

yes

Marital Status:

m. Ann S.

Children:

no

Occupation:

retired grocer, $150 PE

Town:


Green Twp.

Birthplace:

PA

Religion:




Organizations:



1878




Bainbridge, ROSS COUNTY

P


DATE:  21 years before 1899

CHECK:  1870 census
Class:    probable
Crime:   HOM

Rela:      NONDOM

Motive:  REVENGE on INFORMANT in fraud case

Intox?:    no

Day of week:


Holiday?:
no

Time of day:
daytime

Days to death:  0


SUSPECT(s):
Allen O. Hewitt
VICTIM(s):
Samuel Penn

Weapon:  strychnine


Circumstances:  1899 deathbed confession of Benner to Dr. Penn’s murder.  


Inquest:  none


Indictment:  


Term:  


Court proceedings:  none

Legal records:  

Newspaper: 

Chillicothe DAILY GAZETTE  27 March 1899 (1: 5-6) “Solved”  (OHC MICROFILM ROLL 38730):  Allen O. Hewitt m. Samuel Penn.  1899 deathbed confession of Benner to Dr. Peen’s murder.  

Story:  over 20 yrs ago 2 attorneys, Samuel Penn & Allen O. Hewitt, lived in Bainbridge.  They had “attained more than a fair share of local prominence by reason of their ability.  Hewitt amassed a moderate competence, and bore the respect of the entire community until government officials proceeded to investigate his actions on a charge of fraud in obtaining a pension for a client.


Penn is said to have furnished the evidence which led to the investigation and subsequent prosecution, and Hewitt spent every dollar he possessed to free himself from the clutches of the law.”  “. . . once bosom friends, became the worst enemies.  Their friends dared not attempt to effect a reconciliation, so bitter was the existing hatred.”


SP was ill 21 years ago when AOH walked into Dr. Frank Kendrick’s office -- & AOH asked Dr. K to purchase some whiskey for him, “as he did not care to be seen entering a saloon.  The physician complied with the request, and upon his return saw that the wrapper on the bottle [of medicine] had been tampered with, but at the time he gave this matter no second thought.”  The first dose made SP “violently ill, but he speedily recovered, and a second dose was administered, which resulted in a sudden and spasmodic death.”  Country Recorder Lee Des Martin told the Gazette “I shall never forget the terrifying scream of Mrs. Penn as her husband died.”  LDM believes the mystery is now solved.


Dr. K took the bottle back to his office & analyzed it:  found strychnine.  He spoke with his brother-in-law, Mr. Benjamin Benner, and they “agreed to preserve strict silence until all parties concerned were dead.”  SP aged rapidly, became a broken man, & died in the National Soldiers’ Home in Dayton a fortnight ago.  BB then told the story of what had happened.

Census:  


1880C Ross:  Susan Penn  may be SP’s widow
	Allen O. HEWITT
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1816> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	64 

	 
	 
	Occupation
	Attorney At Law 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Allen O. HEWITT

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	--- 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	--- 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Bainbridge, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	325C 


	Susan PENN
	Household

	 
	 
	Female
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1835> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	45 

	 
	 
	Occupation
	Keeping House 

	 
	 
	Marital Status
	W <Widowed> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William HOLMES

	 
	 
	Relation
	Other 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Bainbridge, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	323C


Genealogy:  

Accused:  

Allen O. Hewitt

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


62
Literate:



Marital Status:  
m
Children:



Occupation:

attorney

Town:


Bainbridge

Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Victim:  

Samuel Penn


Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:

m

Children:



Occupation:

attorney

Town:


Bainbridge

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1878, May 19




Jefferson Twp., ROS

INQ


NOTE:  guessed that GT was an adult, rather than a 9 yr. old boy, given the seriousness of the assault.

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL / modern manslaughter

Rela:    NONDOM

Motive:  QUARREL / HONOR accusation of theft / PROPERTY
Intox?:  [no]

Day of week:
Sun

Holiday?:
no

Time of day:


Days to death:  7


SUSPECT(s):
George Thacker

VICTIM(s):
John Gambs


Weapon:  [phys]  GT hit JG, who was sickly, on the head and chest.  JG got steadily worse (he had been sickly a long time).  He died on May 26 of pneumonia.


Circumstances:  GT struck JG because JG accused GT's wife of stealing JG's meat, etc.  [location -- unknown]


Inquest:  Verdict:  "came to his death by Pneumonia which we believe may have been hastened by an assault inflicted by George Thacker."


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  
Legal records:  

Coroner's inquest.


John Darling:  "Mr. Thacker told me on Monday May 20th, 1878, that he struck Mr. Gambs for accusing his (Thacker's) wife of stealing his Gamb's ____ [meat &c.?]."

Newspaper:
Census:  


NOTE:  JG is probably the son of JG -- farm laborer, c. age 20, & German]


1880C, p. 285:  Jefferson Twp.



John Gambs (60, b. Haussen Summit [sp?], as were father & mother, farmer, no property) and Catherine (61, keeps house, b. Haussen Summit [sp?], as were father & mother)



Gertrude Gambs (18, b. OH)



Henry Woshon (20, b. OH, farm laborer, both parents b. OH) 


1870C, p. 755:  Liberty Twp. / also 1880C p. 296:  Liberty Twp.



Ambrose Thacker (38, b. VA, $100 RE, $500 PE, can't write, farm hand) & Susan F. (37, b. OH, illiterate, keeps house, parents b. OH) and 7 ch. age 1 to 20, all b. OH & attending school, including



George W. (1, b. OH, at home) -- also there in 1880C


1880 Census Ross
	George W. THACKER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1869> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	11 

	 
	 
	Occupation
	At Home 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Ambrose THACKER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Liberty, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	296A 


Genealogy:
Accused 1:  

George Thacker

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Gambs

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


[20]

Literate:

[yes]

Marital Status:

[s]

Children:

[n]

Occupation:

[farm laborer]

Town:


Jefferson Twp.

Birthplace:

[b. OH]

Religion:




Organizations:



1880, June 20




West Scioto Twp., ROS

P

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    WORK EMPLOYEE by EMPLOYEE
Motive:  HONOR / JEALOUSY

Intox?:  no

Day of week:
Sun

Holiday?:
no
Time of day:
4pm

Days to death:  0


SUSPECT(s):
George Thomas Thorner

VICTIM(s):
James Daniel Cotton


Weapon:  shotgun.  inst.


Circumstances:  at Adena, the farm of James T. Worthington.  Thorner, a field hand, resented Cotton's "standing and esteem in the eyes of" General James T. Worthington.  Thorner sold seed potatoes and a bedstead to Cotton, who had not paid yet.  Thorner made threats against his life before the shooting.  [Racial prejudice and jealousy & honor were issues.]


Inquest:  


Indictment?  m-1


Term?:  10/1880

Court proceedings:  1/1881t:  fG of M-2, but got a retrial when the jurors were threatened, one knocked down by a man who wanted a guilty verdict.  Version in Complete Record:  jury was confused, and at least one of the jurors was knocked down and physically threatened.  5/1882t:  new trial:  fNG of M-1.
Legal records:  

Complete Record 43:  488-95.

Criminal Appearance Docket 2: 11, 23.  File 853, Drawer 271.  Indigent:  attorney appointed.

Newspaper:

Scioto Gazette, 6/23/1880:  Under the section called "Our Colored People," it says "The Killing of James Cotton created quite an indignant sensation among his acquaintances.  He was very well thought of by those with whom he associated."


"Cold-Blooded Murder at Adena.  Dan. Cotton Deliberately Shot and Killed by Tom. Thorner.



For three years there has been an immunity to the people of Ross County from any sickening and soul curdling horrors in the taking of human life."  . . . [McVey's considered the last]  "Cotton was employed as confidential business agent of the General [James T. Worthington], buying and selling grain and stock for him, and acting as a body servant and coachman.  He is well known in this city."  Cotton was peaceable and quiet.  Thorner a field hand who is ugly when drunk.  Thorner resented Cotton's standing and esteem in the eyes of the General.  Thorner sold seed potatoes and a bedstead to Cotton, who had not paid yet.  Thorner made threats against his life, and one day he took a double-barrelled fowling piece on Sunday, 4pm, and loaded it.  Cotton was leaning against a barrel, examining a pistol.  "Then Thorner stepped to the door.



'Have you got that pistol for me?' he demanded.



'No,' was the answer, 'if I had one for you, I'd let you know it.'



Without another word, Throner stepped back, caught up the gun, and advanced to the door step, leveling it as he came.  Cotton glanced at him and cooly [sic] remarked that he wouldn't move.  The next instant the weapon rang, and he was tumbling over into the rubbish.  Throner again raised the piece, cocked it, but lowered it and turned back into the room . . . ."


Died.  Cotton -- In Scioto township, June 20th, James D. Cotton, aged 29 years."  Obituary section.

Chillicothe DAILY GAZETTE 5 Jan 1897 “Found Lifeless On The Floor” , death of Thorner  rumored a suicide (OHC MICROFILM ROLL 38726).  Summer 1881 in Adena, Thomas Thorner m. a black man.  Weapon:  gun.  fNG of murder.  Thorner dies over a decade later, rumored a suicide but ruled alcohol poisoning.  TT was a widower by the time of his death.

TT would have been 73 in May.  Employed for some time at Adena & worked recently for Mr. L. T. Neal.  A few years ago, his wife was struck and killed by the Norfolk & Western train at the Eastern Ave. crossing.  His damage suit agst the RR still pending.

Other Records:

Ohio Historical Society MSS 1145, Box 5, Folder 1
CHILLICOTHE
As Seen Through Doon Piatt's Green Goggles.
Historical-Handsome and Deserved Tribute to the Late Gen. James T. Worthington
"...Not only are the main walls thick and solid, but the partitions are of the same sort. A murder could be committed at one end without the inhabitants at the other being aware of the violence, let the victim shout ever so loud. Indeed such an event actually occurred once upon a time. Two servants, an Englishman and a negro, got into a quarrel. The negro drew a revolver, and the Englishman, seizing a double-barreled gun kept loaded for hawks, fired the two loads into the unfortunate African, killing him instantly. General Worthington, who was writing in the office at the other end of the building from the dreadful occurrence, heard nothing of the shrieks uttered by the wife of the dead man...
D.P.
Adena, Ohio, 14th August, '81."

[reference contributed by Kelly Connor, Research Assistant,
Ohio Historical Society, Facilities]

Census:  

GTT:  nothing

1880C, p. 353:  West Scioto Twp.



James D. Cotton (29, b. OH, black, body servant, parents b. VA) and Rachel (30, mulatto, illiterate, keeps house, parents b. OH)



Pleasant Harris (15, b. OH, mulatto, farm laborer, stepson of JDC, son of RC)



Elijah Austin (22, b. OH, farm laborer, black, both parents b. VA, lives with the Cottons)

Genealogy:

TT:  [note in 1897]:  the brother of Mrs. Samuel Wise, the well known dairyman.

Accused 1:  

George Thomas Thorner

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


56
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

farm laborer for James T. Worthington at Adena

Town:


ROS

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

James Daniel Cotton

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


b

Gender:

m

Age:


29

Literate:

yes

Marital Status:

m. Rachel

Children:

1 stepson, age 15

Occupation:

servant and coachman for James T. Worthington at Adena (JTW's farm)

Town:


West Scioto Twp.

Birthplace:

OH

Religion:




Organizations:



1881, April 2




Buckskin Twp, ROSS

P

CT
Class:    possible
Crime:   HOM

Rela:      NONDOM

Motive:  ROBBERY

Intox?:    

Day of week:
Sat
Holiday?:
no
Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
David Ross
VICTIM(s):
John Bahrenberger

Weapon:  axe

Circumstances:  David Ross murdered Bahrenberger, then put corpse in stable trying to make it look like a horse accident; in 1898 (“17 years later”) Davis deeds his share of a family farm to his daughter Mrs. Ida Newland, who then sues rival claimants for a 1/11th share of the land


Inquest:  


Indictment:  M-1


Term:  5/1881


Court proceedings:  fG, sentenced to Life

Legal records:  


Complete Record:  44:  226-9.  (Oct. term, 1881)

Criminal Appearance Docket 2: 30.  File 890, Drawer 272.


HOM ROBBERY:  David Ross m. John D. Bahrenburg.


fG of M-1.  Life in State Prison.

DR clubbed JDB to death "while Engaged in said attempt to perpetrate of robbery in and upon" JDB.

Newspaper: 

Chillicothe DAILY GAZETTE  18 January 1898 “Matters Little To David Ross”, on deeding share to daughter.  His daughter, Ida Newland, was suing his sister, Nancy Ross, for an eleventh-share of a 125 acre farm in Buckskin Twp., with rents & profits collected the past 6 years (about $350).  

Chillicothe DAILY GAZETTE  13 July 1898 “Other Murders”:  JB was “murdered for money, he being killed and thrown in a stable with four loose horses, to create an impression that he had been trampled to death.”

Chillicothe ADVERTISER  18 April 1890 p1 c1 “He Was Hit With An Ax” , listing Buckskin Tp killings in the hills between South Salem and Bainbridge:  a mention,

Census:  


1880 Census Ross:  DR double entered; no B’s
	David ROSS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1848> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	32 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	David ROSS

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Buckskin, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	8C 


	David ROSS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1848> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	32 

	 
	 
	Occupation
	Farm Hand 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Thos. L. MACKEY

	 
	 
	Relation
	Other 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	46A 


Genealogy:  

DR:  the son of a farmer who owned a 125 acre farm in Buckskin Twp.  Nancy Ross, DR’s sister, inherited the land when their father died (DR was already in prison at the time).  NR never, however, received the required deed from the county.  DR deeded his interest to his daughter, IN.  In 1898, DR’s wife was living in Huntington Twp., Ross County.

Accused:  

David Ross

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


33
Literate:



Marital Status:  
m

Children:

daughter Ida, married a Newland

Occupation:

farm hand working for JB on the day of murder

Town:




Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Victim:  

John Bahrenberger or Banderburge

Ethnicity:

Gerrman

Race:


w

Gender:

m


Age:


adult

Literate:



Marital Status:

s
bachelor

Children:



Occupation:

farmer

Town:


Buckskin Tp, Ross County

Birthplace:

Germany

Religion:



Organizations:



1882, Aug. 5




near Chillicothe, ROS

TRACT

P
CT
INQ

NOTE:  census not done yet

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    MARITAL RIVAL by HUSBAND

Motive:  JEALOUSY / ADULTERY

Intox?:   both:  were drinking together
Day of week:
Sat

Holiday?:
no

Time of day:
3pm
Days to death:  0

SUSPECT(s):
Daniel Giddings

VICTIM(s):
Benjamin Wiltshire


Weapon:  [hand]gun.  [revolver] Shot twice:  in right side of head (4” deep, 0.5” wide) & in breast (which penetrated his heart).  inst.

Circumstances:  McDade's description (McD 352):  "Wiltshire, an acquaintance of Giddings', had an affair with Giddings' wife.  Mrs. Giddings went off with Wiltshire for a few weeks, but finally returned to her husband.  Wiltshire tried to renew the liaison.  G & W met in a bar and after a couple of drinks, walked down the road, during which time W was shot. G was acquitted."



Near the Narrow Gauge Depot.  Two weeks ago, on night of July 20, as the Advertiser reported, BFW, a widower, eloped with DG’s wife to Washington Court House, taking all of Giddings’ furniture & leaving her 3 children behind.  The “intimacy” b/w them began sometime last winter, when Mrs. DG was attending BFW’s sick child.  DG “was much troubled by this state of affairs and didn’t know what to do.”  Visited the police station several times:  said he wanted a divorce & asked them to gather evidence for him.  And at other times said “he would be of a forgiving disposition and say he still loved his wife, and would take her back, and even deed all his property to her if she would only return; thena gain he would be revengeful and threaten to shoot Wiltshire if he would ever see him again.  He finally applied for a divorce.”



In meantime, Mrs. DG & BFW were living on a farm near Washington Court House, she working as a domestic and he as a harvest hand.  “They got along well together, until last Tuesday, when the keen edge of their affections began to wear, and their real situation began to dawn upon them.”  Sheriff Cook of Fayette County then notified Mrs. DG of her husband’s petition for divorce and gave her a letter from him [TEXT PRINTED IN THE ARTICLE].  

Waller P.O., Ross County:  “Mrs. Mary Giddings, my poor disgraced and ruined wife; no longer dear to me, but, alas, an object of pity, whose present condition and future prospects is enough to make angels weep.  Tears come to my eyes as I attempt to write.  Mary do you realize your dreadful condition and the fearful path you are paving for yourself.  Your paramour, the miserable imp of Satan in human form, that has always claimed to be such a friend to me—what is he?  What is his record?  It is only a question of time ‘till he will cast you from him and spurn and desert you forever.  Don’t you realize that fact?  Don’t you know he will never have confidence in a woman that has acted as you have? . . .  You poor ignorant child, the Lord only knows how I have suffered at heart for you, and how I have tried to save you.  . . .  I would like to hear from you if you choose to send a line to me by the Constable that gives you the summons.”

MG was “much moved” by the letter “and resolved to go back and see her children.”  But she left the letter where BFW found it.  “after reading it he stormed around at a fearful rate, and curses for Giddings were unstinted.”  When she said she wanted to go back to Chillicothe to see her children, “he swore that she shouldn’t go, saying that he had left his child and she could leave hers.”  But she left him on Wednesday, “never to return.  She resolved to go back to her husband and children, if they would take her, if not, she had provided herself with poison.”



DG greeted her when she arrived, told her he forgave her, and they agreed “to live together and forget the past.”  They decided to sell out & move where “they would not be known, and once more establish a happy home.”  But DG wanted revenge & he loitered around the Narrow Gauge depot on Saturday afternoon, waiting to see if BFW arrived from Washington Court House.  He arrived on the 1pm train, somewhat drunk.  BFW walked from depot up Paint St. to Andy Adler’s saloon & entered.  DG came in 5 minutes later “and greeted him in athe most friendly manner, and ‘set up’ the drinks.”  From there they went down Hydraulic St. and stopped at strubel’s saloon on Mulberry St.  They took another drink & BFW got sick “and threw up some of his load.”



“Entrapped”:  From Strubel’s saloon to Paint Creek bridge they cut across a corn field.  About in the center of the field, 200 yards from the bridge, BFW sat down on a log.  DG stood a short ways a way, and within a few moments opened fire, then ran away.  Thomas McD. Pickens, who was plowing in the corn field, saw the men pass & heard the shots.  Ran & found BFW dead.  Found with a return ticket to Washington Court House:  had only planned a short stay.  DG returned home, told his wife he was on his way to Cincinnati to make a trade, and hasn’t been seen since.

Inquest:  8/7/1882 on Benjamin F. Wiltshire, G. W. Denig, coroner.  Verdict:  shot by Daniel Giddings.

Indictment?  M-1

Term?:  10/1882
Court proceedings:  Aug 1882 Giddings arraigned; Dec 4   1882  trial ; 3/1883 Giddings fNG.  Discharged.  
Legal records:  

Criminal Record 1: 82-7.


Criminal Appearance Docket 2: 91.  File 1007, Drawer 279.
Inquest, 8/7/1882 on Benjamin F. Wiltshire, G. W. Denig, coroner.  Verdict:  shot by Daniel Giddings.  TESTIMONY:  photograph later.

Newspaper:
Chillicothe ADVERTISER  11 Aug 1882 “Murder”:  full testimony from inquest.  Take notes later.
18 Aug 1882 “Bound Over” ; 3 Nov 1882  “The Giddings Murder Case”; 8 Dec 1882 “Is He Guilty?” ; 15 Dec 1882 “A Terrible Lesson” ; 28 Dec 1882 “A Mere Oversight”, criticism of HILLSBORO GAZETTE’s coverage of trial  (OHC MICROFILM ROLL 25610).   Take notes later.
Daniel Giddings m. Benjamin F. Wiltshire with a gun. Widower Wiltshire had seduced Giddings’s younger wife (age 28) while she tended his sick child, so they had eloped together, but later she returned to her husband. Wiltshire returned to Ross County making threats, but was drinking with Giddings – when Wiltshire is shot twice fatally by unknown person, suspicion automatic that he was killed by Giddings.  Assumed that jealousy was the motive.

Other Sources:


"Trial of Daniel Giddings for shooting Benjamin Wiltshire, August 5, 1882 near Chillicothe, Ohio.  The complete report by the official stenographer, N. F. Dean.  (Hillsboro, Ohio, 1885.)  McDade 352:  DLC (Lib. of Congress), MH-L (Harvard Law Library), MoU-L (U. of Mo. Law Library), NHi (New York Hist. Soc.), NNB (Association of the Bar).

Census:  


1880 Census Ross
	Daniel GIDDINGS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1843> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	37 

	 
	 
	Occupation
	Farming 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Daniel GIDDINGS

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	CT 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Scioto, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	340B 


	Benjamin F. WILTSHIRE
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1846> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	34 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	W <Widowed> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	William WILTSHIRE

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Scioto, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	340A


Genealogy:
Scott Findlay, brother-in-law of victim, lived at house of James Patton about 2 miles south of Chillicothe on the Portsmouth Pike.

Accused 1:  

Daniel Giddings

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m



70”
Age:


39
“middle aged”
Literate:




Marital Status:  
m. to 28 year-old woman
Children:




Occupation:

farmer

well-to-do
Town:


Massieville
Birthplace:

OH
Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Benjamin Wiltshire

Ethnicity:

[nb Prot]

Race:


w

Gender:

m

Age:


36
Literate:




Marital Status:

widower, eloped with Mrs. Giddings
Children:

at least one
Occupation:

day laborer
Town:


Massieville
Birthplace:

OH
Religion:




Organizations:

a road supervisor in District No. 4 in Ross County
1883, Mar. 17




Buckskin Twp, ROSS COUNTY

P

CT
INQ
Class:  certain:  2 adults

Crime: HOM MANSL  

Rela:   NONDOM

Motive:  PROPERTY QUARREL – accused victims of theft

Intox?:    

Day of week:
Sat
Holiday?:
St. Patrick’s Day
Time of day:
night
Days to death:  0, 7 

SUSPECT(s):
William Keyes
VICTIM(s):
John Alexander Taylor and Hiram Stansberry [aka Stan or Stanley] Taylor
Weapon:  gun (possibly a revolver borrowed from Marshall Dave Harris).  Hiram died swiftly.  JT died on Sunday morning, 3/25.  JT:  shot in the left breast, near heart.
Circumstances: William Keys accused John and Hiram Taylor of stealing his lap robe at a social event that same evening, during argument he shoots them down in front of their house.

Inquest:  3/18/1883 on ST in Buckskin Twp. by Robet Matthews, j.p.  Verdict:  Stanley Taylor (and John Taylor) were shot by WK when WK “called” ST “out and accused him of stealing his buggy.”  

Indictment:  M-2

Term:  4/1883
Court proceedings: March 1883 Keys out on bail;  April 1883 trial (the only one that year requiring the Prosecuting Attorney to hire an Assistant Prosecutor) , June 1884 fG of manslaughter.  March 1885 Ohio Supreme Court orders new trial, Keys released on bail;  2d trial acquitted.  1/1888t:  dismissed.
NOTE:  WK had been arrested for embezzlement and bound to appear, but the last grand jury found no bill against him.

NOTE:  HT & JT had been in several scrapes and were under indictment for an assault with intent to kill on Nelson Murphy

Legal records:  


Criminal Record 1: 171-264; 2: 39-49.


Criminal Appearance Docket 2: 105-6, 145, 207, 230. File 1036, Drawer 322.
Inquest 3/18/1883 in Buckskin Twp. by Robet Matthews, j.p.  Verdict:  Stanley Taylor (and John Taylor) were shot by WK when WK “called” ST “out and accused him of stealing his buggy.”  TESTIMONY:  do later.
Newspaper: 
Chillicothe ADVERTISER 23 March 1883 “A Dual Tragedy”:  (3: 2-3):  


The Taylors lives 3 miles south of Greenfield, 1.5 miles from the Highland County line.  No village, but the neighborhood is known as Frogtown.  The only witness:  Jasper Moore, who was spending the night with the Taylor boys.  They had been Greenfield in the evening & had returned to the Taylors and were in bed a half hour or so when they heard someone outside hallowing Stan’s name.  JM refused to tell the reporter any more, however, since the prosecutor had asked him not to.

ST got up & went out & talked to WK for a few minutes.  Words passed, but could not be understood by others.  ST returned to the home & called JM & JT to go with him to WK’s buggy.  Said “Boys, Bill Keys says that we stole his lap robe in Greenfield tonight, I told him we did not, and I have brought you fellows out to prove it.”  Went out & denied the theft.  WK accused them again and HS staid “I fyou say we stole your robe you are a d-d liar!”  WK moved his hand toward his pocket & ST said “Pull your d-d pop; we are not afraid of you; you would shoot no one.”  WK pulled the revolver & shot ST.  His horse jumped & he turned around in his seat & shot JT while his horse was running down the road toward home.


WK claims self-defense:  claims they came after him with a knife.  Says he was reasonable:  said “Boys, I was saying to Stan. Before you came out that you had played a good joke on me, but I feel the need of a robe in riding out so cool a night as this,’ and then I laughed about it.”  Said that HT became abusive, called him “a G- d- s- of a b-“
 & pulled a knife.

Neighborhood opinion divided:  some believe it was self-defense, others murder.
30 March 1883 “John Taylor Dies!”:  nothing new
 6 April 1883 “Keys Murder Trial” (3: 4-5):  do later
13 April 1883 “Keys, The Murderer” ; 20 June 1884 “Keys Murder Trial”; 27 June 1884 “Keys Murder Trial” ; 4 July 1884 “The Keyes Trial” ; 11  July 1884 “End of the Keyes Case” new trial denied ; 25 July 1884 “The Criminal Record – Prosecuting Attorney’s Report” (OHC MICROFILM ROLL 25610) 26 March 1885 “Keyes Gets A New Trial” (OHC MICROFILM ROLL 25611) 
Chillicothe DAILY GAZETTE  13 July 1898 “Other Murders”:  John & Stanley Taylor shot by WK, “who had been accused of theft by the Taylors.  Keys went to their home and shot them down in front of their house.”  fG at first trial of manslaughter, but was finally acquitted & now lives near Hillsboro.

Chillicothe ADVERTISER  18 April 1890 p1 c1 “He Was Hit With An Ax”, on previous Buckskin Tp murders in the hills between South Salem and Bainbridge
Census:  


1880 C Ross:  no HS or ST

	
	W. H. KEYS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1839> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	41 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	W. H. KEYS

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Paint, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	307D 


Genealogy:  


Mrs. J.  T. Taylor:  the boys’ mother.  Their father died 5 years ago.

James Taylor, Sr.:  the boys’ uncle, who swore out the complaint

Accused:  

William Keys
or Keyes

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

“a large man”
Age:


43
Literate:



Marital Status:  
m
Children:

no children
Occupation:

farmer – lives on the Henry Miller farm in Paint Twp.
Town:


1883 Buckskin Tp; in 1898 “now living near Hillsboro”

Birthplace:



Religion:



Organizations:

member of the jury that acquitted Daniel Giddings
Victim 1:  

Hiram Stansberry or Stanley Taylor

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


28
Literate:



Marital Status:



Children:



Occupation:

farm laborer:  lived on their mother’s farm
Town:


Buckskin Twp.
Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim 2:  

John Taylor

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


26

Literate:



Marital Status:



Children:



Occupation:

farm laborer:  lived on their mother’s farm

Town:


Buckskin Twp.

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1883, July 7



Yankeetown, ROSS COUNTY

P

Class:    do not count or uncertain
Crime:   poss HOM / poss CAS INTOX & EXPOSURE

Rela:      SPOUSE WIFE by HUSBAND

Motive:  ABUSE

Intox?:    yes, both
Day of week:
Sat
Holiday?:


Time of day:  morning of that day
Days to death:  [0]

SUSPECT(s):
John Grant
VICTIM(s):
Catherine Grant

Weapon:  [phys]

Circumstances:  When Catherine Grant dies, her husband John is arrested on suspicion of causing her death through abuse. The coroner, however, determines she died of the effects of exposure and intoxication – newspaper comments on the “three murders committed in the last year.”  [Home of victim & accused]
Inquest:  Coroner Bonner:  verdict:  “by exposure caused by intemperance and neglect and for want of sufficient nourshment.”  An accident.


Indictment:  no


Term:  


Court proceedings:  arrested at the scene
Legal records:  

Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER 13 July 1883 “Whiskey And Exposure”:  (3: 3-4)

Yankeetown, near Chillicothe:  reports that JG had beaten his wife and that she had died from the beating.  Found dead in a bed in a house on Watt St. circa 6pm.  Much excitement, neighbors believed there had been “foul play.”  Found JG seated in the room with the corpse of his wife in their small house.

The body was found “with the hands and feete tied and the jaws set with a handkerchief about the head.  it was ascertained that this had been done by Mr. Grant and a lady named Mary O’Hare who lives near by.  She had been requested by Grant to come to the house, and together they had arranged the body.”  Coroner & Dr. Hanley could not find broken bones or serious injuries – only a few old bruises on her lower extremities.  Cold & stiff – had died early that day.  “It is among one of the many remarkable features of the case that the husband did not sooner notify the neighbors.”


Neighbors said they were both hard drinkers and that they had been drunk the past 2 weeks.  JG came to Chillicothe 2 years before & worked as a section hand on one of the railroads passing through town – has worked on all the roads, the last one being the Narrow Gauge.  “when he got his money on last pay day he stared in on a drunk in which he was joined by his wife.”  Had no cooked food – mystery what they ate.  “Until the death of Mrs. Grant occurred no one accused the husband of brutality or of living otherwise than amicably withhis wife.”  Onlyh quarrel occurred a few days ago, “when she wanted to get out of the house, to go after some whiskey, and he obstructed the door way and would not permit her to pass out.  She threw a small basket at him and struck him.”  Her bruises occurred when she fell into the cellar during the last spree.  

Census:  


1880C:  no good match, as would be expected from their arrival after 1880
Genealogy:  
Accused:  

John Grant

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  
m to Catherine 

Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Catherine Grant

Ethnicity:

[Scots]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:



Marital Status:

m to John

Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



1885, July 14



Bainbridge, Paint Twp, ROSS COUNTY

P

CT
Class:     certain

Crime:   HOM

Rela:      RELATIVE FATHER-IN-LAW by SON-IN-LAW

Motive:  QUARREL in family, alleged sexual abuse of daughter by F-I-L
Intox?:    

Day of week:
T
Holiday?:
no
Time of day:


Days to death:  0

SUSPECT(s):
Elijah Nevin and Joseph Nevin
VICTIM(s):
John Stout
Weapon:  gun.  [revolver]  Shot 5 times by JN.  1 bullet through right lung, 1 through back (1.5” to right of spine between 6th & 7th ribs).  Two mortal wounds.  Died instantly.
Circumstances:  John Stout is fighting with his son-in-law Joseph Nevins, fatally shot by Joseph’s brother Elijah 5 times (perhaps in self-defense – later speculation that Joseph really shooter and Elijah taking the blame for him.) Trial allegations of Stout commiting incest with his daughter, and it’s definite that Elijah Nevins had Stout arrested before this for whipping a friend named Chambliss. 

After Joe Nevins is acquitted by a Washington C.H. jury, still much local ill feeling towards him – received a supposed vigilante warning note which he dismisses as the work of hostile witnesses John Mumaugh, Jake Holley, Al Goldsberry, and others. In light of this, see June 1889 assault by Joe on another hostile witness.


Inquest:  

Indictment:  m-1 and for “inciting, aiding, abetting, and procuring” his brother, ___ Nevin, to commit murder.

Term:  10/1885
Court proceedings: Feb 1886 bound over to next term.  EN:  4/1886t:  fG Murder in 2nd Degree, sentenced Life.  5/1887t:  fG M-2.  LIFE  .JN:  2/1888t 2nd trial change of venue to Washington C.H.,  Fayette County.  4/1888t Joseph acquitted in 2d trial ; Elijah  pardoned in 1890.
Legal records:  


Criminal Record 1: 370-510, 2: 1-9, 96-102 (EN); 2: 163-5, 195-211 (JN).


Criminal Appearance Docket 2: 



JN:  179, 219. 263.  File 1283, Drawer 322.


EN:  188, 206, 208, 230, 241, 246.  File 1361, Drawer 317.
Coroner’s inquest filed 7/20/1885
Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER 17 July 1885 “Riddled With Bullets” ; 19 Feb 1886 “J.H. Bennett Assigns”  ; 7 May 1886 “For Stout’s Murder” ; 14 May 1886 “Lige Nevin’s Defense” ; 21 May 1886 “Joe Nevin’s Version” ; 28 May 1886 “In The Second Degree”; 4 June 1886 “The Thirteen Reasons”; 18 June 1886 “For His Natural Life” ; 10 Feb 1888 page 1 col 1  “A Changed Venue” ; 13 April 1888 p1 c3 “Joe Nevin Acquitted” ; 11 [sic – my notes MUST BE WRONG] April 1888 p8 c1 “A Vigilance Committee”, Joe Nevins telling WASHIINGTON C.H. CYCLONE of supposed mobbing threats against him;  (OHC MICROFILM ROLL 25611)

Chillicothe ADVERTISER 7 June 1889 p1 c3 “Joe Nevin Again”:  “about as tough a citizen as Paint township ever produced”:  last Sat. J visitied Bainbridge & got drunk.  He met William H. Nixon, who had testified at the murder as a state witness.  N assauled Nixon, but “citizens interfered before any damage was done.”  Arrested for assault & intoxication:  $15 fine.
Chillicothe ADVERTISER  20 Jan 1893 p8 c3 “Another Plea”, movement to reduce Elijah Nevin’s crime to Manslaughter and thus end his life sentence  (OHC MICROFILM ROLL 25613) 
Chillicothe DAILY GAZETTE  13 July 1898 “Other Murders”:  “a family quarrel.”

Chillicothe ADVERTISER  18 April 1890 p1 c1 “He Was Hit With An Ax” , on previous sensational crimes in the hills between South Salem and Bainbridge
Census:  

	
	Elija NEVIN
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1850> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	30 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Joseph NEVIN

	 
	 
	Relation
	Brother 

	 
	 
	Father's Birthplace
	PA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Paint, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	315D  


	Joseph NEVIN
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1852> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	28 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Joseph NEVIN

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	PA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Paint, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	315D 


	John STOUT
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1826> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	54 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	John STOUT

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	PA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	--- 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Paint, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	316B 


Genealogy:  

Accused:  

Joseph Nevin
or Nevins

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


33
Literate:



Marital Status:  
m to Stout’s daughter

Children:



Occupation:

farmer / Xenia powder millworker briefly
Town:


after acquittal went to Xenia to work in a powder mill, but returned to Buckskin Tp where he faced much resentment


Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Accused:  

Elijah Nevin

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


35
Literate:



Marital Status:  
s
Children:



Occupation:

farmer
Town:


Paint Twp.
Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Victim:  

John W. Stout


Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


59

Literate:



Marital Status:

m
Children:

at least one daughter

Occupation:

farmer
Town:


Paint Twp.
Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



1885, Nov. 7


Bourneville, Twin Twp., ROSS COUNTY

P

CT
NOTE:  Is this Herschell Johnson the same man marginally involved in the later Bitzer infanticide case as a companion and therefore possible accessory to Bitzer?
Class:    certain
Crime:   HOM

Rela:      TAVERN CUSTOMER by CUSTOMER
Motive:  QUARREL assailant resisted being thrown out
Intox?:    prob. both
Day of week:
Sat
Holiday?:
no
Time of day:
6:30pm
Days to death:  44

SUSPECT(s):
Herschell Johnson [aided and abetted by James Cheney, Jr., and Joseph Acton]
VICTIM(s):
John Schoenholtz
Weapon:  revolver.  Shot between right hip & abdomen “and penetrated the rectum.”  Died 12/21/1885.  
Circumstances: During a brawl in a Bourneville saloon, Herschell Johnson (who was apparently resisting being thrown out) shot John Shoenholtz, while allegedly James Chaney Jr. urged “Shoot! Shoot!”, so Chaney and Joseph Acton sought as accessories. (That Shoenholtz’s eventual death was linked to a break-in attempt on Chaney’s house suggests he even more than Johnson may have been viewed as responsible.)


Inquest:  


Indictment:  M-2

Term:  1/1886

Court proceedings:  12/1887t:  fG mansl.  Motion to set aside verdict denied.  4 yrs.
Legal records:  


Criminal Record 2: 188-94.  File 1311
Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER 13 Nov 1885 (3:3)  “A Probable Murder”:  at Pete Mallow’s saloon – four shots fired in quick succession by HJ & Henry Schoenholtz (the victim’s father).  HJ was shot through the hat & JS was shot in the abdomen.  Also, a boy named Kinney Davis “who was attracted by the excitement, had a ball put through the fleshy part of his arm.”  


JS, a constable of Twin Township & a son of HS “is said to be a good natured farmer, and full of life but inclined to drink.”  HJ “a comparative stranger.”  Came to town more than a year ago and “his presence in the town has been anything but pleasant to its better citizens.”  Opened a “low dive in Plyley’s property, which has been a standing disgrace to the neighborhood ever since.”


The trouble began, according to HS, shortly after HJ came into the place.  In HS’s words (quoted)  “Johnson wanted to act the bully . . . and intimidate every body; but my son would not knuckle to him or any body else of that disposition, and was willing to show Johnson, in a fair fight, which was the best man of the two.  The trouble did not begin at the election, as reported, but long before.


HJ had spent most of the day in Chillicothe, as he has most of his days lately, and was “pretty well” drunk by the time he returned to Bourneville.  George Roads, a witness, said that he & JS were sitting near the stove talking when HJ (accompanied by George Curry and Jim Cheney) “John Schoenholtz, are you mad at me?”  HJ repeated it two or three times before JS said “No, I am mad at nobody.”  HJ said “Yes you are” & walked over to them & said “John, you never get the drop on me.”  “I don’t want the drop on you. . . .  I wouldn’t take the drop on anybody.”  JS got up from his seat & HJ may have pushed him.  JS put his hand on his revolver & HJ had his hand in his pistol pocket.  Bartley, the bartender, interfered and told HJ to leave, saying his didn’t want any “fuss.”  HJ paid “no attention” so B “clinched him” and had him halfway out the door when HJ broke loose and the shooting commenced.

Testimony of other unidentified witnesses:  say that HJ went into the saloon to make “trouble.”  Say that Joseph Acton gave HJ the revolver “and urged him to use it.”  Also charged that Cheney interfered with the bartender when he tried to throw HJ out, & that when HJ’s hands were free Cheney said “Now, let him have it.”

Bartley’s story:  says that Curry & Cheney jerked his hands loose from HJ and one of them said “Now, go in on it; they are no relation!”  Didn’t see who fired first.

CA 20 Nov 1885 “Acton and Chaney Bound Over”
CA 25 Dec 1885 “Death of Schoenholtz”, break-in attempt on Chaney home (OHC MICROFILM ROLL 25611)

Census:  


1880C Ross:  several JC’s, one fits well
	John SCHOENHOLTZ
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1858> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	22 

	 
	 
	Occupation
	Farm Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Henry SCHOENHOLTZ

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	BADEN 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Twin, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	385A 


	Jas. CHANEY
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1859> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	21 

	 
	 
	Occupation
	Works In Grist Mill 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Jas. CHANEY

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Twin, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	388D 


	Joseph ACTON
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1864> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	16 

	 
	 
	Occupation
	Farm Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Jacob L. ACTON

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Bourneville, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	381B 


Genealogy:  

Accused:  

Hershell Johnson



Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:


Bourneville

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Accused:  

James Chaney Jr.

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


[26]
Literate:



Marital Status:  
m
Children:



Occupation:

[grist mill worker]
Town:


Bourneville, Twin Twp.
Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Accused:  

Joseph Acton

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


21

Literate:



Marital Status:  
s
Children:



Occupation:

farm laborer
Town:


Bourneville

Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Victim:  

John Shoenholtz

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m


Age:


27
Literate:



Marital Status:

[s]
Children:



Occupation:

[farm laborer]
Town:


Twin Twp.
Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



1886, Aug. 15




ROSS
CT

NOTE:  see 1896 infanticide investigation against his wife

Class of death:   uncertain
Class of crime:   HOM
Relationship:    RELATIVE
Motive:  
UNK
Intoxication?:  

Day of week:
Sun
Holiday?:
no
Time of day:


Days until death:  0

SUSPECT(s):
Hiram Van Gundy
VICTIM(s):
James J. Van Gundy

Cause of death:  strangled.  Died instantly.

Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  bill not found for M-1

Term of court:  


Court proceedings:  arrested 12/13/1895, charged with murder.  Jailed without bail for the Grand Jury.
Legal records:  

Criminal Appearance Docket 3: 8.  File 1798, Drawer 371.

FILE:  Witnesses:  Margaret Kellough, Eliza Cinderella Kellough, Huldah Robinson, John Penrod, William Hall, Julia Van Gundy, Shephard Van Gundy, James Robinson, and Nancy Robinson.

Newspapers:

No Ross County paper available for Nov. 1895
Other sources:  
Census:  

1880C:  unlikely for HVG, because Harmen was still single in 1880; no James VG
	Harmen VAN GUNDY
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1856> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	24 

	 
	 
	Occupation
	Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Jacob VAN GUNDY

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Huntington, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	256D 


Genealogy:  

Suspect:  

Hiram Van Gundy
Ethnicity:

[Dutch]
Race:


w
Gender:

m
Age:


adult
Phys char:



Literate:



Marital Status:  
m. Julia Alice
Children:

7 children, 2 survive
Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  

James J. Van Gundy
Ethnicity:

[Dutch]
Race:


w
Gender:

m
Age:


[adult]
Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


1889, Dec. 20





Chillicothe, ROSS
P

CT
Class:     certain 

Crime:   HOM 

Rela:      NONDOM

Motive:  possible REVENGE / self-defense

Intox?:    

Day of week:
F
Holiday?:
no
Time of day:
1pm
Days to death:  [0]

SUSPECT(s):
Lewis Hill
VICTIM(s):
William James Branson
Weapon:  old army musket loaded with No. 4 shot.  Hit with 89 shot in the side:  “his lungs, heart and liver were torn to pieces.”
Circumstances:  Lewis Hill shot James Branson – see newspaper article below on Hill’s claim Branson had tried to lynch him some years earlier.


Inquest:  


Indictment:  M-2


Term:  1/1890t
Court proceedings:  Feb 1890 Hill tried for Murder in the 2nd Degree, fG; March 1890. Motion for new trial.  Granted.  April 1891 introduces allegations of earlier attack.  1/1891t:  pG to mansl.  10 yrs. & c.
Legal records:  


Criminal Record 2: 250-5


Criminal Appearance Docket 2: 308. File 1521, Drawer 337.

Newspaper: 

Chillicothe Advertiser, 12/27/1889 (1:2):  says “bad feeling” b/w LH (65) & JB (45) had existed for years.  JB “had been somewhat of a bully in days gone by, and he was not slow with his mouth.  Hill is old and “queer” and . . . had been imposed upon and abused by Branson for years past, Branson delighting to show his superior strength over this old man whenever in a crowd, and had knocked him down on more than one occasion.  The last time was about a month ago, when Hill determined that he would permit such treatment no longer.”

About 1pm Friday both men were together on Paint St. near 7th “after returning from Sulzer’s grocery with packages.  There was no blows (sic) struck at the time, but Hill was overheard to say “’I’ll go get my gun and shoot you d--- possum!’  And get his gun he did.”  Each went home, H on 7th & B on Mechanic St.  H got down an old army musket & loaded it with shot & “deliberately took a position” further up 7th St. near the rear of Charley Mosher’s lot and waited for B to pass on his way to work.  B was warned by friends that H was waiting for him & was told to take another route to work, but B “paid no attention to his danger and picking up a brick bat continued on his way walking up the middle of the street.”  Neither said a word.  When they were 20’ apart, some witnesses said B threw his brick bat & was picking up another when H fired; other witnesses said H fired & B threw his brick bat.  The evidence shows, however, that B’s brick bat had landed near H’s position & that B was stooping to pick up a boulder when he was shot (from the nature of the wound & the shot in the fence behind him).  H walked up the street “wildly exclaiming that he had killed the d—d possum, and after he had killed a few more he would be ready to die himself.”  But he turned himself in to attorney Goldsberry at G’s office.
Chillicothe ADVERTISER  28 Feb 1890 p1 c4 “Hill Murder Trial”:  mentions that the trial is attracting “little attention.”

7 March 1890 p8 c1 “Crimes And Criminals”:  noted his conviction.

28 March 1890 p1 c1 “Judge And Prosecutor”, appeal turns into wrangle between Judge Evans and Prosecutor M.E. Evans over deal for manslaughter plea, Prosecutor resigns.

Chillicothe ADVERTISER 24 April 1891 p1 c3 “A Convict’s Story”:   alleging Branson tried lynching Hill:  James Branson and others, including Charles Hill, assaulted Lewis Hill on 18 July 1885 in Ross Co.  They tried to hang him.  That charge was made by Lewis Hill as part of his effort to get his life sentence for the killing of Branson ended or altered in 1891.  Lewis Hill produces a notarized statement from (apparently unrelated) Charles A. Hill, Convict 21452, that on July 1885 Branson led Charles Hill and several others (named in statement and news story) in lynching Lewis Hill in his shack, but that Charles Hill then cut Lewis Hill down before death – no contemporary notice of the assault.

CH:  during the year he lived in Ross County, he lived 2.5 miles east of Chillicothe, chopping cottonwood timber for Ingham, Mills & co.  Formed acquaintance with LH.  CJ was in Chillicothe on 7/18 to buy groceries when when he saw James Branson, a colored man of Chillicothe, who was drunk.  JB said he intended to hang LH that night.  CH told his neighbors of the threat & that evening, as they watched, they saw JB & 3 others go toward LH’s shanty.  The neighbors, Chase Richler, James Poe, Jr., and another whose name he can’t remember, who was employed by George Head, informed CH of what was going on & then ran over to LH’s shanty & heard the noise.  CH grabbed LH’s axe & ran to the noise.  Found LH hanging 12” to 18” off the ground from a leather line around his neck, fastened to a leaning maple.  They cut him down & revived him.
Census:  


1880C Ross:  possible match for LH, although not “aged”
	Louis HILL
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1845> 

	 
	 
	Birthplace
	TN 

	 
	 
	Age
	35 

	 
	 
	Occupation
	Common Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Louis HILL

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	? 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	? 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	44B


	Jas. BRANSON
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1844> 

	 
	 
	Birthplace
	NC 

	 
	 
	Age
	36 

	 
	 
	Occupation
	Carpenter 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Jas. BRANSON

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	NC 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	NC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	73D


Genealogy:  

Accused:  

Lewis Hill

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


65

“aged”

Literate:



Marital Status:  
m
Children:



Occupation:

[laborer]
Town:


Chillicothe
Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

James Branson


Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m


Age:


45
Literate:



Marital Status:

m
Children:

2 children
Occupation:

carpenter
Town:


Chillicothe
Birthplace:

NC
Religion:



Organizations:

veteran of Co. O, 5th U.S. Colored Troops & member of W. L. Wright

post, G.A.R.  Funeral service by GAR & buried in Soldiers’ Circle in Greenlawn cemetery.
1890, March 7




Chillicothe, ROSS COUNTY

P

Class:     certain
Crime:   HOM

Rela:      WORK EMPLOYEE by EMPLOYEE

Motive:  GRUDGE / QUARREL in workplace over alleged failure of McD to help G load telegraph poles
Intox?:    no
Day of week:
F

Holiday?:


Time of day:
2pm
Days to death:  0

SUSPECT(s):
Thomas Gibbons
VICTIM(s):
Wesley McDaniels

Weapon:  hit on head with a tool.  Skull fracture.  d. 8 hrs
Circumstances:  Telegraph linemen Gibbons and McDaniels got into a fight one Friday night, Gibbons hitting McDaniels on head with a tool – no problems then, but 8 hours later McDaniels died. (McDaniels had had his skull fractured once before.)


Inquest:  


Indictment:  bnf

Term:  4/1890


Court proceedings:  April 1890 grand jury “ignores” Gibbons

Legal records:  

Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER  14 March 1890 p1 c6 “A Fatal Quarrel”:  2pm on day of murder, WMcD & TG “happened in at the telegraphy supply house back of the Union Depot.”  TG works for Western Union & McD for B & O S-W lines under Ed. C. Hibner.  “a feeling has existed between the men for some time, but never reached a disturbing point” until G on Friday afternoon “reminded” McD “of an unfilled promise to help load telegraph poles.  McD gave G “the lie,” and G called McD “a d-d son of a b-.”  G says McD “made at him with a ‘follower,’ a large flat piece of iron nearly a foot long and a half a foot wide.”  G picked up a hatchet to defend himself when McD “desisted, but refused to go outside and have it out in an open fight.”


After G withdrew, McD “returned to work at his tool chest in a corner opposite from the door,” when McD returned with the follower in his hand “and was about to make for him again, when, in a moment of passion,” G picked up a heavy chisel 18” long & 3 lbs. * struck McD “in the head with the flat side of the tool and knocked him down.  The blow was a stunning one, but did not appear at the time to be serious.”  McD got up immediately & walked to the depot platform, where he was soon joined by G, “when hot words again passed.”  Officere Dean stepped b/w them & kept them from coming to blows.


McD sat down in the waiting room, looked pale, Dr. Scearce called.  Taken to his home on Second St., where he died 10pm.  

McD:  a lineman & brakeman for many years, “a little below the average in size physically, and mentally had been regarded a little queer’ ever since his skull was fractured 8 yrs. ago when he was knocked from a train by a bridge & his skull fractured.  G “a large man of fine physique.”  

Neither man of a “quarrelsome disposition.”  Both held in “high esteem” by fellow workmen.  Most sided with G, saying he would not have used a weapon except in self-defense.  That evening, as news spread that McD was “getting worse,” G “began to drink rather freely and made an exhibition of himself, and finally wound up at the home of his victim, where he arrived about the tie of his death.”
Witness:  Jacob Hough, a car repairer, will back G’s claim of self-defense.  McD told him he had gone to hit G with a follower, but G “got the best of him by striking first.”

11 April 1890 p8 c1 “The Legal Grist”:  bnf by grand jury.
Census:  


1880C Ross:  no TG or G’s; many McD’s, but no WMcD

Genealogy:  

Accused:  

Thomas Gibbons

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


36

Literate:



Marital Status:  
m

Children:

2 children

Occupation:

telegraph lineman

Town:


Scioto Ave, Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Wesley McDaniels

Ethnicity:

[Scots]
Race:


w

Gender:

m

Age:


40

Literate:



Marital Status:

m

Children:

childless

Occupation:

telegraph lineman, previously RR lineman and brakeman

Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



1890, Aug. 28




Bainbridge, ROSS
INQ
Class of death:   certain
Class of crime:   HOM MANSL
Relationship:    NONDOM
Motive:  
UNK
Intoxication?:  

Day of week:
Th
Holiday?:
no
Time of day:
8 pm
Days until death:  170

SUSPECT(s):
Mahlon Fry
VICTIM(s):
Frank Smith

Cause of death:  wound to left side of head 4” above left ear from a corn cutter [sharp]

Circumstances:   in the doorway of the hardware store of John H. Hawking.  Many people were present inside and outside the store.

Inquest:   2/18 & 20/1891:  Verdict:  wound inflicted by Mahlon Fry.

Indictment:  no

Term of court:  


Court proceedings:  

Legal records:  

Inquest 2/20/1891 in “Coroner’s Inquests, 1890-2” drawer:  Verdict:  wound inflicted by Mahlon Fry.  TESTIMONY:  PHOTOGRAPHED.


Testimony discusses the assault, the injuries, and the treatment received for the wound.  Nothing in the testimony about why MF hit FS or what their relationship was.
Newspapers:

Chillicothe Advertiser 2/20 & 27/1891:  nothing
Other sources:  
Census:  

1880C:  Ross:  Many Frys – no Mahlon.  Several FS’s, but only 1 good match
	Frank SMITH
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1870> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	10 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	John W. SMITH

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Bainbridge, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	324D 


Genealogy:  
Suspect:  

Mahlon Fry
Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m
Age:


adult
Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  

Frank Smith
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m
Age:


[20]
“early years”
Phys char:



72”
Literate:



Marital Status:  
[s]
Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:

b. in U.S.
Religion:



Organizations:



Personal history:  


1890, Oct. [13]





Richmondale, ROSS
INQ
Class of death:   certain
Class of crime:   HOM
Relationship:    MARITAL HUSBAND by BROTHER
Motive:  
ABUSE / INTERVENTION
Intoxication?:  

Day of week:
M
Holiday?:
no
Time of day:
5:30pm
Days until death:  41

SUSPECT(s):
James “Jim” Vest
VICTIM(s):
Thomas Vest

Cause of death:  Struck on the head with a hoe.  [blunt]  Fracture of right parietal bone in the head, “some of the Brain Substance having escaped.”  Died circa 11/28

Circumstances:   at home of Jacob Stevens, where TV’s wife was staying.  She apparently had left him or was seeking refuge from abuse.  When TV came to demand her return, he quarreled with the Stevens and with his brother, JV, and threatened them with a knife.  TV then chased his wife about the house and JV hit him to protect her.

Inquest:   Inquest, 11/28/1890 by Taylor W. Robinson, j.p.  

Indictment:  no

Term of court:  


Court proceedings:  

Legal records:  

Inquest, 11/28/1890 by Taylor W. Robinson, j.p.  TESTIMONY:  more to do later.

J. W. Wills, M. D., Richmondale:  called on 10/13/1890 to attend to TV, who suffered a fracture of right parietal bone in the head, “some of the Brain Substance having escaped.”  “The parties who were there told me” that TV’s brother struck him on the head with a hoe.

Jacob Stevens:  TV came to witness’s house b/w 5pm and 6pm.  “He came to the door and said to his wife you come out of there.  You have been hiding from me long enough.  Then my wife and he had a few words then he said I want to have my woman out of there.  She said you cannot take her out of my house.  He said I will” and started after her.  James “Jim” Vest “caught him by the arm and stopped him.”  TV pulled a knife and threatened to stab JV, saying “you have always been running over me long enough and now I am going to stop this.  Jim grabbed the hoe and said . . . he did not want to have any trouble.”  TV started chasing his wife through the house and would not stop, so JV hit him on the head to protect her.

Newspapers:

Chillicothe Advertiser 10/17 & 24/1890: nothing

CA 11/28 & 12/5/1890: nothing

Other sources:  
Census:  

1880C Ross:  there were other James, but these seem the best matches

	Thomas VEST
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1852> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	28 

	 
	 
	Occupation
	Works On Railroad 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Thomas VEST

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Liberty, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	296B 


	James VEST
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1855> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	25 

	 
	 
	Occupation
	Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	James VEST

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Liberty, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	295D 


Genealogy:  

Suspect:  

James “Jim” Vest
Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m
Age:


[35]
Phys char:



Literate:



Marital Status:  
m
Children:



Occupation:

[laborer]
Town:




Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  

Thomas Vest
Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m
Age:


[38]
Phys char:



Literate:



Marital Status:  
[m]
Children:



Occupation:

[RR laborer]
Town:




Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Personal history:  


1891, Mar. 29


Chillicothe, ROSS COUNTY

P

CT
INQ
Class:    certain
Crime:   HOM

Rela:      NONDOM

Motive:  GRUDGE / QUARREL / RETALIATION / SELF-DEFENSE

Intox?:    no
Day of week:
Sun
Holiday?:
no
Time of day:
afternoon
Days to death:  0

SUSPECT(s):
William D. [aka “Dale”] Snyder
VICTIM(s):
Pearley [aka Pearl] Baker

Weapon:  phys.  Hit him with a fence picket.  Broke neck in the fall.  Died instantly.
Circumstances:  White youth Dale Snyder was knocked into ditch by black youth Pearl Baker, so Snyder struck and broke Baker’s neck. This incident reported to have caused much race tension, some blacks saying Snyder a notorious bully and calls for his lynching --“one colored man named Smith rode up and down the streets trying to get up a mob on the New Orleans style [recent lynching of Italians], but failed in his object.”  [road]

Inquest:  


Indictment:  no, bill not found for “unlawfully killing”

Term:  4/1891t
Court proceedings:  $1000 bond set by j.p. for his hearing before the Grand Jury.  Jefferson Baker swore out the complaint.
Legal records:  


Criminal Apperance Docket 2: 336. File 1576, Drawer 346.

Inquest in “Coroner’s Inquests, 1890-2” drawer.  TESTIMONY:  do later.

Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER  3 April 1891 p1 c5 “Broke His Neck” (OHC MICROFILM ROLL 25613).  A number of boys, including B & another “colored” boy, “were seated on a cellar door in front of Wylie’s Carriage Factory.”  S, “unusually tall for his age,” came along.  S “does not enjoy the best of health, and the boys take pleasure in making fun of him, calling him ‘lengthy’ and other similar names which excited his wrath.  On this occasion the boys, and especially Baker, went further than usual and began to reflect on the character of Snyder’s mother in which Snyder retorted in kind, and went home to tell his mother what had been said about her.”  His mother told him to pay no heed to what “blackguards” said and to have nothing to do with them.

A short time later, B & the other colored boy came to the Snyder’s house “repeating their vulgar language” when Mr. Snyder went out to stop them.  They paid no attention to him, so he left to find a constable to arrest them.  While he was gone, Mrs. Snyder, DS, & his younger brother went outside “to make the colored boys cease their noise,” & they said to Mrs. S. “Who in the h—l are you?”  Mrs. S went back into the house, but her boys stayed outside.  Quarrel continued & PB picked up two rocks, hit them together, and came at DS saying “he was going to kill him.”  Some claim PB hit DS with his rock-filled fist, other deny it.  DS seized a fence picket his brother was holding & hit PB on the side of the head.  A “mild” blow that left no mark, but PB fell into a deep gutter & broke his neck, dying instantly.


“The colored people claim that Snyder is a vicious boy and has repeatedly flourished a revolver and that Baker is a good boy.  On Sunday night one colored man named Smith rode up and down the streets trying to get up a mob on the New Orleans style [recent lynching of Italians], but failed in his object.”
Census:  


1880C Ross:  171 Snyders, no Dale
	Pearl BAKER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1875> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	5 

	 
	 
	Occupation
	At Home 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Jeff BAKER

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Roxabell, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	164C   


Genealogy:  

Accused:  

Dale Snyder

Ethnicity:

[German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


16

Literate:

no
--
signed with an “X”
Marital Status:  
s

Children:

n

Occupation:

son of a section hand on the D., Ft. W., and C. RR
Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Pearl Baker

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m


Age:


16
Literate:



Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1891, July 5



Chillicothe, ROSS COUNTY

P

CT
INQ

DATE:  newspaper says 7/4.  Indictment says 7/5.

Class:    certain
Crime:   HOM

Rela:      NONDOM

Motive:  [QUARREL]

Intox?:    yes, both
Day of week:
Sun
Holiday?: early am after Fourth of July


Time of day:


Days to death:  2

SUSPECT(s):
Wirt Ware
VICTIM(s):
Isaac Cunningham

Weapon:  a brick.  Newspaper:  died 4 days later.  Indictment:  died 7/7.
Circumstances:  Blacks Cunninghanm and Ware both come from Bourneville for the 4th of July festivities, drink together – for no stated motive Ware starts attacking Cunningham with a brick to the head. Ware then flees the Fourth by grabbing a ride back to Bourneville, on learning Cunningham died flees Bourneville..After some weeks fugitive (during which he claims he was supplied by fellow colored Odd Fellows), Ware surrenders on the farm of “James Stahl, a white man with a black wife.”

Inquest:  7/7/1891, Valentine Kramer, coroner.  Verdict:  struck over the head with a brick or some other blunt instrument by Wilt Ware.  

Indictment:  M-2

Term:  10/1891

Court proceedings:  Indigent:  atty appointed.  1/1892: pG mansl.  3 yrs & costs.
Legal records:  


Criminal Record 2: 329-30.

Criminal Appearance Docket 2: 344. File 1591, Drawer 350.
Inquest 7/7/1891, Valentine Kramer, coroner.  Verdict:  struck over the head with a brick or some other blunt instrument by Wilt Ware.  TESTIMONY:  do later.
Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER 10 July 1891 p1 c6 “Crushed His Skull” ; 31 July 1891 p1 c3 “Wirt Ware Run Down”   (OHC MICROFILM ROLL 25613)

Census:  


1880 C Ross:  2 IC’s – probably the one in Chillicothe, same profession
	Wirter WARE
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1835> 

	 
	 
	Birthplace
	VA 

	 
	 
	Age
	45 

	 
	 
	Occupation
	Drayman 

	 
	 
	Marital Status
	W <Widowed> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Wirter WARE

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	VA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	77D


	Isaac CUNINGHAM
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1841> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	39 

	 
	 
	Occupation
	Teamster 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Isaac CUNINGHAM

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	VA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	77D 


	Isaac CUNNINGHAM
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1853> 

	 
	 
	Birthplace
	VA 

	 
	 
	Age
	27 

	 
	 
	Occupation
	Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	MU <Mulatto> 

	 
	 
	Head of Household
	Mary CUNNINGHAM

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	VA 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Franklin, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	214D  


Genealogy:  

Accused:  

Wirt Ware

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


56
Literate:



Marital Status:  
widowed
Children:



Occupation:

blacksmith
/
indigent  [drayman]
Town:


Bourneville

Birthplace:

VA
Religion:



Organizations:

Odd Fellow

Victim:  

Isaac Cunningham

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m


Age:


[50]
Literate:



Marital Status:

[m]
Children:



Occupation:

farm laborer / [teamster]
Town:


Bourneville

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1891, Aug. 9




Chillicothe, ROSS COUNTY

P

CT
INQ
Class:    certain
Crime:   HOM, AIK

Rela:      MARITAL THIRD-PARTY (policeman) by HUSBAND

Motive:  resisting arrest for abuse

Intox?:    yes, assailant

Day of week:
Sun
Holiday?:
no
Time of day:


Days to death:  0


SUSPECT(s):
George Dullmeyer
VICTIM(s):
George Washington “Wash” Hall, also aik on William Van Kimmel.  WVH aik on GD.

Weapon:  [revolver]  Pistol shot in head.  GWH d. 3 hrs.

Circumstances:  Policemen Hall and Van Kimmel were at station when word came that drunk Dullmeyer was abusing and threatening his wife; having dealt with Dullmeyer before, they went and found him in his yard with a gun. Dullmeyer refused to go quietly, and shots were fired – Dullmeyer shot Hall in the forehead fatally, also wounding Van Kimmel in the left thigh, but was himself shot by Van Kimmel in two places in the right leg (above the knee, and one below the knee shattering his shin bone.) Dullmeyer’s lawyers made the argument the policemen had no right to enter his property.  [yard assailant]
Inquest:  8/11/1891 by Valentine Kramer, coroner.  Verdict:  shot in the head by GD.  “It seems to be a deliberate act.”  

Indictment:  M-2

Term:  10/1891
Court proceedings:  June 1892 trial, fG Murder 2nd Degree.  LIFE.  (10/1892t): 12/19/1892 trial on appeal; verdict sustained against appeal on 3 objections.  LIFE.
Legal records:  


Criminal Record 2: 391-402.

Criminal Appearance Docket 2: 348, 361. File 1600, Drawer 353.

Inquest 8/11/1891 by Valentine Kramer, coroner.  Verdict:  shot in the head by GD.  “It seems to be a deliberate act.”  TESTIMONY:  do later.

Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER 14 Aug 1891 p8 c1 “A Martyr To Duty” ; 25 Sept 1891 p1 c5 “Dullmeyer Placed In Jail” ; 10 June 1892 p1 c1 “Hall’s Slayer” ; 24 June 1892 “Dullmeyer’s Plea”  ; 16 Dec 1892 p1 c1 “The Court’s Say” (OHC MICROFILM ROLL 25613)

Census:  


1880C Ross:  no Dullmeyers & no GWH [a George G. Hall]
Genealogy:  

Accused:  

George Dullmeyer

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  
m

Children:



Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

George Washington “Wash” Hall

Ethnicity:

[nb English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


47

Literate:



Marital Status:

widower for one year at time of death

Children:

one adopted daughter

Occupation:

policeman

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:

78th Ohio Infantry in last 2 years of Civil War, Chillicothe police

Victim:  

William Van Kimmel

Ethnicity:

[Dutch or German]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:



Children:



Occupation:

policeman

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:

Chillicothe police

1892, Aug. 27




Chillicothe, ROSS COUNTY

P

CT
INQ

DATE:  newspaper says 8/28, indictment says 8/27 – go with Saturday
Class:    certain
Crime:   HOM

Rela:      MARITAL RIVAL (wife’s lover) by HUSBAND

Motive:  JEALOUSY

Intox?:    yes, victim
Day of week:
Sat

Holiday?:
no
Time of day:
evening “about dark”

Days to death:  0

SUSPECT(s):
Nance George Beard
VICTIM(s):
Bishop “Bish” Artis
Weapon:  44-calibre Henry rifle.  Right side of back, 12” deep.  Died “then and there.”  Survived a few minutes.  Shot entered at the base of the right shoulder blade, pierced the liver, lungs, & heart.  Round found beneath the skin under the left nipple.  
Circumstances: Lizzie Jackson was in a romantic triangle with both Beard and Artis, marrying Beard and bearing him a child, but still seeing Artis too. On Sat, Aug 27, George Beard shot Artis at the corner of Main and Walnut Streets; Lizzie asked to see Artis’s body.  [street]  
Inquest:  8/27/1892, Valentine Kramer, coroner.  TESTIMONY:  Do later.  Verdict:  gunshot wound in back below right shoulder from Nance George Beard “deliberately.”  

Indictment:  M-2

Term:  10/1892t

Court proceedings:  1/1893t (trial on 2/25/1893):  fG mansl.  5 yrs. & costs.
Legal records:  


Criminal Record 2: 383-90.

Criminal Appearance Docket 2: 370. File 1639, Drawer 356.
Inquest 8/27/1892, Valentine Kramer, coroner.  TESTIMONY:  Do later.  Verdict:  gunshot wound in back below right shoulder from Nance George Beard “deliberately.”  BA:  72” tall.
Post-mortem examination, 8/27/1892
Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER 2 Sept 1892 p1 c1 “She Loved Him”  (OHC MICROFILM ROLL 25613).  “For some time past there had not been the best feeling” b/w B & A.  Before Beard was married to Lizzie Jackson both had an equal right to bask in the sunshine of her smile—and to drink with her, too, when the humor prompted; but after Beard had taken Lizze as his wife . . . the line was drawn on Artis.  Notwithstanding this he continued to pay court to his former mash and was frequently found at Beard’s home on the Douglas property in back of Clough’s Opera House and several fights have been the result.  About three weeks ago . . . Beard fired three shots at Artis in front of Chancellor’s saloon, but they missed their mark and nothing more was thought about it.

One day during the Fair Artis got Beard’s wife away and took her to her mother’s, Mrs. Jackson, on South High street.  Beard hearing about it went after his wife, but could not get in.  During the racket that caused Mrs. Jackson sent for the police and five of the specials that were then on were sent up.  When the police arrived Artis dared them to take him—and they didn’t.  The same night he was arrested by Officer Stanley at Watson’s saloon.  When the case was brought before the Mayor the next day, Artis promised to behave himself and was allowed to go.  The very next day, however, when the two men met in front of the Schilder Block, Artis told Beard that he was going to kill him sooner or later, and continued his attentions to Mrs. Beard the same as before.


On the Saturday afternoon before the shooting Artis went to Beard’s home with a melon for Mrs. Beard, and told her if she would go down to the corner with him he would get her a new dress.  Beard being at home heard the talk and ordered Artis away from the house, but without success until Dr. Douglas, the owner of the property, interposed.

Later in the afternoon Beard went to Schilder’s and telling Joe he wanted to borrow his Henry rifle to shoot a dog, procured the weapon and started out on a hunt for Artis.


About seven o’clock he saw him in Ritter’s grocery at the corner of Main and Walnut, and looking into the window was going to shoot but for some reason changed his mind.  Beard then went to the home of his father on West Fourth street and told him he was going to kill Bish Artis and started back toward Ritter’s.

In the meantime Artis’s wife, who lives at Hubbard’s, near Beard’s father, had heard that Beard was after her husband with a gun.  She immediately took her child and went to Ritter’s and warned Bish that he had better go home as something was going to happen that she would tell him about later on.  Bish then started home with the child and got as far as Mrs. Nannie Ralsor’s on Walnut street, who told him to look out for Geo. Beard, who was after him with a gun.  This made Bish hot.  Being already full of whiskey his dare-devil disposition started him back to Ritter’s to face the danger, saying ‘I am not afraid, I am the best nigger in town.’”  GB waited in the dark at the end of Bonner’s Undertaking establishment on Walnut St.  When BA reached the corner of Walnut and Main and stepped under the electric light to cross the street to Ritter’s, GB shot him twice from 50’ away.  As he passed by Bonner’s, he told Mr. B. “It was me, Mr. Bonner, I did it.”  GB went to his father’s house where he threatened to kill himself, but “was restrained by members of his family.”  Went back to his house to tell his wife what he had done.  She said, “Now that you have killed Artis you had better finish the job by shooting me.”  GB was arrested by the police a short time after.  Mrs. B tried to gain admission to the post-mortem but was denied.  She said “There is no use talking, I loved that man.”  
Census:  

1880 C Ross
	George BEARD
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1870> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	10 

	 
	 
	Occupation
	At School 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	John BEARD

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	132D 


	Bishop ARTIS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1866> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	14 

	 
	 
	Occupation
	At School 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	MU <Mulatto> 

	 
	 
	Head of Household
	Briton ARTIS

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	NC 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	NC 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	83B


Genealogy:  

Accused:  

George Beard

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


b
Gender:

m

Age:


[22]
Literate:



Marital Status:  
m. to Lizzie Jackson

Children:

one child

Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Victim:  

Bish Artis

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


b
Gender:

m

Age:


[26]
Physical char:



72”
Literate:



Marital Status:

m


Children:

1 child
Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



1894, Apr. 20




ROSS
CT

CHECKED:  not in newspaper

Class of death:   uncertain
Class of crime:   HOM
Relationship:    [MARITAL HUSBAND by WIFE]
Motive:  


Intoxication?:  

Day of week:
F
Holiday?:
no
Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):
Rebecca Sloan
VICTIM(s):
John Sloan

Cause of death:  arsenic

Circumstances:   [home victm & accused]

Inquest:   


Indictment:  bill not found for M-1

Term of court:  9/1894t

Court proceedings:  $3000 bond to appear before the Grand Jury.  Not posted, so jailed.
Legal records:  

Criminal Appearance Docket 2: 401. File 1696, Drawer 363.

Witnesses:  Leroy Sloan, Charles Sloan, Charles Davis, Adam Lape, Zimaroy Downs, C. B. James, Matthias Bonner, W. R. Hurst, Charles Foster, Jacob Dunham, G. H. Welch, Philip Gabelman, A. E. Bumgardner, C. C. Howard, J. D. Clifton.
Newspapers:

Chillicothe Advertiser, 4/27 & 5/4: nothing
Other sources:  
Census:  
1880C Ross:  no Rebecca to match the JS below – probably not the right one
	John SLOANE
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1825> 

	 
	 
	Birthplace
	PA 

	 
	 
	Age
	55 

	 
	 
	Occupation
	Lumber Merchant 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	John SLOANE

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	IRE 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	IRE 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Chillicothe, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	137B 


Genealogy:  
Suspect:  

Rebecca Sloan
Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

f
Age:


adult
Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  

John Sloan
Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:

m
Age:


adult
Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


1894, Dec.




Bainbridge, Paxton Twp., ROSS COUNTY

P

Class:    do not count:  2 adults

Crime:   prob LEGAL CHIARIVARI

Rela:
 SPOUSE WIFE by HUSBAND and RELATIVE MOTHER-IN-LAW by  SON-IN-LAW

Motive:  money

Intox?:    

Day of week:
Th

Holiday?:


Time of day:
night

Days to death:  


SUSPECT(s):
Dr. H. B.  Wilson
VICTIM(s):
Mrs. Roxanna Wilson

Weapon:  

Circumstances:  The sudden illness and death of Mrs. Wilson when treated by husband Dr. Wilson and Dr. Morrow gives rise to rumors Dr. Wilson poisoned not only her but also a year earlier her mother Mrs. Benner. Dr. Wilson’s adult stepchildren get an inquest by Coroner Kramer, but chemical analysis of stomach finds no poison.

Dr. Wilson left, reputedly for Sacramento CA, but reports come that under an alias he unsuccessfully courted another woman in Fort Madison, Iowa


Inquest:  


Indictment:  


Term:  


Court proceedings:  

Legal records:  

Newspaper: 

Chillicothe ADVERTISER  5 Jan 1894 p1 c1 “Under Suspicion” ; 19 Jan 1894 p1 c3 “No Poison Found” ; 13 April 1894 p5 c1 “Wily Wilson”; 27 April 1894 p1 c7 “Saved In Time”, summarizing Fort Madison EVENING DEMOCRAT on possible Wilson under alias (OHC MICROFILM ROLL 25614)

CA 2/23/1894:  court allowed Dr. Welch $50 for the post-mortem examination on Mrs. Roxanna Wilson
Census:  

Genealogy:  

Accused:  

Dr. H. B. Wilson

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  
m to Roxanna Kendrick ne Benner

Children:

2 stepchildren, see below

Occupation:

physician – shows a Tennessee Medical College at Knoxville diploma for 1892 at one point

Town:


Bainbridge, previously Knoxville TN; subsequently reported in Fort Madison, Iowa

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Roxanna Wilson ne Benner

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:



Marital Status:

m Dr. Wilson, previously to a Kendrick

Children:

two – Ben Kendrick and Mrs. Smith

Occupation:



Town:


Bainbridge

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1896, July 2



Fruitdale, Paint Twp, ROSS COUNTY

P

INQ
Class:    certain
Crime:   HOM

Rela:      [NONDOM]
Motive:  UNK
Intox?:    

Day of week:
Th
Holiday?:
no
Time of day:


Days to death:  0

SUSPECT(s):
unknown
VICTIM(s):
Alexander Gindelsparger (or Gindelsperger)

Weapon:  a club 

Circumstances:  Alexander Gindelsparger was killed by persons unknown with a club; Carl Ballard, adminstrator of Gindelsparger’s estate, asks Probate Court to include among his costs the efforts to identify the killer


Inquest:  


Indictment:  no

Term:  


Court proceedings:  fled
Legal records:  

Inquest – a drawer is labeled “Gindelsperger” coroner’s inquest, but it contains other inquests.  Have not yet located it, but it is probably misplaced in the county court files.

Newspaper: 


No Ross County newspaper at OHS for that period

Chillicothe DAILY GAZETTE  17 March 1898 “The Tragedy Again Recalled”:  details of settling his estate.
Chillicothe DAILY GAZETTE  13 July 1898 “Other Murders”:  AG, living near Fruitdale in Paint Twp., “murdered with a club, found dead at his gate by his wife on that memorable morning, with his head mashed.  No arrest . . . was ever made.”  A mystery to this day.
Census:  


1880 C Ross
	 
	A. GINDELSPERGER
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1835> 

	 
	 
	Birthplace
	GER 

	 
	 
	Age
	45 

	 
	 
	Occupation
	Farmer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	A. GINDELSPERGER

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	GER 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	GER 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Paint, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	306B 


Genealogy:  

Accused:  

unknown

Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Alexander Gindelsparger (or Gindelsperger)
Ethnicity:

German
Race:


w

Gender:

m

Age:


61
Literate:



Marital Status:

m
Children:



Occupation:

farmer
Town:


Paint Twp.
Birthplace:

Germany
Religion:



Organizations:



1896, Sept. 9




ROSS
INQ
Class of death:   uncertain
Class of crime:   possible HOM / probably NAT
Relationship:    UNK
Motive:  
UNK
Intoxication?:  

Day of week:
W
Holiday?:
no
Time of day:


Days until death:  [0]

SUSPECT(s):


VICTIM(s):
Thomas Penwell

Cause of death:  possibly poison

Circumstances:   

Inquest:   9/14 & 16/1896 on Thomas Penwell, Joseph C. Murphy, j.p.  Verdict:  “from the effects of a poisonous drug, the character of which is unknown, administered by a person or persons unknown.”  

Indictment:  no

Term of court:  


Court proceedings:  

Legal records:  
Inquest 9/14 & 16/1896 on Thomas Penwell, Joseph C. Murphy, j.p.  Verdict:  “from the effects of a poisonous drug, the character of which is unknown, administered by a person or persons unknown.”  TESTIMONY:  do later.

A neighbor described him as “a man who was poisoned or died with cholera.”  Died 9/9/1896
Newspapers:

No Ross County paper at OHS for that period
Other sources:  
Census:  

1880C Ross
	Thomas PENWELL
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1835> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	45 

	 
	 
	Occupation
	Farm Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Thomas PENWELL

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	PA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Paxton, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	339C 


Genealogy:  
Suspect:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  

Thomas Penwell
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m
Age:


[61]
Phys char:



Literate:



Marital Status:  
[m]
Children:



Occupation:

[farm laborer]
Town:




Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Personal history:  


1897, Mar. 10




Chillicothe, ROSS COUNTY

P

INQ
CT
Class:   certain
Crime:  HOM 

Rela:    MARITAL HUSBAND by THIRD-PARTY or by RIVAL
Motive:  ABUSE / self-defense by intervener / or JEALOUSY because of relationship w/ wife
Intox?:    no
Day of week:
W
Holiday?:
no
Time of day:
afternoon
Days to death:  5

SUSPECT(s):
Charles Hedgepath
VICTIM(s):
Joseph Lowry

Weapon:  revolvers.  JL shot in left breast, CH in mouth.  JL died on morning of 3/15.
Circumstances:  Lowry’s abused wife took shelter with Charles Hedgepath; Lowry vowed to kill; both men exchange shots, both wounded, though Hedgepath escapes to hide for 3 or 4 days

Inquest:  3/18/1897 on Joseph Barrett, W. C. Newell, j.p. Verdict:  gunshot wound near nipple.

Indictment:  bill not found for manslaughter

Term:  4/1897t

Court proceedings:  $1000 bond set, but he could not posted, so jailed for Grand Jury.
Legal records:  

Criminal Appearance Docket 3: 86. File 1874, Drawer 374.

Inquest 3/18/1897 on Joseph Barrett, W. C. Newell, j.p. Verdict:  gunshot wound near nipple.  “Coroner’s Inquests, 1891-3” drawer.  TESTIMONY:  do later.
Newspaper: 

Chillicothe DAILY GAZETTE 11 March 1897 “One Dying And The Other Hiding”:  

JL, colored, shot afternoon of 3/10 in Bainbridge by CH, colored.  Shot in left breast.  JL a resident of Woodstock, Union County, & arrived in Bainbridge of T evening.  JL & his wife “had quarreled, and she, upon receiving a letter from Hedgepath, who wrote at the suggestion of Mrs. Lowry, the mother of Joseph Lowry’s wife, came to Bainbridge, to escape further brutality at the hands of her brutal husbamd.”  When JL reached Bainbridge, he called at the home of his mother-in-law, “where his wife was stopping, but could not gain admission.”  JL “enraged” said yesterday, shortly before the shooting, that there were “several people that he meant to kil.”  CH learned of the threat & “was prepared to defend himself.”  As JL entered the door, he drew a revolver & said “Hedgepath, I have come to kill you.”  CH jumped to his feet & fired his 28-calibre revolver at the moment JL’s revolver “exploded.”  The shots were fired almost simultaneously.
Neither man fell.  CH ran into the street, JL following & firing after him.  Elijah Richman, who heard the shooting, did not try to stop CH, but he “grappled” with JL.  ER took JL to Dr. McKee & afterwards to home of “his brother.”  [whose?  ER’s, or JL’s?]
CH ran for the hills:  a warrant out for his arrest.  CH “is not a bad fellow, and the sympathy of the community is with him.”  He had never done JL “the slightest harm.”  Both men “are of powerful build, which accounts in a measure for their wonderful exhibition of endurance after the shooting.”

15 March 1897 “Caught After A Long Chase”
JL, “who learned that Hedgepath was unduly intimate with his wife, went after the latter with a gun.”  CH caught by Marshal crum of Bainbridge at the home of CLif Method, 1.5 miles form Clarksburg.  CM formerly lived in Bainbridge.  CH did not resist arrest.  

“The dead man was provoked to his attempt to end Hedgepath’s life by a grievous offense, and it was really in self-defense that Hedgepath restored to the use of his gun.  It does not make the crime the less serious, however, as he had himself to blame for the assault made upon him.”
Census:  

1880C Ross:  no Joseph Lowrey
	Chas. HEDGEPATH
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1872> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	8 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	B <Black> 

	 
	 
	Head of Household
	Henry HEDGEPATH

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Union, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	413A 


Genealogy:  

Accused:  

Charles Hedgepath


Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


[25]
Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:

OH
Religion:



Organizations:



Victim:  

Joseph Lowry

Ethnicity:



Race:


mulatto
Gender:

m


Age:


35
Physical char:


62” – light hair, brown eyes, strong & muscular
Literate:



Marital Status:

m --- abused his wife

Children:



Occupation:



Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1897, July 18




Chillicothe, ROSS COUNTY

P

NOTE:  doubtful that this is a murder, so no notes taken:  seems an open & shut case of intoxication & alcoholism, except that the woman he was staying with was fleecing him of his money.

Class:    uncertain

Crime:   probable CAS INTOX / poss HOM

Rela:      possible BROTHEL CUSTOMER by PROPRIETORS
Motive:  ROBBERY / money

Intox?:    y

Day of week:
Sun
Holiday?:
no
Time of day:
early am
Days to death:  0

SUSPECT(s):
Sprouse Luzader and Effie Luzader
VICTIM(s):
H.C. Lofkin

Weapon:  poison if not drink

Circumstances:  one Sprouse definitely fleeced Civil War veteran and alcoholic Lofkin, so when Lofkin is found dead, there are suspicions Sprouse poisoned him, though might also have been from Lofkin’s own drinking.  Sprouse disappeared soon after Lofkin’s death.  Later, there are suspicions of his landlady’s possible involvement too.

Inquest:  


Indictment:  no

Term:  


Court proceedings:  

Legal records:  

Newspaper: 

Chillicothe DAILY GAZETTE  19 July 1897  “Found Dead On His Couch” :  

Chillicothe DAILY GAZETTE  20 July 1897 “After The Body Of Her Husband”:  
Census:  


1880C Ross:  24 Lusaders, no Sprouse or Effie; no Lofkins

Genealogy:  

Accused:  

Sprouse

Ethnicity:

[German]
Race:


w
Gender:

m


Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:


Chillicothe ; disappeared after Lofkin’s death

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Accused:  

Effie Luzader aka Kreuzberg

Ethnicity:

German

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:

landlady (“notorious” – brothelkeeper?)

Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

H. C. Lofkin

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m



Age:


adult

Literate:



Marital Status:
 
m (widow claimed body)


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:
 
a Civil War veteran


1898, July 30




Potts Hill, Paxton Twp., ROSS

P

INQ
CT
Class:    certain
Crime:   HOM 

Rela:      NONDOM

Motive:   QUARREL over quality of dancing / longstanding GRUDGE over interference in a fight
Intox?:    Newspaper:  yes, at least assailant.  Inquest testimony:  v drunk, a sober.
Day of week:
Sat
Holiday?:
no
Time of day:
b/w 9 & 10pm

Days to death:  0

SUSPECT(s):
Bert Williamson
VICTIM(s):
John Mitchell
Weapon:  knife to right side of neck.  5 wounds:  the fatal one penetrated 2.5” into thorasic cavity.  Died instantly.
Circumstances:  At a Potts Hill dance Bert Williamson criticized John Mitchell’s dancing while drunk, resulting in a quarrel (dispute who struck first) in which Mitchell got killed. Williamson fled, but after a few days surrendered himself at his uncle’s farm.  BW “a noted young tough.”  At a “platform dance,” during a jig.  BW said “If you can’t dance any better than that, you had better get off the platform.”
Inquest:  Inquest 7/30/1898 on John Mitchell by J. G. Whitaker, j.p.  Verdict:  killed in a fight with Bert Williamson.  

Indictment:  M-1

Term:  10/1898
Court proceedings:  hearing Aug 1898, charging Murder in 2d Degree; grand jury Oct 1898, indicts murder 1st Degree; Dec 1898 trial begins;  23 Dec 1898 fG of Murder 2nd Degree, sentenced Life; appealed on technicality (not receiving jury list in time) 27 Dec 1898;  8 Jan 1898 appeal overruled; 9 Jan 1899, sent to Columbus Penitentiary

Legal records:  

Criminal Appearance Docket 3: 175. File 1961, Drawer 387.

Inquest 7/30/1898 on  John Mitchell (22) by J. G. Whitaker, j.p.  Verdict:  a fight with Bert Williamson (18).  3 stabs in the back, right elbow cut, and fatal stab in the left side of the neck, which severed “large blood vessels” and penetrated the chest cavity.  TESTIMONY:  more to do later.

At a platform dance on Potts Hill, Saturday night, 7/30/1898.  BW was sober, JM was drunk.

George Campbell (23):  JM struck first.  JM with others was making “considerable noise.”  BW came up and said “By God—if you are going to dance, dance and quit making so much noise.”  JM said something and shoved BW back, and the fight began.

Newspaper: 

Chillicothe DAILY GAZETTE  8/1/1898 (1: 6):  1ST story.  

BW “enjoyed the reputation of being a tough character, oftentimes getting into quarrels, in which knives and revolvers figure.

It was while engaged in such a dispute with another man that W’s enmity for M was aroused.  The latter interfered and separated the two dangerous opponents, who had drawn their knives, and W, at that time, warned M that he would get him for his interferenfe and cut his heart out.  The threat lived and was carried out in part at least.  The murdered man has lots of friends and bears a good reputation, while his assailant seems to have been born for the gallows.

The first story which came to Chillicothe about the affair was that M had addressed an insulting remark to a girl by the name of Tena Stultz, who was with W, but this is now denied.”

Chillicothe DAILY GAZETTE  3 Aug 1898 “On The Trail Of The Murderer” ; 4 Aug 1898 “Mitchell Will Now Be Avenged” ; 5 Aug 1898 “In The Second Degree Only” ; 6 Aug 1898 “Williamson Is Not Talkative” ; 10 Aug 1898 “The Assault of Williamson” ; 17 Oct 1898 “The Williamson Case” ; 21 Oct 1898 “Murder In The First Degree” (OHC MICROFILM ROLL 38729) 
17 Dec 1898 “For Murder In The First Degree” ; 19 Dec 1898 “To Answer” ; 
20 Dec 1898 “The Evidence of the State”:  

Witness:  George Cave of London, Madison County, where he has been on a farm the past 8 years -- born in Pike County about 5 miles fromWaverly:  was in the neighborhood buying peaches on the day of the dance and stayed “to take in that social function.”  Only 3 women were present in the early part of the evening, so witness “danced in one or two sets as williamson’s partner.  He saw the fight, heard Williamson say, ‘G-d d-n you, I’ll cut you all to pieces,’ and Mitchell’s reply, ‘G-d d-d you, you can’t run no bluff on me.”  Wit. Saw dft. Raise his knife (3” blade) & stab M in the right side of the neck.

Mrs. Elizabeth Hilliard, resident of Potts Hill District:  W had been at her home earlier that day & had said “I’ll cut his heart out.”  A few moments later, “she heard Williamson using a great deal of profanity and threatening to kill some one.”  Two of her sons were at the dance.

John Rowe of Greenfield:  was at the dance.  John Mitchell came by the dance between 9pm & 10pm, accompanied byh his brother and Grant Cheeseman.  “Thelatter was intoxicated and indulged in loud talking and profanity.”  JR heard W said “that he would cut Mitchell all to pieces, and saw the former raise the knife for the death blow.”  JR also saw W close the knife.  The two Mitchells & Cheeseman had been drinking “and the latter was staggering.”

Miss Mary Penwell of Potts Hill district, the mother of 2 children born out of wedlock:  was at the dance & was dancing with Bert Williamson.  “While promenading on the platform, the witness caught Williamson by the arm.  ‘Don’t catch hold of my wrist too far up . ;. . .  I have a kjnife there and am going to kill John Mitchell after this set.”

Aaron Rhodes of Morgantown, Pike County:  was present at a meeting between M & W in a Bainbridge saloon last summer, when W threatened to kill M.  “Bloodshed was averted on this coccasoin.”

William Hilliard:  before sundown on day of murder, W was “perfectly sober.”  Heard a man named Ryan say to W “If I had a girl here and a man acted toward her like that, I’d knock his head off.”  W replied, “I’ll cut his d-n heart out.”

Thomas Campbell, at the dance:  a square dance.  Wit. Was dancing with Mrs. Enos Penwell & Bert Williamson with Mrs. Mary Penwell.  Wit. Paid a nickel “for the privilege of dancing and then sat down near the platform.”  W “called” to M “to quit acting a fool or get off the platform.”  The attack followed.
Samuel Penwell, lives about 3 miles from scene of murder:  Formerly a near neighbor of W.  Last winter, at wit’s house, W said “he was going to cut John Mitchell’s d-n guts out some day.”  W said “that he had a fight with Cassel Leach, and that Mitchell had interfered.”

21 Dec 1898 “The Defense Takes A Hand”:  Defense tried to show that the victim fell on the knife.  Many more witnesses:  interesting look at the community.

22 Dec 1898 “Williams On The Stand”; 23 Dec 1898 “His Life Hangs In The Balance” ; 24 Dec 1898 “For Life”, jury compromises  on finding 2nd Degree when unable to agree on 1st Degree ; 28 Dec 1898 “A Technicality Is Discovered” ;  9 Jan 1899 “A Life That Is Worse Than Death” ; 10 Jan 1899 “Taken Away To Pay The Penalty”  (OHC MICROFILM ROLL 38730)
Census:  


1880 census in Ross:  no BW or JM
Genealogy:  

Accused:  

Bert Williamson


Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


18
Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:


Ross County

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

John Mitchell

Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


22
Literate:



Marital Status:

widower:  his wife & child died within a few months of each other a year ago
Children:



Occupation:



Town:


Ross County

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1899, Apr. 21




ROSS COUNTY

P

CT
Class:     certain
Crime:    HOM 

Rela:      NONDOM PASSENGER by CARRIAGE DRIVER
Motive:  QUARREL
Intox?:    yes, victim & assailant
Day of week:
Sat
Holiday?:
no
Time of day:
evening, circa 8:30pm
Days to death:  0

SUSPECT(s):
George Poe
VICTIM(s):
James Stewart
Weapon:  (from indictment):  [phys]  Threw JS to the ground “with great force” and by “striking, beating, and kicking him” gave him a “mortal wound” to the left side of the head.  Died instantly.
Circumstances:  carriage driver Poe gets into drunken fight with passenger Stewart, kills him; left the body on railroad tracks in hopes it might be thought a train acccident


Inquest:  


Indictment:  no

Term:  


Court proceedings:  April 1900 preliminary hearing

Legal records:  


Criminal Appearance Docket 3: 255. File 2040, Drawer 395.

Newspaper: 

Chillicothe SCIOTO  GAZETTE  29 April 1899 “Murder”  (OHC MICROFILM ROLL 39776)

Chillicothe DAILY GAZETTE 23 April 1900 “Murder” (1:5):  at daylight on Sunday, the B&O RR employees engaged about the coal chute found JS’s body on Watts St. 20’ from the RR crossing.  In mud, soaking wet, had been out in the rain b/w midnight & 3am.  At first thought he had been hit by a train, but the evidence didn’t fit.  No broken bones, but injuries to the face.  JS came to Chillicothe Saturday and was seen “driving recklessly about the streets in an intoxicated condition.”  Believed for a time he had been killed by a runaway.


A fight was heard circa 8:30pm – probably victim & accused.
CDG 24 April 1900 “Murder In The First Degree,” Stewart’s father pressing charges
CDG 25 April 1900 “Murder In The Second Degree” (OHC MICROFILM ROLL 38732)

Census:  


1880 census in Ross:  a possible GP; 4 JS’s in census, 3 white & 1 mulatto
	George W. POE
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1878> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	2 

	 
	 
	Occupation
	At Home 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Jacob N. POE

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	ENG 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Scioto, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255063

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1063

	 
	 
	Page Number
	348B


Genealogy:  


JS:  his father is still living at the time of JS’s death

Accused:  

George Poe


Ethnicity:

[nb Prot]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:

carriage driver

Town:


Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

James Stewart

Ethnicity:

[Scots]
Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:



Children:



Occupation:

veterinary surgeon:  “the pseudo horse doctor and trader”  

Town:


Liberty Twp., near Rattlesnake Knob
Birthplace:



Religion:



Organizations: 

1900, Feb. 8




Higby Station, ROSS COUNTY

P

Class:     certain
Crime:   HOM

Rela:      NONDOM SUSPECT by PROPRIETOR
Motive:  ROBBERY protecting property

Intox?:    

Day of week:
F
Holiday?:
no
Time of day:
3am
Days to death:  1

SUSPECT(s):
Chas. D. Higby, Sr. [the fatal shot came from a revolver – so either CDH, Jr., or Charles McCoppen fired the fatal bullet]
VICTIM(s):
Abraham Rockwell  
Weapon:  slug from 38-calibre revolver to the kidney.  D. 7:20 pm on 2/9 – bullet perforated stomach.
Circumstances:  known burglar John Johnson, who has served three terms in prison and had just been released in December 1899 (for burglary of resident of Charles Taylor, near Washington Court House).  JJ was breaking into Charles Higby’s store [aka station] when Higby shoots him, fatally ; Johnson later identified as one Abraham Rockwell. (An accomplice of Rockwell’s escaped.)


CDH’s store “has been a mark for thieves for years” and has been robbed many times, losing CDH a considerable amount of money.  About 3am Friday morning, Charles McCoppen, the N & W operator at Higby’s, saw unusual light in Higby’s store & saw a man at work on the safe door.  Went to CDH’s house, which was nearby, to inform him.  CDH, CDH’s son Charley D. Higby, Jr., and CM, went to the store.  CDH fired at the thief with his shotgun from outside the store – JJ fled up the N&W tracks.  The three men pursued him & ordered him to stop.  The thief replied “yes I will” and then increased his speed.  Fired at him & one shot brought him to the ground.  Taken to Dr. Wills of Omega.

Suspect said that he was John Shoemaker of Lima, Ohio.  Dressed as a hobo.  Told he was about to die, said he was John Johnson of Marion, OH, where he has two brothers living.  Refused to name his accomplice, who had come with him to town to rob the store.

Inquest:  


Indictment:  no

Term:  


Court proceedings:  

Legal records:  

Newspaper: 

Chillicothe LEADER-GAZETTE  10 Feb 1900 “An End”, a very long article!  

17 Feb 1900 p. 14: “Death” of Johnson:  also aka Abraham Wachman.  Did not want his brothers or his mother informed.  Address in his pocet:  Mrs. Mary Baker, Yoder, Perry Twp., Allen County, OH.

3 March 1900 “Rockwell Stole A Pair Of Shoes”, 9, identification of ‘Johnson’ as Abraham Rockwell:  The address in his pocket was from an item he had stolen, among others, in Yoder, OH.  
10 March 1900 “Chased Rockwell Over The Hills” *15:3)  reminiscence about an earlier crime that Rockwell had committed.  AR:  raised 3 miles from California in Pike County.  7 or 8 years ago, AR was working near Circleville & misappropriated a horse and buggy form a woman in the neighborhood so he could come home on a visit.  AR armed at that time with 2 razors & a revolver, but was caught.

Chillicothe DAILY GAZETTE  9 Feb 1900 “An End” ; 10 Feb 1900 “Death” ; 24 Feb 1900 “Rockwell Stole A Pair Of Shoes” ; 7 March 1900 “Chased Rockwell Over The Hills” (OHC MICROFILM ROLL 38732)

Census:  


1880 census in Ross:  9 Rockwells, no AR

	Chas. D. HIGBY
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1842> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	38 

	 
	 
	Occupation
	Laborer 

	 
	 
	Marital Status
	M <Married> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	Chas. D. HIGBY

	 
	 
	Relation
	Self 

	 
	 
	Father's Birthplace
	OH 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Franklin, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	207B


Genealogy: 
Accused:  

Charles D. Higby

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


[58]
Literate:



Marital Status:  
[m]
Children:



Occupation:

storekeeper

Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Abraham Rockwell aka John Johnson

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m


Age:


adult
Literate:



Marital Status:



Children:



Occupation:

burglar (3 time convict)

Town:


Scioto County, poss. Marion County, then Ross County

Birthplace:

a native of Scioto County
Religion:



Organizations:



1900, Feb. 28



Huntington Twp, ROSS COUNTY

P

CT
DATE:  newspaper says “Thursday evening” – that doesn’t fit.  That can’t be right.  So go with the indictment.  Paper also suggests at one point the crime occurred on 2/29.
Class:    certain
Crime:   HOM

Rela:      NONDOM NEIGHBOR by NEIGHBOR
Motive:  PROPERTY dispute over felled tree

Intox?:    

Day of week:
W
Holiday?:
no
Time of day:
10:30pm
Days to death:  0

SUSPECT(s):
Charles [aka Patsey] McMahon, James McMahon (CM’s older brother), and William McMahon (their father)
VICTIM(s):
Jacob Lowensheimer
Weapon:  club – stick of stove wood to right side of head.  Fractured skull.  Mortal wound 4” long.  d. 4am on 3/1.  [Indictment says he died “then and there”]
Circumstances:  In an argument over a felled tree that marked the boundary b/w the two farms, who was the aggressor is disputed, but the McMahons killed Lowensheimer with many blows ; McMahon patriarch William arrested but his sons “Patsy” and James fled to Marietta, where they were caught. Charllie “Patsy” McMahon deemed killer, his father and brother charged as accessories.

Two stories:  “Old man” McMahon says JL was ordered off the premises & refused to go.  Charles McMahon put him off & a struggle ensued in which JL was struck on head by stick of wood – claims JL was the aggressor.  Charles Rinehart, a witness and the victim’s brother-in-law, says JL was hit from behind & that both McMahon boys jumped on JL saying “We might just as well finish him now.”
9pm”  the McMahon boys, Charles Rinehart, & JL was in Mendenhall Brothers general merchandise store in the village of Denver.  Tension:  “Sometime ago, JL chopped down a tree which the McMahon brothers asserted was on their father’s farm.”  Their father agreed & “advised” JL “in no uncertain terms not to remove the lumber, after hafving cut down the tree.”  They renewed the quarrel over the tree in the store.  Patsy  asked JL to sep outside so that matter could be “quickly settled” in a fight.  PM vanished into the darkness & was found by Jack Mendenhall carrying a club.  JM took away the club, but PM was “irate.”  Later in evening, about 10pm, CR, JL, & the M brothers started home together, “their respective homes being located in the same direction.”  In front of the M’s house, the fallen tree was brought up again.  William came outside, having heard the ruckus, and learned it was all about the tree.  In a seemingly kindly way, WM said “Come in Jake and we’ll talk this matter over.”  JL hesitated, but accepted when the invitation was repeated.  PM went in first, saying he was going to light a lamp, but he got a club instead from the stove & hit JL on the right side of the head.  PM “continued to beat his fallen foe until life seemed to be extinct.”  CR fled, but heard one say “We’ll finish him this time” as he ran to his father’s house, .25 miles away.  JL was dragged out of the yard & thrown by the road.  JL groped his way to his father-in-law’s.

Inquest:  


Indictment:  CM:  M-1.  JM & WM:  aiding and abetting.

Term:  4/1900t
Court proceedings:  4/1900t:  $1000 bond for WM, but not the others.  March 1900, preliminary trial of William and Charles McMahon; 9 March 1900 Charles charged Murder 1st Degree.  6/1890:  CM fNG.  $1000 bond for JM.  1/1901:  WM n.p.
Legal records:  


Criminal Record 3: 320-340.


Criminal Appearance Docket 246, 270.  File 2031, Drawer 394.  [and Drawer 707]

Newspaper: 

Chillicothe LEADER-GAZETTE  3 March 1900 “A Midnight Drive”, very long account of killing of Lowensheimer.  
10 March 1900 “The McMahon’s On Trial For Murder”:  do later

17 March 1900 “Murder In The First Degree” (OHC MICROFILM ROLL 39777)
Chillicothe DAILY GAZETTE  1 March 1900 “His Wrath Led Him To Murder” ; 2 March 1900 “A Midnight Drive” ;  3 March 1900 “Coroner Files His Verdict” ; 5 March 1900 “Thus Far Have Evaded Capture”; 8 March 1900 “Were Arrested In Marietta” ; 9 March 1900 “The McMahon’s On Trial For Murder” ; 10 March 1900 “Murder In The First Degree” ; 19 April 1900 “For Murder In The First Degree” , grand jury indictment (OHC MICROFILM ROLL 38732)

Census:  


1880 census Ross:  no Lowensheimers; no matches for McMahons
Genealogy:  


WM:  has two younger daughters besides his 2 sons

Accused 1:  

 Charles “Patsey” McMahon

Ethnicity:

[Irish]
Race:


w
Gender:

m

Age:


adult
Literate:



Marital Status:  

Children:



Occupation:

farmer

Town:


Huntington Tp, near Denver

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Accused 2:  

 James McMahon

Ethnicity:

[Irish]
Race:


w
Gender:

m

Age:


adult
Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:

farmer

Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Accused 3:  

 William McMahon

Ethnicity:

[Irish]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  
m or widowed

Children:

two sons at least (Patsy & James), a daughter who visited him in jail

Occupation:

farmer

Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Jacob Lowensheimer
Ethnicity:

German
Race:


w
Gender:

m

Age:


40

Literate:



Marital Status:

m
Children:

6
Occupation:

farmer (tenant on the Mendenhall farm)
Town:


Huntington Tp, Ross Co “not far from Denver”

Birthplace:



Religion:



Organizations:



1900, Mar. 24



Chillicothe, ROSS COUNTY

P

CT
Class:     certain

Crime:   HOM

Rela:      RELATIVE BROTHER by BROTHER
Motive:  ABUSE of FAMILY / self-defense

Intox?:    yes, victim
Day of week:
Sat
Holiday?:
no
Time of day:
night
Days to death:  5

SUSPECT(s):
Jacob Speakman
VICTIM(s):
Harvey Speakman (his older brother)
Weapon:  knife.  d. early am, Friday 3/30.  5 wounds:  1 to scalp, 3 in front (the fatal one of which penetrated his lung).  Pneumonia set in.
Circumstances:   Confession of JS:  HS came home 9pm & after leaving some groceries on the kitchen table, went to his apartments on the 2nd floor of the house.  Soon after, “he began to abuse his wife and finally threw a tea kettle at her.  The wife fled to save her life and Speakman came down stairs.  He first assaulted Crishbaum, who lost his shirt in the melee, and then the elder Speakman was assailed.  Jacob was last to arouse the fury of his brother and his attempt to exterminate the boy proved fatal.”  JS drew a pocket knife of the “battle ax” type & began striking “right and left.”  Fought for several minutes, until HS was weakened by the loss of blood.  JS gave the knife to his father & then left the house.  JS said he acted in self-defense:  his brother was acting like a “maniac.”  The battle occurred in the front room of the house on Park St.
After violently abusing his family and threatening suicide, Harvey Speakman goes out but returns home with with 5 wounds – initial uncertainty whether self-inflicted. After Harvey dies,  Jacob Speakman confesses to stabbing brother Harvey, puncturing a lung, claiming it was self-defense when Harvey in drunken rage 

Inquest:  coroner rules cause of death as pneumonia from lung puncture.  Doesn’t not rule on culpability.

Indictment:  bill not found for manslaughter – justified homicide

Term:  4/1900
Court proceedings:  Arrested, jailed.  April 1900, grand jury releases Jacob Speakman as a justifiable homicide

Legal records:  


Criminal Appearance Docket 3: 252. File 2037, Drawer 393.


File:  in Chillicothe, complaint filed on 3/30/1900 by George Smith.

Newspaper: 

Chillicothe LEADER-GAZETTE 31 March 1900 (1: 6, 15: 1):  “Killing Done In Self Defense”:  Edward Crishbaum and Jacob Speakman were arrested for the crime, but both at first denied involvement – then JS took full responsibility.  
7 April 1900 “The Coroner’s Verdict In’ (6: 3):   
Chillicothe DAILY GAZETTE 26 March 1900 “Cutting Affray On Park Street” ; 30 March 1900 “Killing Done In Self Defense”; 4 April 1900 “The Coroner’s Verdict Is In” ; 19 April 1900 “For Murder In The First Degree” (OHC MICROFILM ROLL 38732)

Census:  


1880 census in Ross:  no JS that matches, no HS, but many Speakmans

Genealogy:  

Accused:  

Jacob Speakman

Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


17

Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:


Park St, Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:



Victim:  

Harvey Speakman


Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m

Age:


adult
Literate:



Marital Status:



Children:



Occupation:



Town:


Park St, Chillicothe

Birthplace:



Religion:



Organizations:





1900, Sept. 28




Huntington, ROSS
CT
P
Class of death:   certain
Class of crime:   HOM
Relationship:    RELATIVE BROTHER by BROTHER
Motive:  
MENTAL ILLNESS / QUARREL over a dog
Intoxication?:  no
Day of week:
F
Holiday?:
no
Time of day:
5:30am
Days until death:  0

SUSPECT(s):
Amos Brooks
VICTIM(s):
David F. Brooks

Cause of death:  “an old, single0barreled muzzle-loading shot gun, heavy as a musket.”  Died instantly:  shot at point-blank range in the abdomen.  Post-mortem exam by Drs. E. f. Waddle and F. L. Gibbs:  “The shot passed through the liver, severed the abdominal aorta and shattered the spinal column.  None of the shot came through, all of them being lodged in the muscles at the back.”

Circumstances:   in their “little” cabin near Fern Hollow, on the farm of Mr. Jerry Thompson, where they lived with their mother, Mrs. Sarah E. Brooks, on the south bank of Paint Creek, 2 miles sw of Chillicothe (William England, another farm hand, also lives with the family).  The brothers scuffled at the breakfast table over a dog.  Their elder brother Granville owned 2 rabbit dogs, one of which had to be tied at night to keep it from straying.  It had howled all night and was still howling as the family sat for breakfast.  AB said that after breakfast he “would go out and kick the insides of the dog out of it.”  DB said “If you kick the dog I’ll kick you.”  As DB arose from the table, AB repeated his intention to kick the dog, & DB said he would kick AB “out of the yard” if AB did that.  DB moved to stop AB & AB grabbed at 14” stick to ward him off.  They clinched, wrestled, and DB caught AB by the feet and pulled him to the door, but AB held fast to the jam & DB let go.  AB swore he would get a gun and kill him.  DB seized the stick and ran after AB to the “little room,” where the gun was kept, and just after DB slammed the door to that room, AB shot him & said “I’ve fixed you now, damn you.”


WE ran to JT’s house for help & returned with JT, just as AB was heading toward the woods with a gun, saying he was going to kill himself.  Several men searched for AB & found him hiding in a culvert.  His gun was a short distance away in the brush.  AB surrendered, “weeping audibly,” after the men assured him they would not hurt him.



AB claimed that DB struck him with a picket and that as he pulled away from DB his thumb slipped and the gun discharged.



Mothers says that AB “has been subject to these fits of anger ever since he was a baby. . . . He would get tso mad that if he could find nothing else to vent his anger upon, he would bite his own arms until they were all black and blue.  She had been threatened with death by him several times, as had been his sister.”

Inquest:   Monday, 10/1:  verdict:  shot by AB.

Indictment:  manslaughter

Term of court:  10/1900t

Court proceedings:  $1000 bond set.  2/1901:  fNG by reason of insanity.
Legal records:  

Criminal Record 4: 126.


Criminal Apperance Dockete 3: 277. File 2061, Drawer 397.
Newspapers:

Daily SG 9/28/1900: 1:  first account of homicide

Daily SG 10/2/1900: 1(2):  inquest
Other sources:  
Census:  

1880 census:  David not listed
	Amos BROOKS
	Household

	 
	 
	Male
	 

	 
	


	 
	Other Information:

	 
	 
	Birth Year
	<1875> 

	 
	 
	Birthplace
	OH 

	 
	 
	Age
	5 

	 
	 
	Occupation
	 

	 
	 
	Marital Status
	S <Single> 

	 
	 
	Race
	W <White> 

	 
	 
	Head of Household
	John BROOKS

	 
	 
	Relation
	Son 

	 
	 
	Father's Birthplace
	VA 

	 
	 
	Mother's Birthplace
	OH 

	 
	


	 
	Source Information:

	 
	 
	Census Place
	Huntington, Ross, Ohio 

	 
	 
	Family History Library Film
	1255062

	 
	 
	NA Film Number
	T9-1062

	 
	 
	Page Number
	273B


Genealogy:  

Granville Brooks, their older brother, employed on farm of John Ott on Clarksburg road
Etta Brooks, their sister, lives with their mother but is “now” visiting a married sister in Cincinnati
Suspect:  

Amos Brooks
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m
Age:


25
Phys char:



67”
Literate:



Marital Status:  
s
Children:

no
Occupation:

tenant and farm hand of Jerry Thompson
Town:


Huntington
Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  

David F. Brooks
Ethnicity:



Race:


w
Gender:

m
Age:


22
Phys char:


medium height
Literate:



Marital Status:  
s
Children:

no
Occupation:

tenant and farm hand of Jerry Thompson
Town:


Huntington
Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Suspect(s





Suspect(s





Suspect(s





Suspect(s





Suspect(s
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Suspect(s
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